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Boldog Új Évet Ráckeve 2011!

Kedves Olvasók!
A 21. század elsõ évtizedét hagytuk magunk

mögött, kezdõdik egy új évtized, egy új év�
Tele vagyunk reménységgel, hogy jobb, köny-
nyebb esztendõ vár ránk, mint a 2010-es,
amely bizony rengeteg nehézséget hozott: ter-
mészeti katasztrófákat, árvizeket, belvizeket, vö-
rösiszapot, a gazdasági válság okozta munkanél-
küliséget, új terheket. Válságba került nagyon
sok család, intézmény, város, település éle-
te� Mégis reménykedni kell, hinni, bízni a jövõ-
ben, hiszen máshogyan nem lehet tovább foly-
tatni az utunkat, az életünket� Tekintetünket
most már elõre kell vetnünk, nem szomorkodni
az elmúltakon, hanem hinni a család, a közösség,
a nemzetünket egyben tartó szere-
tet közös megtartó erejében! Nem
véletlen, hogy annyi újévi köszöntõ,
jókívánság született századok óta,
és ma is újra virágoznak a modern
informatikai köntösben, telefonon,
interneten küldött óesztendõt bú-
csúztató, újesztendõt köszöntõ kis
versikék. Ezek mind apró imádságok,
amelyeket magunkban ismételget-
nünk, mormolnunk kell, hogy meg-
gyõzhessük önmagunkat, van esé-
lyünk a boldogulásra, a boldogság-
ra, csak tegyünk is érte!

Azt kívánom Önöknek és mindannyiunknak,
hogy életünket a jövõre gondosan ügyelve, a
jelenben éljük. Meg kell dolgoznunk a hétközna-
pokban a jövõnkért, és tiszta szívbõl kívánom,
hogy lássuk a munkánk értelmét, tudjunk biztosí-
tani gyermekeink, családunk számára a minden-
napi kenyéren kívül tartalmas, szép élményeket,
közös, békés estéket, kirándulásokat, pihenõ-
napokat, ünnepeket. Kívánok Hevesvári Zoli
bácsi ráckevei polgárunk versével nagyon bol-
dog, szép napokat az elõttünk álló, igaz nehéz-
nek tûnõ, mégis Reményteli, Boldog Új Eszten-
dõben!

Jáki Réka, felelõs szerkesztõ
Fotók: Darabont Mária,

Sabján Gábor

2011 Boldog Új Évet
Ez új évben nagy a remény,
Nem lesz annyi rongyos, szegény,
Nem lesz annyi hajléktalan,
Nem lesz annyi boldogtalan.

Ne csak ebben reménykedjünk,
Tudnunk kell azt, hogy mit tegyünk,
Ha a bajban összefogunk,
Akkor gyõz az igazságunk.

Ezt a hazát elátkozták,
Sokszor gonoszok uralták,
Volt itt tatár, török, orosz,
Német, román, de sok a rossz!

Isten adjon egy szebb jövõt,
Reménységet, boldog idõt.
Mit kívánunk az új évtõl?
Több legyen a szeretetbõl.

Feledjük a gonosz múltat,
Tegyük szebbé országunkat.
A sok szegény árva magyar,
Szeretetet, békét akar.

Elég volt a gonoszságból,
Tanuljunk a nagyjainktól,
Legyen egy szív ez a nemzet,
Így köszöntsük az új évet.

Boldog Új Évet!
Ráckeve, 2010. december hó

Hevesvári Zoltán



A kastélyban járt a Mikulás

Ebben az évben is, mint már oly sokszor, a
Savoyai-kastély kupolatermében jöttünk össze a
városi Mikulás ünnepségre. Nem csak a gyere-
kek, mi felnõttek is várakozással készültünk a
délutánra. Megtelik-e a tágas kupola a Mikulás-
várókkal? Elég lesz-e az ajándék?
December 5-én estére választ kaptunk. Több

mint 120 gyerek csillogó szeme igazolta, jó
helyre kopogtatott, érkezett idén is aMikulás.
Segítõinek ezúton szeretnék köszönetet mon-

dani.
Békés karácsonyt, az új esztendõre jó

egészséget, derûs hétköznapokat, sok sikert
kívánok.

� Petre Bélának ésmunkatársainak.
� ReichMártonnak a fûtött kupoláért.

� Varga Lászlónak a piros al-
máért.
� Szadai Józsefnek és Csiki

Gábornak az anyagi támoga-
tásért.
� Bodor Attilának a közremû-

ködésért.
� K. Szabó Ferencnek a han-

gosításért.
� Kulcsárné Paska Ibolyának

a finomságok beszerzéséért.

ASzivárványÓvoda
munkatársai

Fotók: Végh Ferenc
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A Ráckevei Újság decemberi számában ígé-
retet tettünk, hogy részletes felsorolásra kerül-
nek a városi adventi díszkivilágítás támogatói és
közremûködõi, akiknek bár levélben Ráckeve
Város Önkormányzata és polgármestere, Szadai
József már megköszönte, de itt az újság hasáb-
jain szeretnének még egyszer köszönetet mon-
dani a nagylelkû felajánlásokért, a sok finomsá-
gért és segítségért!

Klein József, Széplaki Zoltán, Erdõs Bálint,
Huszárné Csordás Katalin, Kulcsár Ferenc,
Szále Zsolt, Taligás Szilvia, Kovács Gábor,
Kovács Gáborné, dr. Nagy Klára, Szadai József
és családja, dr. Komoróczy Károlyné, Bodor
László, Adácsi Gábor, Bukri József, Kék Duna
Wellness Hotel, Kapitány Cukrászda, Coop
ABC, Groszmann József, Petre Béla, Pahocsa

Margit, Papp László és neje, Abonyi István,
Gera Mihály és felesége, Kokos József, Szabó
Judit, Gyene Attila és a Cadran Pizzéria,
Polgárõrség Ráckeve, Solti János, a mûsor
résztvevõi: Árpád Fejedelem Általános Iskola,
Ránki György Alapfokú Mûvészeti Iskola,
Szent Imre Katolikus Általános Iskola, Ady
Endre Gimnázium, Szivárvány Óvoda, Ipari
Park Kft., Podruzsik Imre, Stinján Ferencné,
Lukácsi Zoltánné, Simon Imre, Viski György,
Szadovszky Gyula, Ráckeve Duna Baráti Kör,
Detrich László és a Leányvári Fogadó, Vidák
György, Sutyi és Sasi Pizzéria � Cserna Attila,
Cserna Sándor, Viskiné Rafás Kinga, Holndon-
ner István, Bakné Szabó Judit, KleinézerGabriel-
la, Riepl Györgyné, a kocsikázás lebonyolítói:
Bodnár Csaba, Taligás Menyhért és Sztanasics
Athanász.Mikulás volt: Podruzsik Imre.

A Szent István téren álló Betlehemet készí-
tették:
Markó Péter
Bobrovácz István
Gombor Gyula
Bukri Tamás
Bukri József
Békés Imre
Bukriné Gyengési Erzsébet

Köszönet nekik is a közremûködésért, hogy
városunk méltó ünnepi köntösben várhatta a
karácsonyt és ünnepelhetett!

Szadai József polgármester
és a szervezõk részérõl:

Szále Zsolt képviselõ
Fotók: Dr. CzernyRóbert,

SabjánGábor

Az adventi díszkivilágítás támogatói és közremûködõi
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December 17-én Ráckeve Város Képviselõ-
testülete megtartotta soron következõ, az év
utolsó testületi ülését.

***
Mielõtt az ülés napirendi pontjait tárgyalták

volna, Mesterné Veszeli Mária aljegyzõ felol-
vastaDr. Kiss Lászlónak, Ráckeve Város jegy-
zõjének levelét, mellyel a Ráckevei Újság de-
cemberi számában �A Polgármester szemszö-
gébõl� címû Szadai József polgármester által írt
cikkre tette meg észrevételeit. A jegyzõ � aki az
ülésen, gyermekei születése miatt nem volt jelen
� helyreigazítás helyett írta meg a levelet, mely-
ben a polgármester által említett két pontra, a
hivatali postabontásra és a városközpont reha-
bilitáció pályázat kapcsán történt hatósági
egyeztetésre reagált. Jegyzõ úr jelezte, hogy a
hivatali postabontás menetét a hivatal iratkeze-
lési szabályzata rögzíti és annak módosítása
nem történt meg. A hatósági egyeztetés kapcsán
Jegyzõ úr tájékoztatást nyújtott arról, hogy a
megbeszélést a Nemzeti Közlekedési Hatóság
hívta össze az érintett szakhatóságok részvételé-
vel a hivatal épületében, melynek tárgya a bel-
város forgalmi rendje megváltoztatásának ható-
sági, építési engedélyezési eljárása során felme-
rülõ technikai, engedélyezési és mûszaki kérdé-
sek pontosítása. (A levelet teljes egészében a vá-
rosi honlapon a testületi ülés jegyzõkönyvében
olvashatják.)
Szadai József polgármester elmondta, hogy

továbbra is fenntartja az újságban is megfogal-
mazott kritikus észrevételeit, különösen azt, hogy
a város jövõjét komolyan érintõ bármilyen ese-
ményrõl a polgármestert tájékoztatni kell.
Ezután került sor egy másik levélnek a felol-

vasására, amelyet dr. Vona Viktor képviselõ, a
JKB elnöke tett meg. A levél a Fidesz Frakció
nevében felszólítja Szadai József polgármestert,
hogy a városi nyugalom és a polgárok békéje ér-
dekében jelölje meg alpolgármesternek az álta-
luk javasolt Deák Tibor képviselõt és mûködjön
velük együtt.
Szadai József polgármester az elhangzottakra

reagálva kifejtette, hogy nem õ volt az, aki nem
szándékozott eddig is együttmûködni a korábbi
és a jelenlegi képviselõkkel, hiszen valamikor
együtt dolgoztak, és õ továbbra is szerette volna
amunkát folytatni.
A választást megnyerte, ezért polgármesteri

jogánál fogva az alpolgármester személyére õ
szeretne javaslatot tenni. (A levelet teljes egészé-
ben a városi honlapon a testületi ülés jegyzõ-
könyvében olvashatják.)

***

Elsõ napirendi pontként a lejárt határidejû,
valamint a korábbi üléseken hozott határoza-
tok végrehajtása érdekében tett intézkedésekrõl
szóló beszámolót tárgyalták a képviselõk és fo-
gadták el a jelentést.
Mielõtt a szavazásra sor került volna, Feith

János képviselõ megkérdezte Szadai József pol-
gármestert, hogy az általa korábban említett
polgármester számára írott levelet ki bontotta
fel. Szadai József polgármester kijelentette, nem
tudja ki volt az a személy, aki ezt megtette.

***
Ezután Szadai József polgármester megtar-

totta beszámolóját az elõzõ ülés óta történt fon-
tosabb eseményekrõl, részletesen tájékoztatta a
képviselõket és a teremben jelenlévõket az el-
múlt egy hónapmunkájáról.
Deák Tibor képviselõ megkérdezte Szadai

József polgármestert, hogy a Pest Megyei Ön-
kormányzat elnökével, dr. Szûcs Lajossal történt
találkozásakor sort kerített-e a Ráckevét érintõ
két kritikus kérdéskörnek, az Ady Endre Gim-
názium 6 osztályos rendszerének további mû-
ködésének, valamint a szociális otthon elhanya-
golt épületének a tárgyalására. A polgármester
elmondta, hogy mivel egy 10-12 perces idõ-
tartamú beszélgetésre kerülhetett csak sor, a
gimnázium szóba került, keresik a közös megol-
dást, de egyelõre a szociális otthon elhanyagolt
épületérõl nem tudta az elnök urat megkérdezni,
ezt a jövõben szándékában áll majd pótolni,
amint lehetõsége nyílik rá.

***
Ráckeve Város Önkormányzat Képviselõ-

testülete 394/2010. (XI. 19.) számú határozatá-
ban megválasztotta az Újhegyi Városrészi
részönkormányzat külsõs tagjait. A megvá-
lasztott tagok közül Gyetkóné Bozó Éva a no-
vemberi testületi ülésen nem vett részt, ezért es-
kütételét ezen az ülésen tette meg.

***
Ezután az alpolgármester választásával kap-

csolatos napirend következett. A korábbi testüle-
ti üléseken már 3 sikertelen alpolgármester vá-
lasztás volt, Szadai József polgármester ezúttal
ismét Fodor Piroska képviselõt javasolta alpol-
gármesternek. A képviselõ a felkérést megkö-
szönte és kijelentette, hogy elvállalná ezt a
feladatot.
A titkos szavazás eredménye 3 igen és 6 nem

lett, ezért ismét nem sikerült alpolgármestert vá-
lasztani a város számára.
Fodor Piroska megköszönte a bizalmat azok-

nak a képviselõtársaknak, akik rá szavaztak, és
tudomásul vette a szavazás eredményét.

***
Ráckeve Város Önkormányzat Képviselõ-

testülete titkos szavazással az Integrált Város-
fejlesztési és Pénzügyi Bizottság alelnökének:
Feith János képviselõt, a Mûvelõdési, Okta-
tási, Sport és Ifjúsági Bizottság alelnökének:

Bukriné Gyengési Erzsébet képviselõt, a Jogi
ésKözbiztonsági Bizottság alelnökénekFodor
Piroska képviselõt választotta.

***
A testület megalkotta és elfogadta Ráckeve

város 2010. évi költségvetésénekmódosításáról
szóló 18/2010. (XII. 20.) számú önkormányzati
rendeletét. (A rendeletet teljes terjedelmében a
Polgármesteri Hivatal hirdetõtábláján és a vá-
rosi honlapon olvashatják. � a szerk.)

***
Ráckeve Város Önkormányzatának Képvise-

lõ-testülete a város 2011. évi költségvetési kon-
cepcióját az alábbiak szerint határoztameg:

A tervezés irányelveivel kapcsolatban:
1. Továbbra is élesen szétválasztásra kerüljön a

mûködés biztosítása a felhalmozási bevételek
és kiadások tervezésétõl és végrehajtásától.

2. Az 1. ponthoz kapcsolódóan a cél továbbra is
mûködési hiány nélküli gazdálkodás megte-
remtése. A hitelfelvétel kizárólag likviditási,
alkalmankénti finanszírozási problémák
enyhítésére fordítódjon.

3. Szükséges és elengedhetetlen hogy az elõ-
irányzat felhasználási ütemterv megalapo-
zott legyen és a város likviditására tekintet-
tel a nem rendszeres kifizetések a saját bevé-
telek alakulását kövessék. Az ettõl való elté-
rés csak indokolt esetben lehetséges.

Amûködéssel kapcsolatosan:
4. Árpád Fejedelem Általános Iskola: Az iskola

adjon koncepcionális elképzelést januárra a
gyógypedagógiai tagozat továbbimûködésérõl
elhelyezésérõl. A közoktatási szakértõ meg-
bízásaennek függvényében történjenmeg.

5. Polgármesteri Hivatalban belsõ ellenõr meg-
bízása szükséges.

6. Pénzügyi csúcsvezetõ kérdésébenDeák Tibor
javaslatára Ráckeve Város Önkormányzatá-
nak Képviselõ-testülete a márciusi ülésre
megalapozó számításokat kér arra vonatko-
zóan, hogy az ezzel kapcsolatos kiadás mi-
lyen arányban áll alkalmazásának pénzügyi
megtérülésével, mely területeken érhetõ el
hatékonyság-növelés és/vagy költségcsök-
kentés.

7. Ráckevei Újság ára ne emelkedjen 2011-ben.
A szerkesztõ tegyen javaslatot a januári
ülésre a lapkiadás és terjesztés gazdaságo-
sabbá tételére (hirdetési díjak, példányszám,
terjesztõhelyek bõvítése).

8. Képviselõi tiszteletdíjak mértékének megha-
tározásához a következõ díjakat kéri elõter-
jeszteni a 8/2001. (V. 21.) KT rendelet 2. §
(3) bekezdését a januári ülésre:
a/ települési képviselõk: 75.000 Ft
b/ bizottsági elnökök: 95.200 Ft
c/ a két vagy több bizottságban közremûkö-

dõ képviselõ: 95.200 Ft
d/ külsõ bizottsági tagok: 15.000 Ft

Testületi
ülés
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9. A helyi adók mértéke ne emelkedjen, válto-
zatlan szintenmaradjon.

10. Az Ács Károly Mûvelõdési Központ eseté-
ben a januári ülésre változatlan feladat- és
programterv szerinti elsõ olvasatú költség-
vetés elkészítését kéri a testület az intéz-
ményvezetõ által rangsorolva. A nagyren-
dezvényekrõl szóló beszámoló elkészítését
a 2011. évben is kéri a testület az intézmény
részérõl.

11. A VIGI vonatkozásában készüljön a Polgár-
mesteri Hivatallal történõ összevonást alá-
támasztó tanulmány januári ülésre. Az egy
fõ létszámbõvítést a Polgármesteri Hiva-
talba vagyon-gazdálkodási feladatokra a
VIGI-vel való összevonás függvényében
határozzameg a testület a januári ülésen.

12. Az Ipari Park Kft. pénzügyi és gazdaságos-
sági átvizsgálását kéri januári ülésére a Pol-
gármesteri Hivataltól a testület.

13. A Ránki György AlapfokúMûvészetoktatá-
si Intézmény tandíjánakmértéke a folyó tan-
évben ne emelkedjen.

14. Az általános tartalék mértéke a mûködés
3%-a legyen, tekintettel az év közben jelent-
kezõ esetleges bizonytalanságokra.

15. A bevételek esetében a tervezésnél a 2010.
év tényszámai legyenek az irányadóak, vagy
az eltérést meg kell indokolni az intézmény-
vezetõk részérõl.

A fejlesztések és vagyongazdálkodás kér-
désében:
Az elnyert �Levegõt Ráckeve élhetõbb

központjáért� elnevezésû pályázati támoga-
tássalmegvalósuló feladatok:
16. Városi közterületek, zöldterületek rekonst-

rukciója.
17.Belváros forgalmi rendjénekmegváltoztatása.
18.Helyi kötõdést erõsítõ programok kialakítása.
19. Polgári iskola épülete átalakítása könyvtárrá.

I. sz. prioritással 2011-benmegvalósítandó
feladat:
20. Megvásárolt melegvizû kút hasznosítására

stratégiai terv kidolgozás. Ehhez 2 millió Ft
elkülönítése a költségvetésben a kút reha-
bilitációs tervének elkészíttetésére.
Ráckeve Város Önkormányzatának Képvi-
selõ-testülete egy ideiglenes bizottságot állít
fel a geotermikus energia felhasználási lehe-
tõségeivel kapcsolatos feladatok végzésére,
koordinálására.
Ráckeve Város Önkormányzatának Képvi-
selõ-testülete felkéri a Polgármesteri Hiva-
talt, hogy az ehhez szükséges SZMSZ mó-
dosítást készítse elõ rendkívüli ülésre, mely
január hónap elején tartandó.
Az ideiglenes bizottság elsõdleges feladatai
közé tartozik:
� Az energetikai fejlesztések lehetséges fi-
nanszírozási lehetõségeinek kidolgozása.

� Önkormányzati tulajdonú épületek ener-
gia-megtakarítása, növelése pályázati támo-
gatásokkal. Ezen belül kiemelten kezelendõ
az ÁFÁI, a Polgármesteri Hivatal és az
ÁKMK kazáncseréje (40 millió Ft keret-
összeggel), valamint az ÁFÁI lapostetõ-szi-
getelése 10millió Ft keretösszeggel).

21. Térfigyelõ rendszer kialakítására és közbiz-
tonság technikai eszközök beszerzésére ter-
vezés a tavalyi szinten történjen.

22. Játszóterek létesítése, bõvítése a tavalyi ke-
retösszeggel tervezendõ.Amegvalósítás he-
lye a Göncöl tér, valamint késõbb meghatá-
rozandó helyszíneken a lakossági igények
szerint.

23. Kék-ház mûszaki átalakítása egészségügyi
centrummá.

24. Szivárvány Óvoda férõhelybõvítése. Ehhez
pályázat elõkészítési alap növelése szük-
séges.

25. Városszépítési Alap létrehozása szüksé-
ges10millió Ft-tal.

Lehetõség szerint pályázati forrás fel-
használásávalmegvalósítandó:
26. Ráckevei Dunai Strand területének haszno-

sítása, fejlesztése. Minimálisan a strand te-
rületének megtisztítása szükséges (Deák
Tibor javaslata), felajánlott lakossági segít-
séggel (Szadai József, Fodor Piroska javas-
lata), valamint az Ipari Park Kft. vezetõjé-
nek, kijelölt felelõs mûszaki vezetõjének
koordinálásával (Agócs Zoltán javaslata).

27. Régi városháza épületének helyreállítása,
bõvítése.

28. Belterületi utak szilárd burkolattal történõ
kiépítése.

I. sz. prioritással 2011-benmegvalósítandó
feladat:
29. Tókert területének hasznosítása a 2010-ben

kötött háromoldalú megállapodás kereté-
ben.

I. sz. prioritással 2011-benmegvalósítandó
feladat:
30. Települési tavak környezetének revitalizá-

ciója.
31. Zöldfelületek növelése, fásítás.
32. Ingatlan-gazdálkodó városfejlesztõ szerve-

zet létrehozása.
33. Az ingatlangazdálkodás teljes áttekintését

kéri a Polgármesteri Hivataltól a testület a
2011 márciusi ülésre, különös tekintettel a
lakás és nem lakás céljára szolgáló helyisé-
gekkel való gazdálkodás módját, számlázá-
sok rendjét, a kintlévõségek behajtásának
módját.

34.ÁcsKárolyMûvelõdésiKözpont épületének
átalakítása.

35. Belterületi Duna-part felújítása.
36. A jelenleg értékesítésre szánt ingatlanok el-

adási ára szintjét szükségesnek tartja felül-
vizsgálni a testület januári ülésén.

***
Ráckeve Város Önkormányzatának Képvise-

lõ-testülete a Kék-ház és a Szürke-ház egész-
ségügyi célú hasznosításával kapcsolatos eddigi
eseményekrõl szóló tájékoztatót tudomásul
vette.

***
Ráckeve Város Önkormányzatának Képvise-

lõ-testülete a Pest Megyei Mezõgazdasági
Szakigazgatási Hivatal �kék-ház�-ban törté-
nõ elhelyezését nem támogatta.
A jelenlegi funkciójától felszabaduló �szür-

ke-ház�-ban, vagy a régi városháza megüresedõ
részében (könyvtár kiköltözés) képzelhetõ el az
intézmény elhelyezése. A döntéshozatalra 2011.
elején kerül sor.
A testület felhívta az Integrált Városfejleszté-

si és Pénzügyi Bizottságot, hogy következõ ülé-
sén tegyen javaslatot a képviselõ-testület döntés-
hozatala elõsegítése érdekében a �szürke-ház�-
ban lévõ egészségügyi szolgáltatások elhelyezé-
sére vonatkozóan.

***
Ráckeve Város Önkormányzatának Képvise-

lõ-testülete úgy határozott, hogy a lakások és
helyiségek bérletérõl, valamint elidegenítésük-
rõl szóló rendeletének szabályain nem kíván
változtatni. A szavazás elõtt Fodor Piroska kép-
viselõ kifejtette, hogy a közérdekû célú lakások
bérbeadásánál nem csak a gazdaságossági
szempontokat kellene figyelembe venni, hanem
a szakmaiakat is, mert a környéken Ráckevén a
legkisebb idõtartamú (2+2 év) a közérdekû célú
lakás bérletének idõtartama, ezért a jó szakem-
berek a pályázatoknál lehet hogy nem Ráckevét
fogják választani. Deák Tibor képviselõ a 3+3
évet javasolta, de hosszas vita után a képviselõk
a gazdaságossági szempontok figyelembevétele
miatt döntöttek a korábban meghozott rendelet
mellett.

***
Ráckeve Város Képviselõ-testülete elfogadta

a helyi adókról szóló törvény (Htv.) változásáról
szóló tájékoztatót és módosította az iparûzési
adóról szóló rendeletét, mely a törvényi válto-
zásból adódó technikai jellegûmódosítás volt.
A Htv.-ben szabályozott ideiglenes jellegû

iparûzési adókötelezettség jelenleg három tény-
állási elemet tartalmaz:
� Piaci és vásározó kiskereskedelmi tevé-

kenységet.
� Az építõipari tevékenység-végzés, ha annak

idõtartama adóéven belül 30 napnál több, de 181
napnál kevesebb.
� Magyarországon székhellyel, telephellyel

nem rendelkezõ vállalkozó egyéb tevékenység
végzése.
A Htv. részletes indoklása szerint a piaci és

vásározó kiskereskedelmet folytatóknál az adó-
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kötelezettség teljesítése mind az adózóknak,
mind az önkormányzatoknak jelentõs költséggel
járó adminisztrációs terhet jelentett, ezért ezt az
ideiglenes jellegû piaci-vásározó kiskereskedel-
mi tevékenység utáni iparûzési adókötelezettsé-
get megszüntette. Ráckeve város területén a
piaci vásározó tevékenységet folytató nem rác-
kevei vállalkozók már korábban sem adóztak,
mivel a helyi rendelet szerint � a jelenlegi törvé-
nyi indoklással egyezõen � ezen adózói körre
nem került adómértékmeghatározás.
Ezen törvényimódosítás sempozitív, semne-

gatív irányba nincs hatással a ráckevei iparûzési
adóbevétel nagyságára.
Az ideiglenes építõipari tevékenységet vég-

zõknél a bejelentkezés, bevallás határidejét mó-
dosították. Már eleve úgy kell bejelentkezniük,
mintha állandó tevékenységet folytatnának, s ha
a tevékenység idõtartama alapján mégsem vál-
nak állandó tevékenységet folytatókká (mert te-
vékenységük idõtartama neméri el a 180 napot),
akkor január 15-ig kell benyújtaniuk a bevallást
és az adót megfizetni (a jelenlegi szabályozás
szerinti tevékenység befejezésének napját kö-
vetõ hónap 15. napja helyett). Bár a visszaélések
elkerülése érdekében szankció alkalmazását is
beépítettek amódosított törvénybe.
Az építõipari tevékenységet folytató vállalko-

zásokra vonatkozó sajátos iparûzési adóalap-
megosztási módszer alkalmazása érdekében
pontosította a törvényi módosítás az építõipari
tevékenységet végzõ vállalkozó fogalmát.
Ugyancsak pontosításra került a bevallások-

nál sok vitát okozó adóalap megosztás módsze-
re. Továbbimeghatározó, számítástmegkönnyí-
tõ rendelkezést vezettek be.

A gépjármûadó törvény (Gjt.) módosítása
két témakört érintett:
a/ A súlyos mozgáskorlátozottságra tekintet-

tel megállapított mentességet további tényezõ-
vel szûkítették. A személyi feltételek meghatá-
rozása mellett új tényezõ, hogy legfeljebb
13.000 forint erejéig lehet biztosítani a mentes-
séget. Korábbi idõszakban ilyen összegszerû
korlátozás nem volt szabályozva a törvényben.
Ez a szabályozás Ráckeve város területén a je-
lenleg ilyen címen mentességet élvezõ 165 adó-
alanyból 70 adóalanyt érint, amely személyek-
nél adófizetési kötelezettség keletkezik, a koráb-
bi teljesmentességgel szemben.A 70 adózó ese-
tében a jelenleg rendelkezésre álló adatok sze-
rint 2011. január 1-jétõl összességében 360.125
Ft lesz a kivetés összege, a jelenlegi 0 Ft-tal
szemben. A 70 adózó adatainak tételes vizsgála-
ta során megállapítottuk, hogy egyénenként az
összeg 110 Ft és 14.300 Ft között szóródik.
b/ A Gjt. törvényi szabályozás másik tétele a

légrugós vagy azzal egyenértékû rugózási rend-
szerû gépjármû, pótkocsi kedvezményes adózá-
si tételének technikai feltételeit módosítja. Pon-
tosította a törvény, hogy milyen igazolások

bemutatásával érvényesítheti az adóalany a ked-
vezményt. Ráckeve területén e kedvezményre
jogosult adóalanyok az adócsoporttól értesítést
kaptak, az igazolások alapján a kedvezményes
tételeket igénybe vettékmár 2010. évben. Így ez
a módosítás nem érinti a gépjármûadó kivetés
összegét 2011. évben.
(A rendeletet teljes terjedelmében a Polgár-

mesteri Hivatal hirdetõtábláján és a városi hon-
lapon olvashatják. � a szerk.)

***
A képviselõ-testület elfogadta a 20/2010.

(XII. 20.) számú rendeletét, mely az egyes in-
gatlanok elõvásárlási jogának biztosítására ho-
zott rendelet módosítását tartalmazta.
(A rendeletet teljes terjedelmében a Polgár-

mesteri Hivatal hirdetõtábláján és a városi hon-
lapon olvashatják. � a szerk.)
Ezután a napirendi pont után elfogadták a

képviselõk a Ráckeve, Ady E. u. 10., 433 hrsz.-ú
ingatlanokra vonatkozó elõvásárlási jog törlését.

***
A képviselõ-testület elfogadta a víz- és

szennyvízelvezetési díj megállapításáról ho-
zott 21/2010. (XII. 20.) számú rendeletét.
Ráckeve Város Képviselõ-testülete a város

területén közüzemi vízmû rendszerbõl szolgál-
tatott víz díját az alábbiak szerint állapította
meg:

Alapdíj vízmérõnként:
182,00 Ft + áfa = 227,5 Ft/hó

*177,00 Ft + áfa = 221,2 Ft/hó
Lakossági vízdíj:

160,00 Ft + áfa = 200,0 Ft/m3

*156,00 Ft + áfa = 195,- Ft/m3

Közületi vízdíj:
190,00 Ft + áfa = 237,5 Ft/m3

*186,00 Ft + áfa = 232,5 Ft/m3

Ráckeve Város Képviselõ-testülete a szenny-
vízelvezetés, illetve kezelési díját az alábbiak
szerint állapítja meg:

Lakosság által fizetendõ díj közüzemi csator-
nahálózaton keresztül történõ elszállítás esetén:

304,00 Ft + áfa = 380,0 Ft/m3

*295,00 Ft + áfa = 368,8 Ft/m3

Közület által fizetendõ díj közüzemi csator-
nahálózaton keresztül történõ elszállítás esetén:

450,00 Ft + áfa = 562,5 Ft/m3

*437,00 Ft + áfa = 546,2 Ft/m3

Szippantott szennyvíz kezelési díja a szenny-
víztisztító telepen történõ leürítéssel:
Lakossági: 474,00 Ft + áfa = 592,5 Ft/m3

*460,00 Ft + áfa = 575,- Ft/m3

Közületi: 504,00 Ft + áfa = 630,0 Ft/m3

*490,00 Ft + áfa = 612,5 Ft/m3

A csatornadíj mértékének számításakor a csa-
ládi házas építmények vízfogyasztói 10% ked-
vezményre jogosultak a május 1-jétõl szeptem-
ber 30-áig terjedõ idõszakra.

Házi beemelõ egységgel rendelkezõ ingatla-
nok esetében a számlázásnál a számított elektro-
mos energia költséget jóvá kell írni.
(A rendeletet teljes terjedelmében a Polgár-

mesteri Hivatal hirdetõtábláján és a városi hon-
lapon olvashatják. � a szerk.)

***
Ráckeve Város Önkormányzatának Képvise-

lõ-testülete javasolta a Keve-Víz Kft. tag-
gyûlésének, hogy a Felügyelõ Bizottság tag-
jainak válasszameg: Agócs Zoltánt, Orsós Évát,
Huszár Tibornét, továbbá egy fõ felügyelõ
bizottsági tagot Szigetújfalu Község Önkor-
mányzata delegál.
A Felügyelõ Bizottság tagjainak megbízása

2012. december 31-ig szól.
A tagok évi egyszeri nettó 50.000 Ft juttatás-

ban részesülnek.
A juttatás forrása a kft. saját költségvetése.

***
Ráckeve Város Önkormányzat Képviselõ-

testülete úgy határozott, hogy a város rehabili-
táció projekt eredményes megvalósítása ér-
dekében munkacsoportot alakít, melynek tag-
jai:
� Szadai József polgármester
� Agócs Zoltán IVPB elnöke
� Ihász Tibor projektmenedzser
� dr. Pusztai Attila közbeszerzési szakértõ
�Deák Tibor képviselõ
�VargánéÁgoston Julianna fõépítész
� Bodor Lászlóné IVPB tagja
� Szále ZsoltMOSIB elnöke.

***
Ráckeve Város Önkormányzat Képviselõ-tes-

tülete megköszönte a sport munkacsoport eddig
végzett munkáját és úgy határozott, hogy a testü-
let a jövõben közvetlenül kíván kapcsolatot tar-
tani a sport szakosztályokkal, sportegyesületek-
kel és oktatási intézményekkel, az átmeneti idõ-
szakban sport munkacsoportot létrehozni nem
kíván. A sportmunkacsoport létrehozásának
kérdésére a 2011. februári ülésen kíván vissza-
térni. A testület 418/2010. (XI. 19.) számú hatá-
rozat 2/ pontját visszavonta.
Fodor Piroska képviselõ hangsúlyozta, hogy

a szakmaiság szempontjából fontosnak tartja a
sport munkacsoport létét, és nem értett egyet az-
zal, hogy a testület a korábbi álláspontján vál-
toztatott. Szadai József polgármester is kifejtet-
te, hogy szintén fontosnak tartaná a sport mun-
kacsoport létrehozását.

***
Ráckeve Város Önkormányzatának Képvise-

lõ-testülete a testület 2011. évre szóló Munka-
tervét elfogadta. (A Munkatervet részletesen az
újság 8. oldalán olvashatják. � a szerk.)

***
A testület elfogadta a háziorvosok és házi

gyermekorvosokkal kötött feladat ellátási szer-
zõdések áttekintésére vonatkozó elõterjesztést.
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Ráckeve Város Önkormányzatának Képvise-
lõ-testülete az Ipari Park Kft. könyvvizsgáló
felülvizsgálatáról szóló jelentést tudomásul vet-
te. A testület az alábbi feladatokat határozza
meg:
� Az önkormányzat által kötött helyiségbér-

leti szerzõdések felülvizsgálata a januári ülésre.
� Az Ipari Park Kft. profiljának teljes áttekin-

tése 2011 januári ülésre.
� Ipari ParkKft. kintlévõségeinek vizsgálata a

2011 januári ülésen.
� Negyedévente adatszolgáltatás a tervezett

feladatainak ütemezésérõl költségek megjelölé-
sével.

***
Ráckeve Város Önkormányzatának Képvise-

lõ-testülete aRáckevei Ipari Park Kft. ügyveze-
tõ alapbérének módosítására vonatkozó javas-
latot elfogadta.

***
Ráckeve Város Önkormányzatának Képvise-

lõ-testülete aRáckevei Ipari Park Kft. ügyve-
zetõ részére a 2010. évi prémiumfeladatok tel-
jesítése alapján bruttó 1.770.000 Ft prémiumot
állapítottmeg, továbbá bruttó 25.483Ft jutalom-
ban részesítette. A prémium és jutalom, vala-
mint azok munkaadót terhelõ járulékai az Ipari
Park Kft. költségvetését terhelik.

***
Ráckeve Város Önkormányzat képviselõ-tes-

tülete a csatorna beruházás pénzügyi, hitellel
kapcsolatos része lezárásához kapcsolódó tájé-
koztatót elfogadta.
A képviselõ-testület köszönetét fejezte ki

Fekete Tibornak, a Ráckeve és Térsége Beruhá-
zás Víziközmû Társulat elnökének több éves ál-
dozatos munkájáért, amit a beruházás pénzügyi
lebonyolításáért, annak sikeres lezárásáért tett,
valamint köszönetét fejezte ki a Polgármesteri
Hivatal Adócsoportjának a kintlévõségek behaj-
tásáért megtett fáradságos munkájáért, mellyel
hozzájárultak a sikeres pénzügyi záráshoz.

***
Ráckeve Város Önkormányzatának Képvise-

lõ-testülete úgy határozott, hogy a csatorna be-
ruházással kapcsolatos hitel elszámolását köve-
tõen fennmaradó kb. 70millió Ft-ot az alábbi cé-
lokra kívánja fordítani:
1. a meglévõ csatornarendszer felújítása
2. út- és járdaépítés, felújítás
3. belvízelvezetõ csatornák kotrására
4. tartalékképzésre
Az összeg felosztásáról a költségvetési rende-

let elfogadásakor hozza meg döntését a testület.
A felújításra, karbantartásra szoruló, ebbõl az
összegbõlmegvalósítandó utakról, járdák helyé-
rõl is akkor születik döntés.

***
Ráckeve Város Önkormányzatának Képvise-

lõ-testülete az önkormányzati intézmények túl-

óra javadalmazásáról szóló tájékoztatót elfo-
gadta és felkérte a Költségvetési Munkacsopor-
tot, hogy dolgozzon ki a januári ülésre javaslatot
a jövõbeni túlóra-elszámolásokra, hogy meg-
ítélhetõek legyenek a jogos követelések.

***
Ráckeve Város Önkormányzatának Képvise-

lõ-testülete úgy döntött, hogy az Ács Károly
Mûvelõdési Központ részére 3.810.000 Ft pót-
elõirányzatot biztosít a 2010-es évre.
A pótelõirányzat forrása a nagykoncertekre

elkülönített céltartalék 1 millió Ft összegben,
valamint a pályázat-elõkészítési alap 2.810.000
Ft összegben, biztosítva ezzel a jövõ évi pályá-
zati feltételeket.
A képviselõ-testület felhívta az intézményve-

zetõ figyelmét, hogy a 2011. évben törekedjen a
nagyrendezvények költségtakarékos megrende-
zésére.
A 2011. évi költségvetés elõkészítéseként, I.

olvasatban a 2011. évre változatlan feladat- és
programtervvel tervezzen az intézmény. A
programtervezet rendezvények tekintetében
rangsorolt legyen.
A testület kimutatást kért a januári ülésére az

intézmény vezetõjétõl a 2009. és 2010. évi ren-
dezvényeirõl, bérbeadása bevételeirõl és egyéb
kiadásairól.

***
Ráckeve Város Képviselõ-testülete hozzájá-

rult a tanyagondnoki gépjármû vásárlásához a
szolgáltatás színvonalának emelése céljából.
Felhasználható keret 2.000.000 (kettõmillió) fo-
rint, a Gyermekjóléti és Családsegítõ Szolgálat
céltartalékban elhelyezett 2009. évi pénzmarad-
ványának terhére.
A testület felhívta az intézmény vezetõjének a

figyelmét, hogy a kisbusz beszerzésével kapcso-
latos pályázati lehetõségeket figyelje.

***
Ráckeve Város Önkormányzatának Képvise-

lõ-testülete a Polgármesteri Hivatal köztiszt-
viselõi teljesítmény követelményeinek alapját
képezõ 2011. évi célokat az alábbiak szerint ha-
tároztameg:
� A képviselõ-testület munkatervéhez igazo-

dóan a testületi ülések napirendi pontjai szerinti,
valamint az egyéb testületi döntést igénylõ
ügyek megfelelõ idõben történõ elõkészítése,
szakszerû, jogszabályoknak megfelelõ, célsze-
rûségi és gazdaságossági szempontokat is figye-
lembe vevõ elõterjesztésekkel a képviselõ-testü-
leti döntés szakmaimegalapozása.
� A bizottságok mûködésének koordinálása,

üléseik elõkészítése.
� Az Újhegyi Részönkormányzat, valamint a

kisebbségi önkormányzatokmunkájának segíté-
se, szervezése, üléseik elõkészítése.
� Ráckeve Város Gazdasági Programjának a

polgármester által meghatározottak szerinti elõ-
készítése.

� A Város Esélyegyenlõségi Programjának
felülvizsgálata, módosítása.
� Az önkormányzat Szervezeti és Mûködési

Szabályzata felülvizsgálatának elõkészítése.
� Az Állami Számvevõszék 2010-ben végzett

vizsgálata alapján készült Feladatterv megvaló-
sítása, a feltárt hiányosságokmegszüntetése.
� Hatályos önkormányzati rendeletek felül-

vizsgálata, módosítások, egységes szerkezetbe
foglalás.
� A költségvetés végrehajtásával összefüg-

gésben szakszerû tájékoztatás nyújtása a képvi-
selõ-testületnek, lakosságnak.Az önkormányzat
és intézményei gazdálkodásában a takarékossá-
gi szempontok folyamatos figyelemmel kísé-
rése.
� A kintlévõségek behajtására a szükséges in-

tézkedésekmegtétele.
� A város kiemelt beruházásának � városköz-

pont rehabilitáció � ütemterv szerintimegvalósí-
tása.
� A belvízvédelem helyzetének javítása, a fel-

színi és zárt csapadékvíz elvezetõ csatornák kar-
bantartása, fenntartása.
� Önkormányzati ingatlanvagyonnal történõ

gazdálkodás hatékonyságának javítása, a va-
gyonnyilvántartás folyamatos gondozása.
� A közigazgatási hatósági eljárás és szolgál-

tatás általános szabályairól szóló 2004. évi CXL
törvény 2011. január 1-jétõl hatályos módosítá-
sából adódó elõírásokmaradéktalan betartása.
� Az államigazgatási és önkormányzati hatósá-

gi ügyek intézése során a szakszerûség, és jogsze-
rûség biztosítása, az eljárási határidõk betartása.
� A 2011-es évben aktuális választási felada-

tok (területi, országos kisebbségi önkormányzati
választás) hatékony, sikeres lebonyolítása.
� Közremûködés a 2011. évi Népszámlás

feladatainak ellátásában.
� A 2011. évtõl kezdõdõ Nemzeti Közfoglal-

koztatási Programban foglalt önkormányzati fel-
adatok végrehajtása, az ezzel kapcsolatos jog-
szabályváltozások folyamatos figyelése és be-
tartása.
� A 2011. évhez kapcsolódó évfordulókméltó

megünneplése, az évfordulókkal kapcsolatos
események megszervezése. Kapcsolattartás a
testvérvárosokkal.
� A Bursa Hungarica Felsõoktatási Önkor-

mányzati Ösztöndíjpályázat elõkészítése, lebo-
nyolítása.
� Személyes adatok védelmével és a közérde-

kû adatok nyilvánosságával kapcsolatos elõírá-
sok betartása, közérdekû adatok és az azokban
történt változások folyamatos közzététele.
� Az önkormányzati intézmények mûködési

feltételeinek folyamatos figyelemmel kísérése,
szakmai munkájuk segítése, gazdaságos mû-
ködtetés elõsegítése.
� Az önkormányzat tulajdoni részesedésével

mûködõ gazdasági társaságok törvényes mûkö-
désének elõsegítése.
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A testület felhívta a polgármestert, hogy az el-

fogadott általános követelmények alapján hatá-
rozza meg a jegyzõ konkrét teljesítmény köve-
telményeit.
A testület felhívta a jegyzõt, hogy az elfoga-

dott általános követelmények alapján határozza
meg a hivatal köztisztviselõinek konkrét teljesít-
mény-követelményeit.

***
A testület meghallgatta és elfogadta a képvi-

selõ-testület és a Polgármesteri Hivatal közötti
kapcsolattartási rendrõl szóló tájékoztatót.

***
RáckeveVáros képviselõ-testülete az önkor-

mányzat pénzügyi helyzetérõl szóló jelentést
elfogadta.

***
Ingatlanügyek:

A testület elfogadta az Integrált Városfejlesz-
tési és Pénzügyi Bizottság javaslatát, miszerint a
tókerti ingatlanok hasznosításával kapcsolatos
megállapodás II. szakasza ügyében az alábbiak
szerint hozzon döntést:
� A Jogi és Közbiztonsági Bizottság az Integ-

rált Városfejlesztési és Pénzügyi Bizottsággal
közös, 2011. január 10-én 17 órakor megtartan-
dó ülésen tárgyalna a megállapodás tervezetrõl
a megbízott vállalkozókkal.
� A Jogi és Közbiztonsági Bizottság jogászait

bízzameg a testület a 2. sz. melléklet véleménye-
zésével, kockázatelemzéssel a fenti tárgyalást
megelõzõen.

***
Ráckeve Város Önkormányzatának Képvise-

lõ-testülete úgy döntött, hogy 2011. január l-jé-
tõl 2013. december 31-ig bérbe adja azÚjhegy,
0348/28 hrsz-ú, 100 m2 nagyságú önkormány-
zati bérlakását Telek Beáta Ráckeve, újhegyi
lakos részére 100 Ft/m2/hó bérleti díjért.

***
RáckeveVárosÖnkormányzatánakKépviselõ-

testülete a Ráckeve,Baross u. 7. sz. alatti lakásra
Tóthné Illés Julianna lakásbérleti jogviszonyát
meghosszabbította 2012. december 31-ig.

***
Ráckeve Város Önkormányzatának Képvise-

lõ-testülete aRáckeve, Baross u. 9. sz. alatti la-
kásra Horváth Lászlóné lakásbérleti jogviszo-
nyát meghosszabbította 2012. december 31-ig.

***
Egyebek:

Ráckeve Város Önkormányzatának Képvise-
lõ-testülete � mérlegelve a várospolitikai szem-
pontokat úgy határozott, hogy nem támogatja a
ráckevei 547/B hrsz-ú ingatlanon lévõ épület
felsõ szintjén lévõ természetgyógyászati rendelõ
háziorvosi rendelõként történõ használatát.

***
Ráckeve Város Önkormányzatának Képvise-

lõ-testülete a Budapest Fõváros Önkormány-
zata, Ráckeve Város Önkormányzata és a

Fõvárosi VízmûvekZrt. közötti elõterjesztés-
ben szereplõ megállapodást, a megállapodás
mellékletét képezõ 2010. évi fejlesztési koncep-
ciót és 2010. évi beszámolót jóváhagyta, aláírá-
sára felhatalmazta a polgármestert.

***
Ráckeve Város Önkormányzatának Képvise-

lõ-testülete megbízta Solti János igazgatót és
Vargáné Ágoston Julianna fõépítészt azzal,
hogy az Árpád Fejedelem Általános Iskola la-
postetõ felújítása ügyében tárgyaljanak a LAKE
INVEST Kft.-vel a felmerült problémák tisztázá-
sa érdekében. A jogszabály elõírásainak megfe-
lelõ pályáztatási eljárást le kell folytatni, amely-
re hívják meg a fenti vállalkozást is.

***
Ráckeve Város Önkormányzatának Képvise-

lõ-testülete a Sorompó dûlõ gyalogos forgalmá-
nak elõsegítése érdekében a HÉV-vágány töl-
tése mellett járdát építtet ki, melyhez 400.000
Ft forrást biztosít a város költségvetése járdaépí-
tési elõirányzata terhére.
A testület felhatalmazta a HÉV végállomás

környékének területrendezése érdekében a
BKV-val tárgyalás lefolytatására a polgármes-
tert, az Ipari Park ügyvezetõjét és a fõépítészt.

***
Ráckeve Város Önkormányzatának Képvise-

lõ-testülete az intézményektõl beérkezett jelzés
alapján tárgyalást kezdeményez a közétkeztetést
biztosító szolgáltatóval az étel minõségének ja-
vítása érdekében. A testület az IVPB javaslatára
felkérte aPolgármesteriHivatalt, hogy vizsgálja
meg egy helyi konyha kialakításának lehetõsé-
gét, körülményeit és becsült költségét, valamint
nyilatkoztassa a Szent Imre Katolikus Iskola
igazgatóját arról, hogy a vállalkozói szerzõdés
felmondása esetén hogyan kívánja megoldani a
jövõben a közétkeztetést az intézményben.

***
Az Integrált Városfejlesztési és Pénzügyi

Bizottság elviekben támogatta a TDM alakítá-
sát, de javasolja a képviselõ-testületnek, hogy ja-
nuári ülésére halassza el a szervezet alakítása
ügyében a döntéshozatalt amikorra már megis-
merhetõ lesz a Csepel-sziget és Környéke Több-
célúÖnkormányzati Társulás véleménye is errõl.

***
Ráckeve Város Önkormányzatának Képvise-

lõ-testülete felkérte a polgármestert, hogy a
Csepel-sziget és Környéke Többcélú Önkor-
mányzati Társulás mûködésével kapcsolatban
az érintett önkormányzatok polgármestereivel
folytasson jogi és pénzügyi kérdésekben tárgya-
lásokat.
A testület elfogadta Deák Tibor javaslatát is,

miszerint a két érintett országgyûlési képviselõt
keresse fel a polgármester és tárgyalásokat foly-
tasson kistérségi körzetközponti szerep erõsítése
érdekében.

***

Ráckeve Város Önkormányzatának Képvi-
selõ-testülete abelvízhelyzetre való tekintettel a
2010. évi városi költségvetés vízkárelhárítási
elõirányzata terhére megkezdte a belvízelvezetõ
csatornák kotrását. Eddig 1,3 millió Ft + áfa
összeget fordított erre a célra. A Gárdonyi sori
4. sz. csatorna kotrási munkáira további 200 e Ft
+ áfa összeget fordít.
A képviselõ-testület az Integrált Városfejlesz-

tési és Pénzügyi Bizottság javaslatára felhatal-
mazta a polgármestert, hogy további bruttó 1
millió Ft keretösszegig megállapodást kössön a
Dunavölgyi Vízgazdálkodási Társulattal ilyen,
haladéktalanul elvégzendõ feladatok finanszíro-
zására.
Az elõirányzat és felhasznált összeg különbö-

zetének, valamint a 2. pontbanmegjelölt összeg-
nek, összesen 1.916.713 Ft forrása a város költ-
ségvetésének útkarbantartási elõirányzat-ma-
radványa.
Deák Tibor javasolta Szadai József polgár-

mesternek, hogy levélben keresse fel a belvíz-
helyzettel kapcsolatos problémákkal az erre ille-
tékes országos szerveket, vezetõket.

***
Ráckeve Város Önkormányzata Képviselõ-

testülete úgy határozott, hogy a Kerekzátony-
szigeti rév üzemeltetõje részére a szerzõdés
fennállása alatt � tekintettel arra, hogy a rév-
üzemeltetés fõ szezonja döntõen a nyári hóna-
pokra koncentrálódik � november, december,
január, február hónapokra az üzemeltetési fela-
datokra 65.000 Ft/hó támogatást biztosít.
A támogatás két részletben esedékes a tárgy

év január 15-ig és november 15-ig.
A testület a Kerekzátony-szigeti rév üzemelte-

tõjénél 2011. január 1-jétõl az éves eszközhasz-
nálati díjat 30.000 Ft + áfa/év összegben állapí-
totta meg.

***
Ráckeve Város Önkormányzatának Képvise-

lõ-testülete úgy határozott, hogy 300.000 Ft-ot
vissza nem térítendõ támogatásban részesíti a
ráckeveiMolnárCéhAlapítványt.
Támogatás nyújtásának célja a Hajómalom

átadási ünnepségének és testvérvárosi delegá-
ciók fogadásának, valamint a hajómalom téli
karbantartásának támogatása.

***
A testület zárt ülésen tárgyalta a Floor Profil

Investment Kft. peres ügyérõl szóló elõterjesz-
tést, a KÖR-TV ügyvezetõjének jogviszony meg-
szûnésérõl szóló és a Ráckeve Város Önkor-
mányzat, a KEVE-VÍZ Kft. és a Szabó Gáz Bt.
közötti jogvitáról szóló napirendi pontokat.

***
A testület soron következõ a 2011-es év elsõ

testületi ülését 2011. január 21-én tartja.
Jáki Réka

A testületi ülés teljes jegyzõkönyve a
www.rackeve.hu oldalon olvasható.
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JANUÁR21.
1. Elõterjesztés a város 2011. évi költségvetésé-
nek elfogadására (I. olvasat)

2. Elõterjesztés a háziorvosi körzetek kialakítá-
sáról szóló 9/2002. (VI. 24.) számú önkor-
mányzati rendelet módosítására

3. Elõterjesztés a kisebbségi önkormányzatok-
kal Együttmûködési Megállapodás megkö-
tésére

4. Önkormányzati fenntartású intézményekAla-
pító Okiratának áttekintése, módosítása

5. Elõterjesztés a városközpont projekt megva-
lósítási ütemtervénekmeghatározására

6. Elõterjesztés a KEVE-VÍZ Kft. 2011. évi üz-
leti tervének elfogadására

7. Elõterjesztés az Ipari ParkKft. 2011. évi üzle-
ti tervének elfogadására

8. Elõterjesztés aMolnár CéhAlapítvánnyal kö-
tendõ opciós és jelzálogjog szerzõdés elfoga-
dására

9. Elõterjesztés a Polgármesteri Hivatal Szerve-
zeti és Mûködési Szabályzatának módosítá-
sáról

10. Tájékoztató a város pénzügyi helyzetérõl

FEBRUÁR18.
1. Elõterjesztés a város 2011. évi költségvetésé-
nek elfogadására

2. Elõterjesztés a város 2011-2014. évekre vo-
natkozó Gazdasági Programjának elfogadá-
sára

3. Elõterjesztés az önkormányzat tisztségvise-
lõinek (polgármester, alpolgármester) célpré-
mium feladatainakmeghatározására

4. Elõterjesztés az önkormányzati kft.-k ügyve-
zetõ igazgatói prémiumfeladatainakmeghatá-
rozására

5. Elõterjesztés a KÖR-TVKft. ügyvezetõ igaz-
gatói állására beérkezett pályázatok elbírálá-
sára

6. Tájékoztató a Csepel-sziget és Környéke
Többcélú Önkormányzati Társulásban vég-
zett tevékenységrõl

7. Beszámoló az önkormányzati mikro-társulá-
sok (szociális, egészségügyi és közoktatási)
2010. évi szakmai és pénzügyi munkájáról

8. Tájékoztatás a sportegyesületek, szakosztá-
lyok, civil szervezetek 2010. évi munkájáról,
a részükre nyújtott támogatás felhasználásáról

9. Tájékoztató a Nemzeti Közfoglalkoztatás
Programról, a közfoglalkoztatás és a szociális
ellátások rendszerének átalakításáról

10. Tájékoztató a város pénzügyi helyzetérõl

MÁRCIUS
KÖZMEGHALLGATÁS
Napirendjén:

1. Ráckeve város 2011. évi költségvetése
2. Ráckeve város Gazdasági Programja
3. Lakossági kérdések, észrevételek

MÁRCIUS 18.
1. Elõterjesztés a 2010. évi költségvetési elõ-
irányzat zárszámadás elõtti módosítására

2. Elõterjesztés az Önkormányzat Szervezeti és
Mûködési Szabályzatának felülvizsgálatáról

3. Elõterjesztés a szociális szolgáltatások térítési
díjánakmegállapítására

4. Elõterjesztés az önkormányzat vagyonrende-
letének felülvizsgálatáról, módosításáról

5. Elõterjesztés az Árpád Fejedelem Általános
Iskola igazgatói megbízására pályázat kiírá-
sára

6. Elõterjesztés a pályázatfigyelésre és a pályá-
zatok gondozásának eljárási rendjére vonat-
kozó Pályáztatási Szabályzat elfogadására

7. Beszámoló a Gyermekjóléti és Családsegítõ
Szolgálat mûködésérõl, különös tekintettel a
Foglalkoztatási és Szociális Hivatal által
2010. év végén végzett ellenõrzés megállapí-
tásaira

8. Elõterjesztés a lakás- és helyiséggazdálkodási
feladatok áttekintésére

9. Tájékoztatás a város pénzügyi helyzetérõl

ÁPRILIS 15.
1. Elõterjesztés a Ráckeve Városi Bíróság ülnö-
keinekmegválasztására

2. Beszámoló a város 2010. évi költségvetésé-
nek végrehajtásáról (zárszámadási rendelet)

3. Tájékoztatás az éves belsõ ellenõrzésrõl, vala-
mint az önkormányzat felügyelete alá tartozó
költségvetési szervek éves ellenõrzési jelenté-
seirõl

4. Elõterjesztés az éves Közbeszerzési Terv el-
fogadására

5. Beszámoló az önkéntes tûzoltóság munká-
járól

6. Tájékoztató a város pénzügyi helyzetérõl

MÁJUS 20.
1. Elõterjesztés a Kitüntetések adományozásá-
nak rendjérõl szóló 5/2001. (V. 28.) számú
önkormányzati rendelet módosítására

2. Beszámoló a 2010. évi gyermekvédelmi tevé-
kenységrõl

3. Elõterjesztés az Árpád Fejedelem Általános
Iskola igazgatói megbízására beérkezett pá-
lyázatok elbírálására

4. Helyi esélyegyenlõségi program áttekintése
5. Beszámoló az Állami Számvevõszék vizsgá-
lata alapján elfogadott Feladatterv végrehajtá-
sáról

6. Tájékoztató a város pénzügyi helyzetérõl

JÚNIUS 17.
1. Elõterjesztés a város 2011. évi költségvetésé-
nek I. félévi módosítására

2. Elõterjesztés az Ipari Park Kft. és a KEVE-
VÍZKft. I-V. havi eredményének alakulásáról

3. Elõterjesztés a 2011/2012. tanévben indítható
óvodai csoportok, iskolában indítható osztá-
lyok számánakmeghatározására

4. Tájékoztató a Polgárõr Egyesület tevékenysé-
gérõl

5. Tájékoztató a város pénzügyi helyzetérõl

JÚLIUS-AUGUSZTUSÜLÉSSZÜNET

SZEPTEMBER16.
1. Beszámoló a város 2011. évi költségvetésé-
nek I. félévi teljesítésérõl

2. Elõterjesztés az önkormányzati rendeletek
elõkészítésében való társadalmi részvétel sza-
bályairól szóló rendelet megalkotására

3. Beszámoló a KÖR-TV Ráckeve Kft. mûkö-
désérõl

4. Tájékoztató a közbiztonság helyzetérõl
5. Elõterjesztés a Bursa Hungarica Felsõoktatási
Önkormányzati Ösztöndíjpályázat 2012. évi
fordulóhoz történõ csatlakozásra

6. Tájékoztató a város pénzügyi helyzetérõl

OKTÓBER
Közmeghallgatás
Napirendjén:
1. Tájékoztatás a többcélú kistérségi társulás
tevékenységérõl

2. Lakossági kérdések, észrevételek

OKTÓBER21.
1. Elõterjesztés a 2012. évi belsõ ellenõrzési terv
elfogadására

2. Beszámoló a Gólyafészek Bölcsõde munká-
járól

3. Tájékoztatás a városközpont projekt terv sze-
rinti részeinekmegvalósításáról

4. Beszámoló a ráckevei telephelyek � különös
tekintettel a �Páskom� tanya és �Rákóczi� ta-
nya területekre �mûködésérõl, ellenõrzésérõl

5. Tájékoztató a város pénzügyi helyzetérõl

NOVEMBER18.
1. Beszámoló a város 2011. évi költségvetésé-
nek I-IX. havi teljesítésérõl

2. Javaslat a város 2012. évi költségvetési kon-
cepciójára

3. Tájékoztató az Ipari Park Kft. és a KEVE-
VÍZ Kft. 2010. év I-IX. havi eredményének
alakulásáról

4. Elõterjesztés az önkormányzat tisztségviselõi
prémiumfeladatai teljesítésének értékelésére
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5. Elõterjesztés a KEVE-VÍZ Kft. és Ipari Park
Kft. ügyvezetõ igazgatói prémiumfeladatai
teljesítésének értékelésére

6. Beszámoló az adóztatási tevékenységrõl
7. Beszámoló a Ránki György Alapfokú Mûvé-
szetoktatási Intézménymunkájáról

8. Beszámoló a képviselõ-testület átruházott ha-
tásköreinek gyakorlásáról

9. Elõterjesztés városi kitüntetések adományo-
zására

10. Tájékoztató a város pénzügyi helyzetérõl

DECEMBER15.
1. Elõterjesztés a 2011. évi városi költségvetés
elõirányzatainak II. félévi módosítására

2. Javaslat a képviselõ-testület 2012. évi ülései-
nekmunkatervére

3. Elõterjesztés a köztisztviselõk teljesítményér-
tékelésének alapjául szolgáló követelmények
2012. évi meghatározására

4. Elõterjesztés a KEVE-VÍZ Kft. által szolgál-
tatott víz- és csatornadíjak 2012. évre történõ
megállapítására

5. Elõterjesztés a 2012. évi szemétszállítási díjak
megállapítására

6. Elõterjesztés helyi adórendeletek felülvizsgá-
latára

7. Elõterjesztés a szociális szolgáltatások 2012.
évi térítési díjánakmeghatározására

8. Tájékoztató a Csepel-sziget és Környéke
Többcélú Önkormányzati Társulásban vég-
zett tevékenységrõl

9. Tájékoztatás a város pénzügyi helyzetérõl
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Játszótér a Szulában
Nagy örömünkre szolgál, hogy Ráckeve Városa ismét egy újabb játszótérrel bõvült. Városunk

déli részén a �szulai� buszfordulónál lévõ téren szülõi kezdeményezésre megépülhetett egy újabb
játszótér, melyet a gyerekek október közepén birtokba is vehettek.
Mi, a környéken élõk és támogatók 250.000 Ft-ot gyûjtöttünk össze, ez alapján adtunk be kérel-

met a játszótér megépítésére és önkormányzati támogatás igénylésére. A támogatást a 271/2010.
(VI. 25.) sz. képviselõ-testületi határozat alapjánmegkaptuk,melynek összege 850.000 Ft volt. A la-
kossági felajánlást az önkormányzat által megadott számlára befizettük, és innentõl kezdve indulha-
tott el a munka. Amég hiányzó összeget folyamatosan gyûjtöttük össze.
A játszótér teljes bekerülési költsége 2.282.166 Ft lett, melybõl a lakossági és támogatói hoz-

zájárulás 1.432.166 Ft.
A hosszas készülõdést, tervezést sok-sok munka követte, de a gyerekek önfeledt mosolyát látva

mindezmegérte. Kimértük a játékok helyét, kiástuk a talapzatoknak amegfelelõ gödröt,majd ezeket
bebetonoztuk, a játékokat a helyszínre szállítottuk majd összeszereltük, megépítettük körbe a védõ-
kerítést, a játékok alatti ütéscsillapító területet feltöltöttük homokkal, a Budapest Bank dolgozói �
szabadidejüket feláldozva � kerítést festettek, és mindezt tettük hétköznap esténként, hétvégéken
csakMISZÜLÕK és a TÁMOGATÓK, és azóta is tesszük dolgunkat, szorgosan szedjük a lehul-
lott faleveleket.
Sajnos a mai napig csak mi tartjuk rendben a játszóteret, minden feladatot saját magunk látunk el,

bár úgy gondoljuk, attól, hogy ez a játszótér a mi kezdeményezésünk volt, már Ráckeve része, az itt
élõ gyermekek, kismamák és családok örömére szolgál, ezért a városnak is felelõsséget kell éreznie a

gondozásában.
Az egyik legfõbb tá-

mogató és segítõ, aki nél-
kül nem tudtuk volna ezt
az álmunkatmegvalósíta-
ni, aki összefogta ésmeg-
szervezte a munkákat:
Csömöri János Csaba
vállalkozó volt, akinek itt
szeretnék külön köszöne-
tet mondani a rengeteg
segítségért.

Ezúton szeretnénk kö-
szönetet mondani azok-
nak a magánszemélyek-
nek és családtagjaiknak,

illetve cégeknek, akik e nemes kezdeményezést anyagiakkal ésmunkájukkal segítették:

RáckeveVárosÖnkormányzata,Mobil TransZrt. (Kiskunlacháza),BudapestBankNyrt.Ráckeve,
Cadran Pizzéria, Kaptár Club, KovipackKft., Baski Tüzép, Flóra Plán Bt., Sári Keve Bt., SáriMetál
Kft., Alfes Bt., Csöme Kft., Isoroc Kft., Fekete Holló Motoros Baráti Kör (Fésû Lajos, Bajnóczi
Tibor, Czifra László, Szadai Zoltán, Sári László, Juhász László, Tóth Róbert) Adácsi Gábor, Agócs
Zoltán, Almási István, Ángyán Margit, B. Tóth Pál, Balogh Sándor (Makád), Baski Lajos, Bécsi
Ferenc (Szigetbecse), BendaKálmán, Bezsenyi Imre, Birtha László, Böcze Sándor, Brezina Ferenc,
Csarnai Zsolt, Cserna Gábor, Csömöri János Csaba, Csömöri János, Csömöri Péter, Dimitrovics
Dusán, Dominek László, Dulcz Gusztáv, ifj. Dulcz Gusztáv, Durmits Roland, Erdõs Bálint, Faragó
Tibor, Gosztonyi Balázs, Gyene Attila, Holub Gábor, Hartai György, Jokic Vlado, Kalmár Mária,
Katona József (Szigetbecse), Keserû Béla, Keszthelyi László (Szigetbecse), Kovács Antal, Kovács
Gergõ, Kovács Imre, Kovács Sándor, Kovács László, Kulcsárné Paska Ibolya, Laki József, Lõrincz
László, Mikola Péter, Molnár Csabáné, Molnár László, Nagy Ferenc, Ifj. Nagy Ferenc, Nagy Sán-
dor, Papp Gergõ, Petre Béla, Piróth Tibor, Rafás László, Sári Krisztián, Sári Sándor, Schwarczen-
berger Károly (Szigetbecse), ifj. Schwarczenberger Károly (Szigetbecse), Sifrik Péter, SimonAttila,
Simon Virág, Simsik János, ifj. Simsik János, Stock Márton, Szabó Csaba, Szabó Károly, Szadai
József, ifj. Szadai József, Szántó András, Szántó József, Száraz Ferenc (Makád), Tokodi András,
Urbán László, Vájer Gábor, ifj. Veres László, Virág Gábor, Viski Árpád, Viski Józsefné, Viskyné
Rafás Kinga, Visky Ferenc, Vörös Attila, Vörös Richárd,Wágner Gáspár� és sokanmások, akiket
véletlenül kifelejtettünk.

Viski Józsefné

Alapítványi hírek

AzAdyEndreGimnázium�PusztaiGyu-
la Alapítványa� köszönetet mond azoknak,
akik a jövedelemadójuk egy százalékának
felajánlásával hozzájárultak az iskola tanuló-
inak alapító okirat szerinti jutalmazásaihoz.
Összege: 87 660 Ft.

Az Ady Endre Gimnázium �Nemzedé-
kekAlapítványa� köszönetetmond azoknak,
akik a jövedelemadójuk egy százalékának
felajánlásával hozzájárultak az iskola tanuló-
inak alapító okirat szerinti jutalmazásaihoz.
Összege: 130 553 Ft.

Az Ady Endre Gimnázium �SzabAdy
Alapítványa� köszönetet mond azoknak,
akik a jövedelemadójuk egy százalékának
felajánlásával hozzájárultak az iskola tanuló-
inak alapító okirat szerinti jutalmazásaihoz.
Összege: 343 523 Ft.
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Szále László: � Sajnos, ritkán járok Rácke-
vére, de ha � mondjuk � 2014 nyarán, a ciklus
vége felé megérkezem, mi lesz a legszem-
betûnõbb változás, a maihoz képest?

Szadai József: � Egy megújult kisváros fo-
gadja majd. A szigeti oldalról érkezve lovas-
központ, szálló, gyógyfürdõ tûnik a szemébe,
valamint a felújított HÉV-állomás és megszé-
pült környéke. Ha Kiskunlacháza felõl jön,
több modern kiülõs teraszt, kávézót, éttermet
lát majd, s egy megújult, modern belvárost,
mely aKultúraMagyar Városa címnek büszke
tulajdonosaként egész nyáron át tartó kulturá-
lis rendezvényeknek ad otthont, melyek közül
az itt élõk és az ide érkezõk is kedvükre válo-
gathatnak, a sportszeretõk pedig újra rangos
kajak-kenu versenyeket tekinthetnek meg �,
hogy csak a Dunánál maradjunk. De gondo-
lom, nemcsak újdonságra vágyik: természete-
sen továbbra is látja majd a város megunhatat-
lan szépségét, a hidat, a Dunát, a szigeteket, a
vízre hajló fûzeket, az örök tornyokat.

� Ez álomnak is szép, hát még valóságnak.
És mi lesz az, amit esetleg észre sem veszek,
mégis fontosabb, mint a látványos, kézzel fog-
ható dolgok?

� Az, hogy mindezt eladósodottság nélkül
fogjuk elérni. Jó �háttérmunkával�, átgondolt
pénzügyi gazdálkodással, megfelelõ mûszaki
fejlesztésekkel, pontos kivitelezésekkel. Amá-
sik nagy �láthatatlan� eredmény a jószomszédi
kapcsolat kialakulása lesz a környékbeli tele-
pülések önkormányzataival, mely szakít az ed-
digi elszigeteltséggel. Az elsõ lépések már
meg is történtek. Meggyõzõdésem, hogy több
település összefogásával a térség is jobban fej-
lõdhet a jelenleginél. De ez nemcsak az én hi-
tem. Egyik szomszéd polgármestert idézve:
�Ha Ráckevének jól megy, az az én települé-
semnek is jó�.

� S mikor megy jól Ráckevének? Mi a város
hosszú távú fejlõdésének a kulcsa?

� Legalább három kulcsa van: a turisztika,
vele is összefüggésben a munkahelyteremtés,
és a körzetközpont szerepkör minél teljesebb
kiépülése. Ez Ráckeve fejlõdésének egyedül
járható útja. Ezt mindenki tudja, az én felada-
tom, hogy a haladás az útonminél gyorsabb és
zökkenõmentesebb legyen.

�Milyen esélyt lát a gyors haladásra � a vá-
ros jelen adottságait és a pénzügyi helyzetét te-
kintve?

� Nagy esélyt látok. Ha nem így lenne, nem
is vállaltam volna el ezt a feladatot. A lényeg,
hogy összefüggésében lássuk a dolgokat.
Vagyis: olyan munkahelyeket teremtsünk,
amelyek a jelenlegi körzetközponti szerepün-
ket erõsítik tovább, olyan felújításokat, beruhá-
zásokat valósítsunk meg, amelyek által növe-
kedik a város saját bevételi forrása. Olyan vá-
rospolitika kell, amely lehetõvé teszi � vagy
még inkább: megköveteli � a természeti adott-
ságainkmegõrzését, egyszersmind teret admi-
nél jobb turisztikai kihasználásuknak.

� Ha Ráckevére gondolok, a szüleim és test-
véreim után rögtön a Duna jut az eszembe.
Önnekmi jut eszébe aDunáról?

� Gyerekkorom óta meghatározó szerepet
játszik az életemben. Itt tanultammeg úszni, és
szereztem sok-sok barátot a Dunának is kö-
szönhetõen.Óriási kincse ez városunknak,mert
segít abban, ami a legfontosabb az ember éle-
tében: az egészségmegõrzésében �mentális és
fizikai értelemben egyaránt �, és alkalmas más
nem kevésbé lényeges dolgokra: sportra,
pihenésre, kikapcsolódásra. S ami még nagyon
fontos: nemcsak az ideérkezõ �fizetõ� ven-
dégeknek nyújtja mindezt, hanem a vendéglátó
� és vendégszeretõ � ráckevei polgároknak is.

� Kampányszlogenje az volt, hogy �együtt
Ráckevéért�. De mi az a varázsmódszer és va-
rázsige, ami baráttá teszi az ellendrukkereket,
fölvillanyozza a közönyösöket, aktivizálja a
passzívakat, s közösségi érzelmûvé teszi azokat
is, akiknek éppen elég gondot okoz a saját,
egyéni problémáik megoldása?

� Közös elképzelés � közös kivitelezés, eb-
ben hiszek a legjobban. Erre jó példa a nemrég

átadott hajómalom, mely civil kezdeménye-
zésre, nagy városi összefogással valósult meg,
de az elmúlt ciklusban közel egy kilométer jár-
da is megépült hasonló módon. A széles körû
tájékoztatás nemcsak szükséges, kötelezõ fela-
data is az önkormányzatnak, ki is fogok hasz-
nálni erre minden lehetõséget a lakossági fóru-
moktól, a helyi médiáig, de a legnagyobb föl-
villanyozó erõ a közös cél és az eléréséért vég-
zett közös munka. A kommunikáció, a jó szó
önmagában nem elégséges a boldoguláshoz.
Sok szép gondolat, segítõ, jobbító szándék,
ötlet elhangzott már, de amikor a munka kö-
vetkezett, akkor bizony-bizony megcsappant a
létszám és a lelkesedés.

�Most kisebb létszámú a testület, mint az ön
képviselõsége idején volt. Az, hogy csak
�kilenc dühös embernek� kell egyességre jut-
nia, könnyebbé vagy nehezebbé teszi a város-
vezetõi munkáját?

� Elvileg kilenc embernek könnyebb meg-
egyezni, mint az eddigi 14-nek, de ha messze
lesznek az elképzelések egymástól, akkor lehet
sokkal nehezebb is.

� Függetlenként indult, ami � az országos
adatokat nézve is � nyerõ pozíciónak bizonyult,
de annak bizonyul-e a testületi munka hétköz-
napjaiban, amikor a legerõsebb pártfrakció
sokban segítheti, de akadályozhatja is elképze-
lései megvalósításában?

� Mivel egyedül indultam, tisztában voltam
vele, ha megválasztanak, el kell majd tudnom
fogadtatni a testület többségével, sõt lehetõleg
az egészével elképzeléseimet, mindazt, amit
szeretnék megvalósítani. Erre � elvileg � meg-
van az esély, hisz több közös pont szerepelt a
kampányainkban. Ha csak azt összeraknánk és
megvalósítanánk, ami azonos vagy hasonló
volt �magunkat ajánló� szövegeinkben,már az
hatalmas fejlõdést hozhatna.

�Novemberben Jáki Rékának elárulta, hogy
amikor megválasztotta a ráckevei nép, elsírta
magát örömében. Volt-e azóta oka örömköny-
nyekre?

� Nem a magam örömét keresem. Azt sze-
retném mindenkivel megértetni, hogy az el-
képzeléseim megvalósulása nem az én dicsõ-

Hogy mindenki hihesse: ami jó Ráckevének, az jó neki is

Újévi, �újciklusi� beszélgetés
Szadai József polgármesterrel
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ségemet szolgálják, hanem a város elõrelépé-
sét, hogy közösek a sikereink és az esetleges
kudarcaink is. A munka akadályoztatásának
legnagyobb elszenvedõje a város. Annak örül-
tem, amikor kölcsönös módosításokkal, a
másik fél szempontjainak megértésével tud-
tunk határozatokat hozni, de például a pénz-
ügyi csúcsvezetõ kinevezése nem talált meg-
hallgatásra, pedig ennek a posztnak a betöltése
nagyon fontos lenne a város pénzügyi gazdál-
kodása szempontjából.

� Miért kell pénzügyi csúcsvezetõ egy ilyen
kisvárosban?

� Egy kétmilliárdos költségvetésbõl gazdál-
kodó sokrétû intézményi hálózattal rendelkezõ
város esetében szükség lenne egy olyan sze-
mélyre, aki a lehetõ legtökéletesebbre csiszol-
ná a város pénzügyi gazdálkodását. A bevéte-
lek és kiadások ütemezésén át, a megrendelé-
sek nyilvántartásától a végsõ kifizetésig, telje-
sítésekig.

� Megválasztása mellett azt is érvként hozta
fel, hogy ráckevei születésû és kötõdésû.Mi az a
többlet, amitõl jobb polgármester lesz egy ide-
valósi, mint valaki, aki csak jött, de nemment?

�Ahelybeli jobban ismeri a lakosságot, job-
banmegbecsüli az értékeket, tudja, sõt a zsige-
reiben érzi, hogy egy ráckeveinek mi mit je-
lent. Például, hogy nem lehet csak úgy a dunai
strand egészét eladásra szánni.

� Bár évek óta jelen van a közéletben, mégis
új szerepében sok szempontból új helyzetet kell
átélnie személyesen is. Hogy csak a legtriviáli-
sabb példát mondjam, gyerekkorában azt
mondták: nézd, az a srác a Szadai Jóska fia,
akit én egyébként minden idõk legjobb rácke-
vei focistájának tartok � tudom,mirõl beszélek,
szerencsém volt évekig együtt játszani vele �,
most meg majd azt mondják az �öregre�, ott
ballag a polgármester apukája. Hogy éli meg
ezt a változást?

�Biztosan jó érzés lenne, ha egyszer tényleg
azt mondanák, hogy ez a Szadai olyan jó pol-
gármesternek, mint az apja focistának, de tu-
dom, ehhez még rengeteget kell dolgoznom.
Nekem az is örömet jelent, hogy Apa focista
múltját még mindig sokan emlegetik, illetve,
hogy a választók többsége mellettem tette le a
voksát. Ezek úgy érzem,mindkettõnknek nagy
elismerések.

� Régóta képviselõ, de még mindig nagyon
fiatal ember. Tapasztaltnak vagy tapasztalat-
lannak érzi inkábbmagát?

� Nem érzek ellentmondást. A tapasztalat
biztonságot ad a döntésben, s a fiatalságom
adja a dinamizmust amegvalósításhoz. Három
és fél évet voltam külsõs bizottsági tag és egy
ciklust képviselõ! Ez talán nem hosszú, mégis:
ezzel a �múlttal� én vagyok közéleti szem-
pontból a legtapasztaltabb a testületben, a töb-
bieknekmaximum egy ciklusuk van.

�Néhány hónapja van csak hivatalában,mit
érez, hogy viszonyulnak az emberek az új pol-
gármesterhez?

� Nagyon sokan a mai napig gratulálnak,
olyanok is, akikkel személyesen eddig még
nem találkoztam, bíztatnak, kitartásra buzdíta-
nak, de sajnos vannak, akik nem köszönnek a
választás óta.

� Ez hihetetlen. Megbántotta õket talán,
vagy valamiért nem akarják elfogadni, respek-
tálni a többség döntését? Ez nem vall demok-
ratikus gondolkodásra.

� Az egész kampányom pozitív kicsengésû
volt, így nem hiszem, hogy bárkit is megbán-
tottam volna.

� És a mindennapok? Mik az elsõ �fogadó-
órai� tapasztalatai?

� Minden kérést, észrevételt felírok és meg-
próbálokminél hamarabb intézkedni, utánajár-
ni az ügyeknek. Legtöbben különféle segély-
kérelemmel érkeznek, mások azt szeretnék, ha
az utcájukat rendbe tennénk, járdát kapnának.
Azt tapasztalom, hogy az emberek bizalommal
jönnek, panaszaikat jellemzõen kulturált for-
mában teszikmeg és elmondhatom, tõlemmég
egy lakos sem távozott feldúltan.

� Mi volt az eddigi legfájdalmasabb kudar-
ca és a legszebb sikere?

� Szinte azonnal a választás után fölröppent
a menesztésem híre, a testületi többség terjesz-
tette. Ez nem a meghirdetett nemzeti együtt-
mûködés! Az ünnepi díszkivilágításkor kapott
taps azonban jelezte, hogy a lakosság mellet-
tem van. Jó lenne, és bízom is benne, hogy
rövid idõ elteltével elmondhatom ezt az egész
testületrõl is.

� El tud-e képzelni olyan helyzetet, amikor
azt mondja: nem csinálom tovább, föladom?

� A szavazók többsége engem választott
polgármesternek, és ezt mindenkinek el kell
fogadni, még akkor is, ha nincs testületi több-
ségem. Amíg az egészségem nem károsodik,

addig a polgármesteri munkámnak is foly-
tatódnia kell.

�Kikre számít leginkább amunkájában?

�Mindenkire, akiRáckevét, a városi érdeket
tartja a legfontosabbnak. És tudja, hogy rá is
érvényes, amit a szomszéd polgármester mon-
dott: ami Ráckevének jó, az jó neki is.

� Húsz éve egyszer végigmentem a fõutcán,
s azt láttam, hogy aFeketeHollótól aVároshá-
zán át az Árpád Mûmalomig leginkább a köz-
épületek vannak elhanyagolva. Ma jobb a
helyzet, hiszen a malom például már biztosan
nem romlik tovább �mert nagy bánatomra, le-
bontották �, viszont a Holló, a régi Duna ven-
déglõ egykor hangulatos, ma �dzsungeles�
kerthelyiségével, a Polgári, az ún. Közös Isko-
la meg a Mozi épülete ma is meglehetõsen
lehangoló képet mutat, akárcsak a volt
�MHSZ-rom� a strand mellett. Mi a terve a
város egykor reprezentatív épületeivel?

�Több épület ismagánkézbe került azóta, és
el is veszítette régi funkcióját, de remélem, ha
sikeresek leszünk a belvárost érintõ pályáza-
tunkon, akkor a tulajdonosok is lépnek, s meg-
változtatják az épületek jelenlegi lehangoló ar-
culatát. Nem tettünk le az új mûvelõdési köz-
pontmegépítésérõl és azMHSZ-épület kihasz-
nálásáról sem. Ez utóbbiban közös elképzelé-
seink vannak a magyar kajak-kenu szövetség-
gel, melyek többmint ígéretesek.

� Milyen esély van a néhány éve kialakított
ipari park �benépesítésére�? A munkahelyte-
remtésben annak is nagy szerepe lehetne.

� Valóban. A jelenlegi tíz százalék körüli
munkanélküliség leszorításában nélkülözhe-
tetlen a � hozzánk illõ � iparfejlesztés is. De
erre csak akkor látok esélyt, ha az ország is ki-
lábal a jelenlegi gazdasági krízishelyzetébõl.
Remélem, minél hamarabb túl leszünk ezen az
idõszakon és hazánk, városunk is sikeres idõ-
szak elé néz.

� Ráckevének túl sok megoldandó problé-
mája és legalább annyi gyönyörû esélye van,
melyek egyetlen beszélgetésben aligha kitár-
gyalhatók. Kérem, ígérje meg, hogy egy év
múlva folytatjuk�

� Így legyen, és kihasználva a lehetõséget,
ezúton kívánok Ráckeve lakosságának Békés,
Boldog, SikerekbenGazdagÚj Esztendõt!

� Köszönöm az interjút, meg a jövõ évi
ígéretét.

Szále László
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A Ráckevei Molnár Céh Alapítvány decem-
beri támogatói:

Ráckeve testvérvárosa: Calden
Szõgyényi Gábor, Ráckeve
Doktorics N. Balázs, Budapest
Német Kisebbségi Önkormányzat, Ráckeve

SzõgyényiGábor
Fotó: Dr. CzernyRóbert

A Ráckevei Molnár Céh Alapítvány hírei a hajómalomról

Örömmel adhatok tájékoztatást arról, hogymá-
sok jó példájából tanulva és saját jövõnk érde-
kébenpéldás rendbenésgyorsasággal alakultmeg
a TDM egyesület december 20-i, a Kék Duna
WellnessHotelbenmegtartott alakuló ülésén.
A Turisztikai Desztináció Menedzsment �

egyesületként � az idegenforgalom területén tör-
ténõ összefogás intézményesített formája. Segít-
ségével a turisztikában, az összefogás erejével
számos lehetõség nyílik. Ezek közül néhányat
emelnék ki vázlatosan:
`Növelheti a térség cselekvõképességét és

kompetenciáját, az egyénekét olyan mérték-
ben, melyre önállóan senkinek nem lenne
ereje.

`Segítségével önálló arculatot nyerhet a térség,
márkatermékek jöhetnek létre. Mindezzel jó
hírnévre és versenyelõnyre is szert téve.

`A közösségteremtés új teret és lendületet kap
segítségével.

` Jobb érdekérvényesítés érhetõ el.
`Más területeken is jövedelmet generál.
A TDM segítségével megvalósítható a meg-

felelõ turisztikai
` tervezés,
` termék és vonzerõfejlesztés,
` egységes és összehangolt marketing és kom-

munikáció,
` emberi erõforrás fejlesztés,
` idegenforgalmi beruházások.
Mindaz, amitõl a régóta áhított idegenforgal-

mi fellendülést várhatjuk!
(Részletesebb tájékoztatást a TDM-rõl a

www.piacter-insula.hu oldalon található prezen-
tációból kaphat az érdeklõdõ.)
Az alakuló ülésre több mint 100 meghívó ke-

rült kiküldésre, önkormányzatoknak, vállalko-

zásoknak és civil szervezeteknek. Az ülésen 43
résztvevõ volt, akik megfelelõen reprezentálták
a három fõ területet. A megjelentek többsége
alapító tag lett, akik jóváhagyták Novák Pál
Apaj polgármestere által elõterjesztett Alapító
okiratot és megválasztották az egyesület elnök-
ségét. Ebben a három fõ területet képviselõk
egyenlõ arányban, 3-3-3 fõvel kerültek be. Az
elnökség összetétele:
Dr. Dávid László elnök, a parlament idegenfor-
galmi bizottságának kültagja.

Novák Pál elnökhelyettes, Apaj polgármestere,
a CSÖT elnökhelyettese.

Dr. Szánthó Györgyné elnökhelyettes, a Sophia
Idegenforgalmi, Szolgáltató és Kereskedelmi
Bt. igazgató tulajdonosa.

Dr. Molnár Pál Kisdunamenti Civil Szerveze-
tek Szövetségének Elnöke.

Schuster János Apaj-Ürbõpusztai Természet-
védõVadásztársaság elnöke.

Kreiszt LászlóTaksony polgármestere.
Gergõné Varga Tünde Dunavarsány Önkor-
mányzatának képviseletében.

Farkas Tamás Szaktudásház Zrt. � Kék Duna
Wellness Hotel képviseletében.

Szöllõsi Árpád a KORAX igazgatója.
Az egyesület nyitott és az ide vonatkozó ren-

delkezés értelmében minden idegenforgalom-
ban érdekeltnek elemi érdeke az abba történõ
belépés. Elsõsorban a közösségben rejlõ lehetõ-
ségekmiatt. Fontos tudni továbbá, hogy abban a
térségben, ahol TDM megalakult idegenforgal-
mi témában pályázatot csak TDM tagja nyújthat
be!
Szeretettel hívunk és várunk mindenkit az

egyesületbe.
A tagok közé nemcsak a közvetlen idegenfor-

galomhoz kapcsolódó szervezet és vállalkozás

kerülhet. Az Alapító okirat elolvasható a
www.piacter-insula.hu oldalon. Ugyanitt találja
meg a kedves érdeklõdõ aBelépési nyilatkoza-
tot, melyet kitöltve és megfelelõen aláírva sze-
mélyesen vagy postai úton továbbíthat az alábbi
címekre. Sophia Utazási Iroda 2300 Ráckeve,
Kossuth Lajos u. 12. vagy a Kék DunaWellness
Hotelbe 2300 Ráckeve Dömsödi u. 1. Hangsú-
lyoznom kell, hogy a most és késõbb csatlako-
zók jogai semmiben semkülönböznek az alapító
tagok jogaitól.
Az egyesület közhasznú, és már a januárban

TDM szervezetek részére meghirdetett pályáza-
ton részt vehet. Ennek elõfeltétele a sikeres bíró-
sági bejegyzés, és a szakmai regisztráció.
Az elnökségnek sok feladata van még a sike-

res indulás érdekében. Fel kell állítania az egye-
sület munkaszervezetét, információs irodáját.
Pályázati felhívás útján meg kell találnia a meg-
felelõ vezetõ személyét, a TDM managerét.
Fontos kérdés a tagdíjak igazságos rendszerének
kialakítása is.
Hogyan is áll fel egy TDM szervezet?

Rajtunk fog múlni, hogyan tudunk élni a
felkínált lehetõségekkel.

Dr. SzánthóGyörgyné

Új távlatok nyílnak térségünk idegenforgalmának fejlesztésében!
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Rendkívüli találkozásra nyílt alkalmam egy
rendkívüli Asszonnyal az év utolsó fagyos nap-
jainak egyikén. Tudtam, hogy itt él a városban,
készültem is hozzá többször, hiszen Édesapjá-
nak, Tamássy Andornak, Ráckeve híres és sze-
retett fõjegyzõjének (1945-1951-ig) hagyatéka a
múzeumban már többször szolgált hiteles for-
rásanyagként számos Ráckevét és Horváth
Nepomuki János életét kutatónak. Erre a beszél-
getésre viszont Anikó néni miatt került sor, hi-
szen a városért folytatott értékes és eredményes
munkájáért Ráckeve Város Önkormányzatának
Képviselõ-testülete Kardos Bélánét Közalkal-
mazotti Díj kitüntetésben részesítette idén a ka-
rácsonyi koncerten. Igaz, a díjat személyesen
nem tudta átvenni, ezért Bukriné Gyengési
Erzsébetnek, aki kislánykora óta jó barátságban
van Anikó nénivel és családjával, támadt az
ötlete, hogy keressük Õt fel, és készítsek vele
egy beszélgetést, hogy közelebb hozzam Õt a
Ráckevei Újság olvasói számára.
Ezúttal is szeretnék köszönetet mondani

Erzsikének, mert egy különleges, kiváló memó-
riával rendelkezõ, nagyon mûvelt, intelligens,
csodaszép idõs hölggyel ismertetett össze, aki-
nek szellemi frissessége, személyes varázsa,
kedves lénye rabul ejtett. Az egész délutánt Vele
töltöttük, már ránk sötétedett és õ csak mesélt és
mesélt: régmúlt idõkrõl, a háborúról, a fiatalság-

ról, édesapjáról, a bécsi és budapesti bálokról,
felmenõirõl, akik között Rottenbiller Lajos
Budapest polgármestere éppúgy szerepelt, mint
Pázmány Péter.Mindenmondatát átszõtte a sze-
retet, ahogyan beszélt, barátairól, lányairól, uno-
káiról, dédunokáiról, mert számára mindig is
megtartó erõ volt, és ma is az a Család. Egyik
ámulatból a másikba estem, ahogyan hallgattam
történeteit utazásairól, hiszen ez a világra nyitott
Asszony, bejárta Amerikát egy autóval, a Grand
Canyont, Floridát, Hawait, Grönlandot, Euró-
pát. Lenyûgözött az a hivatástudat, amikormun-
kája került szóba, mert egész életében az vitte
elõre, hogy segítsen a rászorultakon, idõseken,
árva és szegény gyermekeken, és 78 éves koráig
biciklijén járta Makádot, Lórévet, a környéket,
hogy eljusson mindenkihez, akinek szüksége
volt az Õ mentális, lelki, anyagi segítségére és a
belõle áradó, mindenen felülemelkedõ mély
szeretetre�
A róla írt oklevélbõl megtudhatjuk végzettsé-

gét és munkakörét, íme: �1920-ban született
Dunaharasztin, 1945-ben költözött családjával
Ráckevére.
Anikó néni a budapesti Teleki Blanka Köz-

gazdasági Iskolában végezte tanulmányait,
majd fõiskolai szociálpolitikai szakképzést szer-
zett.
A ráckevei Járási Tanácsnál gyámügyi elõ-

adóként, majd munkaügyi elõadóként dolgozott,
1954-tõl járási szociálpolitikai fõelõadó volt.
Ebben az idõben jött létre a Peregi úti ötvenkét
férõhelyes Szociális Otthon, melynek létrehozá-

sában jelentõs szerepet vállalt. Szervezõ munká-
jának köszönhetõ a Kazinczy utcai harminc
férõhelyes Öregek Napközi Otthonának kialakí-
tása is.
Mindig lelkiismeretesen végezte a feladatát.

Szívügyének tekintette a szegények és a nagycsa-
ládosokmegsegítését, felkarolását.
Hivatali ténykedése alatt a Járási Vöröske-

reszt �Arany fokozat� kitüntetést, az egészség-
ügy �Kiváló Dolgozó�, a Járási Tanács szintén
�Kiváló Dolgozó� kitüntetést adományozott
számára.�
Ezek a fontos tudnivalók, de most fogadják

szeretettel Anikó néni válaszait, mintha csak az
ünnepi színpadonmondta volna el mindezeket:

� Hogyan tetszett megõrizni ezt a mérhetetlen
derût, fiatalságot is megszégyenítõ memóriát és
jó erõnlétet?Mi a titok?

� Drágám, nincs itt titok. Nekem nagyon jó
szüleim, férjem voltak, gyermekeim, drága uno-
káim és 4 fiú dédunokám van. Mi hárman vol-
tunk lánytestvérek, én a legidõsebb, 1920-ban
születtem Dunaharasztiban, utánam Szilvia hú-
gom és a legkisebb Johanna következett. Sajnos
mindketten meghaltak már, a középsõ húgom,
Szilvia még 15 évesen tífuszban. Hanna húgom
Amerikába ment férjhez, San Franciscóba, szép
családja lett neki is, 5 fia született, aki közül az
egyik Vietnamban vesztette életét. Hanna hú-
gomnagymagyar volt, hirdette amagyar irodal-
mat, gyönyörû hangú, szép magas nõ volt, mint

�Közalkalmazott akarsz lenni, az leszel, szolgáld a népet és tiszteld, becsüld õket.�
Tamássy Andor

EGYCSÉSZEKÁVÉ...

Kardos Béláné TamássyAnnával, AnikóNénivel

ATamássy lányok: Anna, Szilvia és Johanna (1942)
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egy hindu szépség olyan, nemrégen halt meg
szegény, de többször jártam kint nála. Bejártuk
ketten egy autóval Amerikát!
Nekem is két lányom született, Anikó, aki

most is itt van velem, és Szilviám, aki 3 éve
hagyott itt minket. Nekik is szép gyermekeik és
családjuk van, Anikóé Krisztina és Ágika, Szil-
vikéé Tímea és Kristóf. Jávor Ernõ bácsi volt a
nászom, az õ fia, Laci volt a vejem, a Szilvikém

férje.Minden unokám egyetemet, fõiskolát vég-
zett, értelmes, intelligens, szorgalmas emberek.
Engem mindennap hívnak, keresnek. 65 éve
mentem férjhez és ebbõl 35 éve már egyedül
élek, szegény férjem korán itt hagyott, Ludovi-
kát végzett vitéz katonatiszt volt, a ránk szakadó
rendszer nem nagyon tûrte el, rúgták jobbról-
balról. Késõbb elvégezte a Közgazdasági Egye-
temet, és pénzügyes volt Pesten, a Vízügynél, a

kutató intézetbe, hajnalban ment, este jött haza.
Sokat õrlõdött befelé, nagyon csendes, drága,
aranyos, jó ember volt, de 46 évesen sebzõ lé-
lekkel és testtel halt meg agyvérzésben, és én
utána már senkit nem tudtam választani, mert
nagyon szerettük egymást. A gyermekeimnek
és a munkámnak éltem. Nekem olyan szeren-
csém volt, hogy 1951-ben bekerültem Járási
Tanácshoz annak idején, a gyámügyhöz majd
szociálpolitikához. Jó fõnökeim voltak, meghalt
már a Szabó Jóska, a Raffai Béla, az Isten áldja
meg õket. Raffai Béla épp a napokban mondta,
hogy neki én milyen jó munkatársa voltam, és
hogy engemúgy tudtak búcsúztatni a Pártbizott-
ságon, hogy: �Anikó néni, maga mindenkinek
az Anikó nénije volt, és többet ért a maga szíve,
mintha egy pártkönyvet vett volna ki a zse-
bébõl�.
Nagyon szerettem a munkámat! Elõdöm

Erdei Margit, szociálpolitikai titkár volt, sokat
segített, õ annak az Erdei Ferencnek a húga volt,
aki egy végtelen jó, igaz, magyar embernek
számított, nekem is nagyon jó ismerõsöm és
sajnos nagyon rosszul ítélték meg évtizedekig.
Szóval gyámüggyel kezdtem, gyerekekkel és
belebetegedtem abba, amikor egy-egy gyerekel-
helyezésrõl volt szó, mikor bíróságra kellett
menni, az én szívem vérzett az anyáért és a
gyerekért fõleg, mert mindig a gyerekek sínylik
meg a felnõttek hibáit. Nagyon intelligens
embernek kell lenni ahhoz, hogy egy életet leél-
jenek békében, harag nélkül egymás mellett a
szülõk, és szeressék egymást. A gyerek érzi azt,
ha valami nem igaz, nem szép.
Aztán szerveztem a Szociális Otthont,

Öregek Otthonát, Kiskunlacházán, Dömsödön,

ATamássy család: Tamássy Andorné (KuzmaAnna) ölében Tamássy Johanna, mellette Tamássy
Szilvia és az édesapa Tamássy Andor, mögöttük Kardos Béláné (Tamássy Anna) és Kardos Béla

A teljes nagycsalád a Ferihegyi repülõtéren fogadja Tamássy Johannát, aki Amerikából hazalátogatott (1960)
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Tökölön, Ráckevén, 19 község tartozott hoz-
zám, reggel mentem munkába, sokszor este,
éjjel jöttem, volt, hogy már busz sem volt, vala-
hol ott kellett egy tanácsteremben kivárnom a
reggelt vagy pályaudvaron. A férjem, ha tudott,
értem jött, a halálát nehezen viseltem, demuszáj
volt tovább élni, dolgozni�Rengeteg tanfolya-
mot végeztem, a Gerontológiai Társaság elnök-
ségének is tagja voltam, de szerencsém volt,
hogy Édesapámék rengeteget segítettek. Apuka
már nyugdíjban volt, õ vitte iskolába Anikót,
Anyukameg óvónõ volt, de nyitott egy ajándék-
boltot, õk segítettek.

Anikóm férje is nagyon jó ember volt, ha én
szülöm sem lehetett volna jobb gyermekem, na-
gyon sokat segített nekem, Barnafy Laci, Õt is
néhány éve vesztettük el, de nagyon hiányzik
nekünk�

�Mennyire volt meghatározó Anikó néni szá-
mára a családja, hogy egy olyan különleges em-
ber volt az Édesapja, mint Tamássy Andor?

�Nekünk nagyon fontos voltmindig a család,
az õsök, az elõdök tisztelete. Anyai nagyapám
például Rottenbiller Lajos volt, neje Bem apó
unokahúga, anyámbécsi lány,KuzmaAnna, aki
ebbõl a híres Rottenbiller családból származott,
ezért rengeteget jártunk ki mi is Bécsbe, roko-
nokhoz, operába, bálokba.
Tamássy nagyapámé volt Dunaharasztiban a

jelenlegi polgármesteri hivatal épülete, azt a kas-
télyt ma Tamássy-kastélynak is nevezik. Ott a
nagyapám egy szanatóriumot létesített a 20 hol-
das parkú kastélyban, ahol alkoholistákat és
gyomorbetegeket gyógyított ingyen. Nagyapám
koránmeghalt, nagyanyám a nyolcadik hónapos
terhes volt, amikor meghalt agyvérzésben, ott-
maradt 7 gyerek, közöttük az apám. Volt egy
nagykorú nõvérük, õ nevelgette õket, egy ügy-
véd volt a gyámjuk, aki mindent hadikölcsönbe
fektetett, eladta a kastélyt. Késõbb én idejártam

tanácsülésekre, és tudtam, hogy egyko-
ron ez ami otthonunk volt�
A gyerekkorom Dunaharasztiban telt,

ott éltek az anyai nagyszüleim is, majd
Taksonyban nõttünk fel, a sváb gyerme-
kek voltak jó barátaim, megtanultam tõ-
lük tehenet fejni, sokat zsúroztunk ná-
lunk. Aztán Tökölre kerültünk, onnan
Ráckevére. A mostani rendõrségen lak-
tunk, az volt a jegyzõi lakás, amásik felé-
ben aKeviczky család élt,majd a Széche-
nyi utcába költöztek a szüleim, késõbb ki-
mentek a húgomhozAmerikába, de édes-
apámnembírtaki, annyirahonvágyavolt,
hogy 3 év múlva hazajöttek. Két évvel
késõbb, 1971-ben szegény Édesapám
meghalt. A �barátja� Horváth Nep. János
mellett nyugszik a temetõben, így kérte.

� Nem volt könnyû élet, mégis megõrizte
jókedvét, humorát�

� Igen, más világ volt. Az embernek a szo-
morúságban rengeteg öröme és boldogsága
volt. Nagyon sok csupa szívvel és lélekkel ren-
delkezõ emberrel találkoztam, és akin segíteni
tudtam, épp õk járultak hozzá, hogy át tudtam
minden nehézséget, fájdalmat vészelni és
mindig vidám, jókedvû maradtam. Otthonról is
megkaptunk lelkileg mindent, a férjemtõl, amíg
élt, aztán a gyerekeimtõl, a családtól. Nagyon
szerettem az öregeket. 78 éves koromban hagy-
tam abba a munkát, mert annyira vártak mindig
a Nyár utcában ezek a lerobbant, idõs emberek,
hogy nem tudtam tõlük megválni. Reggel
lementem a pincébe, 9 lépcsõn felhoztam a
kerékpáromat, indultam az otthonba, utána le-
karikáztam Anikóékhoz a nyaralóba, majd egy
kört tettem még a faluba, meglátogattam az is-
merõseimet, és úgy mentem este haza. Renge-
teg környezettanulmányon voltam, átfázhattak
a csontjaim, ízületeim, ezért is mozgok
nehezen.
Ami még segített, az a hitem. Én rendkívül

mélyen hívõ ember voltam és vagyok. Nekem
elnézték azt, hogy a járási hivatal dolgozójaként
elmehettem minden vasárnap a fél 7-es misére,
nem bántottak, tiszteletben tartották az én elve-
met, és én is tiszteletben tartottam az övéiket.
Amikor munkába álltam az Édesapám azt
mondta: � �Fiam, egyet tanulj meg, nem a nép
van érted, Te vagy a népért. Közalkalmazott
akarsz lenni, az leszel, szolgáld a népet és tisz-
teld, becsüld õket.�
Én ezt a jó tanácsot megfogadtam, és meg is

szerettem õket. Nagyon nehéz idõszakban dol-
goztam, és nagyon nehéz volt párton kívülinek
lenni. Tudták rólam, hogy honnét származom,
de én olyan normális, jó emberekkel voltam
körülvéve, hogy hagytak dolgozni és szerettek is
engem, dr. Kápolnai Irénnel, Meleghegyi Laci
bácsival, egy régi vágású orvossal, Szabó Raf-
faellel, a rendelõintézet fõorvosával, Bacsa fõor-
vossal, szülész-nõgyógyásszal, aki egy bohém

mûvészember volt, de nagyon rendes. Így át le-
hetett vészelni minden bajt és imádtam a hivatá-
somat! Amikor reggel beléptem, akkor már
szemben az ajtómmal sorban ültek az öregek,
akik úgy örültek nekem abban a nyomorúságos
világban, és mindig megküzdöttem a költségve-
tési tárgyalásokon értük, hogy minél több támo-
gatást szerezzek nekik, mindig kiharcoltam
nekik a segélyeket. Jó kapcsolatom volt a me-
gyével, a minisztériummal is, elismertek, be-
csülték, amit teszek. Én az aktákban mindig az
embert láttam. Este elalvás elõtt még végiggon-
doltam, hogy hova kell mennem holnap, kihez,
kinek és mit kell segítenem� Ezt én csak így
tudtam csinálni, szívvel-lélekkel�

� Hogyan telnek manapság a napok Anikó
néni?

�Drágám, énmamár nemnagyonmocorgok,
a gyerekek, unokák jönnek hozzám. De jól va-
gyok, fõzõcskézek, tévézgetek, szeretem a jó fil-
meket, nézem a német és angol nyelvû csatorná-
kat is, szerencsére jól beszélem ezt a két nyelvet,
olvasgatok. Szeretem a fõzõmûsorokat, én is so-
kat sütöttem-fõztem egész életemben! Az ócska
mûsorokat nem nézem, csak pénzkidobásnak
tartom.
Rendkívül érdekel a politika, de csakmagam-

ban politizálok és megváltom a világot, érdekel
minden, de nem teszek különbséget ember és
ember között, tiszteletben tartom mindenki
elveit� Egyik ezt vallja, másik azt vallja�
A lényeg, hogy dolgozzanak az emberekért és
béke legyen végre�

� Köszönöm a beszélgetést Anikó néni, jó
egészséget kívánunk, és gratulálunk a díjhoz, azt
hiszem nincs kétség az olvasókban sem, hogy
mennyire megérdemelte egy ilyen szép életutat
bejárva, szép és nehéz hivatást végezve�

� Köszönöm én is és kívánok mindenkinek
nagyon-nagyon Boldog, Szép Új Esztendõt, a
családoknak sok szeretetet, békét�

Jáki Réka
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PROURBEEmlékérem
kitüntetésben részesítette
Dr. CzernyKárolyt,

aki 1944-ben született Budapesten. A Soproni
Erdészeti és Faipari Egyetemen erdõmérnöki, a
Pécsi Pollák Mihály Fõiskolán építészmérnöki
diplomát szerzett. E két területmagas szintûmûve-
léséért több kitüntetésben részesült. 2009-ben Sel-
mecbányán a legmagasabb erdészeti kitüntetést, a

Kaán Károly-emlékérmet vehette át, Szerep községben Díszpolgári
címet kapott.
Életének mottója: �Azért születtünk a világra, hogy valahol otthon

legyünk benne, és én Ráckevén érzem otthonmagam.�
Elkötelezett környezetvédõ munkájának köszönhetõ Ráckevén a hû-

tõházi, a tókerti és a peregi parkerdõ telepítése, utóbbi kettõ természetvé-
delmi oltalmat is kapott. Munkatársaival közösen tizenhárom játszóteret
alakítottak ki a városban.
Nevéhez fûzõdik a Vámház tatarozása, a Szerb Porta, a dunai lejárók

és a Rafás köz rendbe tétele. Társadalmi munkábanmegtervezte és leve-
zette a Katolikus Plébánia építését. Hozzá köthetõ Szegedi Kis István
Emléktáblának a Református Lelkészi Hivatalra történõ elhelyezése, a

NépmûvészetiHáz, aKeveGaléria, valamint azÁcsKárolyMûvelõ-

dési Központ romos épületének és udvarának megtervezése,
felújítása.
Fegyó János a Ráckevei Újság 1990.márciusi számában �AVÁROS-

SZÉPÍTÕ�megnevezéssel illette.
Neki köszönhetjük a �Régi Ráckeve képeskönyve�, és a �Ráckeve

Évgyûrûi Képes Krónikája� címû könyvet is.
Tevékenységével nagyban hozzájárult a város értékeinek növe-

léséhez.

Ráckeve 2010. év kitüntetettjei
December 18-án a hagyományosanmegrendezett karácsonyi koncerten ünnepelhettünk együtt ismét a Savoyai-kastélyban.
Ekkor került sor a város kitüntetettjeinek díjátadó ünnepségére is. A díjakat Szadai József polgármester adta át.
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Közalkalmazotti Díj

kitüntetésben részesítette

Kardos Bélánét,

aki 1920-ban született Dunaharasztin, 1945-ben
költözött családjával Ráckevére.
Édesapja Tamássy Andor 1945-1951-ig Rác-

kevén volt fõjegyzõ. Õ mentette meg az utókornak a II. világháborút
követõen a Ráckeve Város Fõbírójának a �Tanácsbéliek esküvése�
szövegét, amely az országos Széchenyi Könyvtár gyûjteményében ta-
lálható. Ráckevén a mindenkori hivatali eskü mellett ezt a fogadalmat
is leteszi amegalakult képviselõ-testület.
Anikó néni a budapesti Teleki Blanka Közgazdasági Iskolában vé-

gezte tanulmányait, majd fõiskolai szociálpolitikai szakképzést szer-
zett.
A ráckevei Járási Tanácsnál gyámügyi elõadóként, majdmunkaügyi

elõadóként dolgozott, 1954-tõl járási szociálpolitikai fõelõadó volt.
Ebben az idõben jött létre a Peregi úti ötvenkét férõhelyes SzociálisOtt-
hon, melynek létrehozásában jelentõs szerepe volt. Szervezõ munkájá-
nak köszönhetõ a Kazinczy utcai harminc férõhelyes Öregek Napközi
Otthonának kialakítása is.
Mindig lelkiismeretesen végezte a feladatát. Szívügyének tekintette

a szegények és a nagycsaládosokmegsegítését, felkarolását.
Hivatali ténykedése alatt a Járási Vöröskereszt �Arany fokozat� ki-

tüntetést, az egészségügy �Kiváló Dolgozó�, a Járási Tanács szintén
�Kiváló Dolgozó� kitüntetést adományozott számára.

RáckeveVáros Önkormányzatának
Képviselõ-testülete

RáckeveKiválóMestere Díj

kitüntetésben részesítette

Gyengési Antalt,

aki a szakmunkás bizonyítvány megszerzése után, 1966-ban tett mes-
tervizsgát, és ettõl az idõponttól kezdve tetõfedõmesterként dolgozott.

Nyugdíjba vonulásáig számtalan család házára készítette el az egyik
legfontosabb épületszerkezeti elemet, a tetõszerkezetet.

Tíz tanulónak adta tovább mesterségét, akik közül néhányan most is
szakmájukban tevékenykednek.

A Néprajzi Múzeum felkérésére 1967-ben részt vett a régi ráckevei
malom szétbontásában, és az elmúlt években az új hajómalommegépí-
tésében is aktív szerepet vállalt. Kisiparosként megkapta a Kiváló Kis-
iparos elismerést. Magánéletében kiegyensúlyozottan él, négy leány-
gyermeket nevelt fel feleségével. Ma már nagypapaként éli nyugdíjas
éveit.

Kiemelkedõ munkássága elismeréseként Ráckeve Város Önkor-
mányzatának Képviselõ-testülete Gyengési Antalt Ráckeve Kiváló
Mestere Díj kitüntetésben részesítette.
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Pedagógiai Díj

kitüntetésben részesítette

Solti Jánost,

aki 1951-ben született Budapesten. Diplomáját
a Juhász Gyula Tanárképzõ Fõiskolán szerezte
meg.

1975-78-ban Taksonyban tanított, mint matematika-technika szakos
tanár.
1978-ban költözött Ráckevére és kezdett el az általános iskolában ta-

nítani. A mindennapos oktató munkája mellett mindig vállalt többlet-
feladatokat. Tanulmányi versenyekre készítette fel a tehetséges diáko-
kat, de szívesen segített problémákkal küzdõ gyerekeknek is. A felsõ
tagozaton 1986-ban kezdte el az alapfokú informatika oktatást.
1991-tõl igazgatója a ráckeveiÁltalános Iskolának.Az iskola az õ ja-

vaslatára kaptameg azÁrpád FejedelemÁltalános Iskola nevet.
A felvett név is lehetõséget teremtett arra, hogy a gyermekek jobban

megismerjék amagyarságmúltját.
Igazgató úrnak köszönhetõ, hogy ma már Gyergyócsomafalva és

Grebenstein iskoláival mindennapos a kapcsolattartás.
Oktatási és pedagógiai tevékenységéért, gyermekszeretetéért 2001-

ben megkapta az Árpád-díjat. Az elmúlt 22 évben képviselõként tevé-
kenykedett a város érdekében.
Áldozatos munkájáért Ráckeve Város Önkormányzatának Képvise-
lõ-testülete Solti Jánost Pedagógiai Díj kitüntetésben részesítette.
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Pedagógiai Díj

kitüntetésben részesítette

Gebhardt Róbertet,

aki 1974 óta az Ady Endre Gimnáziumban
angol nyelvet, magyar nyelvet és irodalmat ok-
tató tanár. Nagy szerepe volt az angol nyelv in-
tézménybe történõ bevezetésében. Szinte a

semmibõl teremtettemeg azokat a feltételeket,melyek lehetõvé tették a
magas szintû nyelvoktatást.
Évek alatt nem csak a tanítás materiális feltételeit alakította át, de

kollégákat nevelt egykori diákjaiból is. Generációkat vezetett rá a ma-
gyar nyelv szépségére, az irodalom mûvészetének szeretetére. Egy év-
tizeden át vezette elhivatottsággal a gimnázium színjátszó körét.
Mindig a minõségre törekedett, tanítványait is erre bíztatta. Példát

mutatott emberségbõl, sokoldalúságból és mûveltségbõl. Diákjai szá-
mos országos tanulmányi versenyen értek el jó eredményt.
Osztályfõnökként öt osztályt vezetett el az érettségiig, a felvételi

vizsgáig, elindítva õket a felnõtté válás útján.
Kiemelkedõ pedagógiai munkájának elismeréseként Ráckeve Város
Önkormányzatának Képviselõ-testülete Gebhardt Róbertnek
Pedagógiai Díj kitüntetést adományozott.

RáckeveVáros ÖnkormányzatánakKépviselõ-testülete

Mûvészeti Díj

kitüntetésben részesítette

Csizmadiáné Szomorú Juditot,

aki hatéves korában kezdte zeneiskolai tanul-
mányait. 1981-ben a Liszt Ferenc Zenemûvé-
szeti Fõiskolán gordonka, szolfézs és énektaná-

ri szakon, majd az Eszterházy Károly Tanárképzõ Fõiskolán tánc- és
drámapedagógiai szakon szerzett diplomát.
1981-ben kezdte pedagógusi pályáját, több mint tizenkét éve Rácke-

vén tanítja a kicsiket és nagyokat a zene és a mûvészetek befogadására,
értésére, szeretetére,mûvelésére.Hiszi és vallja, hogy a zene és amûvé-
szetek segítségével gyermekeink nyitott, igényes személyiséggé formá-
lódnak.
Városunk zeneiskolájában igazgatóhelyettesként dolgozott, jelenleg

õ áll az intézmény élén. Vezetése alatt a Zeneiskola Alapfokú Mûvé-
szetoktatási Intézménnyé fejlõdött, mutatva igazgatójának mûvészet-
oktatás iránti elkötelezettségét. Az intézmény � mely zenemûvészeti,
táncmûvészeti, képzõ- és iparmûvészeti ágra tagolódik � 2007-ben
mindhárommûvészeti ágban kiválóminõsítést kapott.
Rangos eseményeket, versenyeket, zenei találkozókat szervez, ahol a

tanulók kiváló eredményeket érnek el.
A színvonalas oktatáson felül a nevelõtestülettel, a szülõkkel kialakí-

tott példás kapcsolata is hozzájárul azon sikerekhez,melyekre városunk
méltán büszke.
Kiemelkedõ munkájának elismeréseként Ráckeve Város Önkor-

mányzatának Képviselõ-testülete Csizmadiáné Szomorú Juditot
Mûvészeti Díj kitüntetésben részesítette.
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Közmûvelõdési Díj

kitüntetésben részesítette

JahodaErnõ Istvánt,

aki 1979-1984 között végzett a Magyar Ipar-
mûvészeti Fõiskola Ipari Formatervezõi sza-

kán. Alkotói tevékenységét belsõépítészeti terek üveg nyílászáróinak,
világítótesteinek megtervezése és kivitelezése jellemzi. Mûvészi mun-
kái elismeréseként 1998-banDózsa Farkas András-díjban részesült.
1994-ben a Magyar Iparmûvészeti Fõiskolán kezdeményezte a Mo-

dellezés címû tantárgy bevezetését, melyet tanított is. A Magyar Kép-
zõmûvészek és Iparmûvészek Szövetsége Ipari Formatervezõk Társa-
ságának elnökeként számos tanácskozást, konferenciát, kiállítást szer-
vezett, köztük 1998-ban azOrszágos Formatervezési Konferenciát.
Hosszú évekig jelentõs szerepet vállalt az Ipari Formatervezési

Tanácsban, a Moholy-Nagy László Ösztöndíj Bizottságban, a Magyar
Alkotómûvészek Országos Egyesületében és a Magyar Képzõmûvé-
szek és Iparmûvészek Szövetség elnökségében.
Hosszú évek óta részt vesz Ráckeve mûvészeti és kulturális közéle-

tében. Tíz éve a Keve Galéria tárlatainak szervezõjeként és rendezõje-
ként elérte, hogy a mai magyar ipar- és képzõmûvészeti életben orszá-
gosan is ismert és kiemelkedõmûvészek számára rangot jelent kiállíta-
ni a ráckevei galériában.
Neki köszönhetõ, hogy aMoholy-NagyMûvészeti Egyetem végzõs

növendékeinek diploma kiállítását is a Keve Galériában tekinthetik
meg évrõl évre az érdeklõdõk, és itt adják át Ráckeve Város Vizuális
Mûvészeti Díját a környéken élõ és alkotómûvészeknek.
Számos köztéri mûvével, üvegablakával, csillárával és lámpájával

találkozhatunk Budapesten és az országmás városaiban.
Kiemelkedõ munkájáért Ráckeve Város Önkormányzatának Kép-

viselõ-testülete Jahoda Ernõ Istvánt Közmûvelõdési Díj kitüntetésben
részesítette.
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Ráckeve Szolgálatáért Díj

kitüntetésben részesítette

SzõgyényiGábort.

A városban élõ molnár családok leszárma-
zottai 2007 decemberében létrehozták a Rácke-

vei Molnár Céh Alapítványt, mely fõ célul tûzte ki a ráckevei
�Gyurcsik-féle� vízimalom korhû megépítését. Szõgyényi Gábor
oroszlánrészt vállalt ennek az álomnak a megvalósításában. Több mint
két éven át folyamatosan jelen volt a hajómalom építésénél. Kutatta a
pályázati lehetõségeket, szervezte az anyagbeszerzést, irányította a
munkafolyamatokat, és a malom újjászületése után felvállalta annak
mûködtetését is.
Kitartásának, lelkesedésének köszönhetõ, hogy a hajómalom � nö-

velve városunk kulturális, idegenforgalmi értékeit, gazdagítva látvá-
nyosságait � ismét a Duna hullámain ringatózik.
Ráckeve Városáért végzett kiemelkedõ munkájának elismeréséül
Ráckeve Város Önkormányzatának Képviselõ-testülete Szõgyényi

Gábort Ráckeve Szolgálatáért Díj kitüntetésben részesítette.
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Közbiztonsági Díj

kitüntetésben részesítette

Tóth Sándort,

aki 1998. március 1-jén kezdte meg nehéz, de
szép hivatását, a tûzoltó szolgálatot a Ráckevei
Önkéntes Tûzoltóságnál. 1996 óta szolgálat-
parancsnok.

Munkáját magas színvonalon végzi, elöljáróival, beosztottjaival
szemben tiszteletet, határozottságot tanúsít. Szolgálatban nyugodt, fe-
gyelmezett, rendszeretõ, jól felkészült szakember, aki a tûzoltási és kár-
elhárítási feladatokat legjobb tudása szerint hajtja végre. Fontosnak
tartja a csapatszellemet, vallja: a tûzoltó munkát csak egymásra figyel-
ve, egymás iránti bizalommal lehet végezni.
Húsz éves kiváló tûzoltói munkájának elismeréseként Ráckeve

Város Önkormányzatának Képviselõ-testülete Tóth Sándor tûzoltót
Közbiztonsági Díj kitüntetésben részesítette.

RáckeveVáros ÖnkormányzatánakKépviselõ-testülete

Közegészségügyi Díj

kitüntetésben részesítette

Dr. SzekszárdiMargitot,

aki 1977-ben kapta meg orvosi diplomáját a
Szegedi Orvostudományi Egyetem Általános
Orvosi karán. Tanulmányait tovább folytatva

gyerekgyógyász, majd csecsemõ/gyermek kardiológia szakképesítést
szerzett.
1994 óta dolgozik Ráckevén, gyógyítja és gondozza városunk gyer-

mekeit. A praxis ellátásán túl a környezõ településeken mozgó szakor-
vosi szolgálatot is teljesít. A ráckevei Ady Endre Gimnázium iskolaor-
vosaként egészségvédõ, közegészségügyi és egészségnevelõ munkát
végez, óvja a fiatalok egészségét, segíti testi-lelki fejlõdésüket.
Az orvosi munka számára hivatás, a szó legnemesebb értelmében

vett szolgálat, melyet odaadással és nagy felelõsséggel lát el. Türelmes-
sége, szelíd kedvessége nyugtatóan hat kis betegeire, a szülõk bizalom-
mal fordulnak hozzá, tisztelettel tekintenek rá.
A gyermekek gyógyításában, egészségügyi ellátásában kifejtett lel-

kiismeretesmunkájáért RáckeveVárosÖnkormányzatánakKépviselõ-
testülete dr. Szekszárdi Margitot Közegészségügyi Díj kitüntetés-
ben részesítette.

Fotók: DarabontMária
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RáckeveVáros ÖnkormányzatánakKépviselõ-testülete

Közegészségügyi Díj

kitüntetésben részesítette

Brezina Tibornét,

aki 1980-ban a szigetszentmiklósi rendelõinté-
zet alkalmazottjaként a ráckevei fogászaton

kezdte munkáját. 1991-tõl Ráckeve Város Szakorvosi Rendelõintéze-
tének dolgozója. Szakmai tevékenységét hozzáértéssel, példás szorga-
lommal, a betegek iránti magas fokú empátiával végzi. Tudásával,
megbízhatóságával, közösségi munkájával tekintélyt szerzett munka-
társai körében, 2006-tól a fõnõvér helyettesítésére is megbízást kapott.

Harminc éve tartó magas színvonalú szakmai munkájára, példamu-
tató családi életére, és nem utolsó sorban a városhoz, munkahelyéhez
való hûségére tekintettel Ráckeve Város Önkormányzatának Képvi-
selõ-testülete Brezina Tibornét Közegészségügyi Díj kitüntetésben
részesítette.

RáckeveVáros ÖnkormányzatánakKépviselõ-testülete

RáckeveKiválóMestere Díj

kitüntetésben részesítette

HegedûsGábort,

aki tanulmányait Ráckevén végezte. Tanulótár-
sai közül korán kitûnt szorgalmával, a szakma

iránti érdeklõdésével.
A szakmunkás bizonyítványmegszerzése óta városunkban dolgozik

szabómesterként. Ez a � lassan eltûnõben lévõ hagyományosmesterség
� nagy pontosságot követel mûvelõitõl. Gábor bácsi pontossága, lelki-
ismeretessége, a szakma iránti elhivatottsága példaértékû, számos rác-
kevei család dicséri munkáját.
Idõs kora ellenérema is szorgalmasan dolgozikmûhelyében. Szereti

a közösséget, a társaságot, történeteivel vidám hangulatot teremt kör-
nyezetében.
Életpályájának és munkásságának elismeréseként Ráckeve Város

Önkormányzatának Képviselõ-testülete Hegedûs Gábort, Ráckeve
KiválóMestere Díj kitüntetésben részesítette.

RáckeveVáros ÖnkormányzatánakKépviselõ-testülete

Testnevelési és Sport Díj

kitüntetésben részesítette

Zakariás Bálintot,

aki Ráckeve város sport életének élénkítése érdekében több évtizede
önzetlenül munkálkodik. Játékos korában megfordult a Ferencváros, a
Budapesti Honvéd, Cegléd, Csepel Autó és végül Ráckeve csapatában.
Többszörös ifjúsági válogatott kerettag, a Ferencváros csapatában or-
szágos ifjúsági bajnoki címet nyert.
Meghatározó szerepet vállalt a ráckevei kézilabda csapat létrehozá-

sában 1978-ban, a csapattal két bajnokságot nyert. Öt éven keresztül a
ráckevei Futball Klub elnöke volt.
1998. és 2006. között Ráckeve választott képviselõjeként is tevé-

kenykedett, ezen idõszakban is sokat tett a helyi futball csapatért és a
városi sport életért.
Egyik alapító tagja és elnökhelyettese a 2008-ban újjáalakult, szép

eredményeket elért ráckevei kézilabda klubnak.
Kiemelkedõ sport munkájáért Ráckeve Város Képviselõ-testülete
Zakariás Bálintot Testnevelési és Sport Díj kitüntetésben

részesítette.

RáckeveVáros ÖnkormányzatánakKépviselõ-testülete

DÍSZOKLEVELET adományozott

aHajómalommegépítésében végzett

kiemelkedõ támogatómunkájáért:

Asztalos Ferenc, Ács Sándor, Babarczi István, Barnafi Ágnes, Bede
Gábor, Bodor István, Bozóki István, Bozóki László, Csömöri János, ifj.
Csömöri János, Egyed György, Erdõs Bálint, Erdõs László, Erdõs
László, Füstös László, Illés János, JózsaAntal, Kántor János,Kiss Zsolt,
ifj. Körmendi Lukács, Mayer Ferenc, Mihó József, Mondrák Mihály,
Nagy Sándor, Nemes Ferenc, Orosz Ede, Petre Béla, Piróth Tibor,
Riemer Márton, Solti János, Szeredi Lászlóné, Szöllõsi Árpád,
Szõgyényi Sándor, Szõgyényi Zita, Tankó Tamás, Taligás János,
Taligás Sándor, Varnyú János, Viski György, Viski József számára.

RáckeveVáros ÖnkormányzatánakKépviselõ-testülete

Közalkalmazotti Díj

kitüntetésben részesítette

Kollár Bálintnét,

aki 1995-tõl dolgozik aRáckevei Polgármesteri Hivatalban.Kezdetben
munkaerõ-közvetítõként a közhasznú foglalkoztatottakkal kapcsolatos
munkaügyi feladatokat látta el, 1997-tõl szociális ügyintézõ.
Feladatköréhez tartozik a szociális ellátásokra érkezett kérelmek

döntésre történõ elõkészítése, a határozatok végrehajtása.
Sokrétû tevékenysége az ügyfelekhez, elsõsorban a nehéz körülmé-

nyek között élõ emberekhez kötõdik. Tevékenysége során sok támoga-
tásra szoruló személlyel találkozik, a jogszabályi kereteken belül pró-
bálja mindigmegtalálni a legjobbmegoldást helyzetük enyhítésére.
Munkáját a segítõkészség, a lelkiismeretesség, a szorgalom és a pon-

tosság jellemzi. Tapasztalatával, helyismeretével több éven keresztül
aktívan segítette az Egészségügyi és Szociális Bizottság munkáját, biz-
tosítva ezzel a döntésekmegalapozottságát.
Kiemelkedõ munkájáért Ráckeve Város Önkormányzatának Kép-

viselõ-testületeKollárBálintnétKözalkalmazottiDíj kitüntetésben ré-
szesítette.
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A régi századok kifejezésével biztatom ol-
vasásra a ráckeveieket. Szeretnék egy csodála-
tos, egy értékes várostörténeti album olvasásá-
hoz és tanulmányozásához kedvet kelteni a
Kegyes Olvasóban. Több éve ismerem a kéz-
iratot, a Szerzõ megtisztelt azzal, hogy kezem-
be adta a könyvét még kézirat formájá-
ban. Czerny Károly Képes Krónikája
�az évgyûrûk szemléletére� épül, követi
az egymásra épülõ századok évgyûrûit.
Módom volt arra, hogy elmondhattam
néhány gondolatomat a kéziratáról, de a
szerzõ ragaszkodott a saját szemléleté-
hez. Szerencsénkre, mert ennek jegyé-
ben írta meg Ráckeve csodálatosan
szép, egyben egyéni felfogású képes
történetkönyvét.
Aki gondosan lapozza a Ráckeve

Képes Krónikáját, annak nem kétséges,
hogy ma is jól felismerhetõk Ráckeve
800-900 éves évgyûrûi. Ráckeve váro-
sának és a fejedelmi Csepel-szigetnek
régészeti és történeti évgyûrûi vannak.
Amit a szerzõ ebbõl a múltból fontos-
nak tart, arról szól is, közli a múlt képes
emlékanyagát is. Ehhez tartozik például
a lantos Dávid király dombormûve, ami
az Árpád-kor emléke. De a város múlt-
jának része az ismeretlen krónikás, a �P.
dictus magister� � Anonymus � króni-
kájában megörökített ravasz Csepel ne-
vû lovászmester is. Az õsi krónikában
olvasható Árpád fia, Zsolt születésének
megünneplése. Czerny Károly képes
krónikájábanmindezmegtalálható.

Milyen krónikát állított össze a szerzõ Rác-
kevérõl? � Egy hiteles, csodálatos képesköny-
vet, mely egyben forrásmunka is. A könyvé-
ben egyesül a történelem, a helytörténet és
a természeti környezet tisztelete, védelme: a
múlt kutatása és a városvédelem és a
környezetvédelem fontossága, mindez pedig
eddig nem ismert formában. Dr. Czerny
Károly formálta meg Ráckevén ezt az
olvasmányos és hiteles krónikás mûfajt. Kuta-
tói gyakorlata egy régebbi képeskönyv szer-
kesztésekor adott tanácsai során fogalmazó-
dott meg.
1991-ben írtunk Fegyó Jánossal, az akkori,

és Kovács József Lászlóval, az alapító múze-
umigazgatóval egy szerényebb külsejû, de ér-
tékes albumot �A régi Ráckeve képeskönyve�
címmel. A kiadója az az Architektura kisszö-
vetkezet volt, melyet Czerny Károly irányított.

Az Architektura kiadta a könyvet; Czerny
Károly, az igazgatója pedig szétajándékozta az
1991-es példányokat!
Azt kértük Tõle János barátommal együtt

húsz évvel ezelõtt, hogy írja a nevét a címlapra
a nevünkmellé, hiszenÕ volt a harmadik szer-

zõ. Hiszen a régebbi könyv minden részéhez
volt valami kiegészítése. De Õ nem tette ezt.
Az elõszavában csak azt írta le akkor, hogy
�egyedülálló, csodálatos kis album�.
Azt hiszem, igaza is volt, de a Ráckeve év-

gyûrûi még csodálatosabbmunka!
Mondjuk ki: Ilyen szép történetimû nemké-

szült Ráckevén! Ha a korábbi kiadványokat
vizsgáljuk, megállapíthatjuk, hogy Magdics
István: Diplomatarium Ráczkeviense (1888) �
okmánytára forrásgyûjtemény.
Károly János: Fehér megye története, és an-

nak Csepel szigeti részei � ugyancsak ilyen ér-
tékes pozitivista munka.
Hasonló forrásmunka Veszprémi Fejes

György: A ráckevei református egyház törté-
nete (1928)
A �képes füzetek� mûfaja csak ezután kez-

dett kialakulni Ráckevén.
Különnyomatként jelentek meg rejtõzködõ,

illusztrált füzetek alakjában. Elõször Ybl

Ervin: �Szavoyai Jenõ herceg ráckevei kasté-
lya� tanulmánya 1925-ben a Szépmûvészeti
Múzeum évkönyvében, sok képpel jelent meg.
A saját példányom is antikváriumból való, ami
�õfelsége� Habsburg József Ferenc fõherceg-
nek ajánlott példány. A Technika folyóirat

1939-es különnyomata az �Építészhall-
gatók középkori építészeti felvételei�
sorozatban a szerb templomról írt tanul-
mány. A különnyomatot Csányi Károly
és LuxGéza egyetemi adjunktus jegyzi.
1996-ból való Fegyó János könyve:

�Ráckeve képei�. Ez volt a sorozat leg-
sikeresebb múzeumi helytörténeti albu-
ma. Ezeket követi Miskey Antal két
szép történeti munkája gazdag kép-
anyaggal.
Minden könyv jellegét a szerzõje

szemlélete adja meg, ez közösmeghatá-
rozó bennük. Ilyen munka a �Ráckeve
évgyûrûi� is.
Azon tûnõdtem, miért adta kezembe

Czerny Károly könyve kéziratát lektori
észrevételeimet kérve. Valószínûleg a
közös soproni gyökereink alapján
döntött!Ezért bízta rám �a visszakérde-
zés� cseppet sem könnyû feladatát!
Mert mindkettõnk közös szellemi

hazája Sopron!Karcsi útmutató tanára
Kubinszky Mihály professzor volt, az
én két vergiliusi útmutatóm a Kossuth-
díjas Csatkai Endre múzeumigazgató és
Mollay Károly professzor! Mindkettõn-
ket az épített és az okmányos múlt tisz-

teletére tanított a mesterünk! A múlt tisztelete
ösztönözhette arra Czerny Károlyt, hogy 20
évvel ezelõtt értékmentésként 10 példányban
lemásoltatta és elhelyezte a közgyûjtemények-
ben a ráckevei Boros Imre takácsmester min-
táskönyvét is. A kézirat nemcsak értékes min-
tagyûjtemény, hanem a paraszt-polgár iparos
olvasmányainak gyûjteménye. Ez a kézirat ma
is kiadásra vár.
Bizonyára ezért faragtattamegmásolatban a

krónikás könyve 84. lapján látható ún. molnár
madonna alakját is.
Czerny Károly munkamódszere tiszteletre-

méltó. Felhasználja a korábbi kutatók eredmé-
nyeit, és mindig hivatkozik az elõd kutatókra.
Ezzel senki kutatása nem csorbul, nem vész el.
A ráckevei képes krónika pedig az eddigi kuta-
tások összefoglalása és továbbgondolása lesz!
A szerzõ kitûnõmunkamódszerrel halad végig
krónikája lapjain az épített múlt emlékeinek
számos helyszínén. Például a Dimon-Pócs ház

Dr. Czerny Károly:
Ráckeve évgyûrûi képes krónikája (Ráckeve, 2010)
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bemutatására gondolok, ahol a könyv olvasója,
a jórészt sértetlenül megmaradt középkori pin-
céket látvamegismerheti a 16. századot. Talál-
ható azonban a könyvben olyan épület is, ami-
nek �csak a híre� maradt fenn. Ilyen például a
ráckevei zsinagóga, de ennek emlékét is felidé-
zi Czerny a régi Zsidó Lexikon szócikkének
közlésével.
Bekerültek a képes krónikába a ráckevei

múlt sajnálatosan eltékozolt régi épületei. Lát-
hatjuk a lebontott középkori városházát � ez
állt az 1901-es szecessziós városháza helyén.
Vagy megjelenik az ún. Radovits-ház képe,
ennek helyére került a híd mellett 1931-ben a
Hõsök szobra.
Miért is érzem enyémnek ezt a szép és hite-

les ráckevei krónikát? Mert sokunkról szól! A
kötet néhány lapján (97-tõl 101-ig) például
megtaláljuk az Árpád Múzeum minden eddigi
igazgatójának a képmását. Köszönjük ezt is,
mert mindnyájan letettünk néhány téglát a rác-
kevei múlt épületének visszaépítésekor!
Czerny Károly megemlékezik minderrõl. Ta-
nulságos az Ifjúsági Ház kialakításának, a
helyreállításának 1984-es története, vagy az
Ács Károly Mûvelõdési Ház díszudvarának
kialakítása 1979-ben.AhelyreállításokCzerny
Károly korábbi fáradozásainak eredménye-
ként is jöttek létre. Mára mindnyájunk értékei
lettek (106-tól 111. lap). Arra tanítanak, hogy a
múlt emlékeit kis fáradozással hitelesen köz-
kinccsé lehet tenni. Persze, lehet �dózerolni�
is, de CzernyKároly az értékmentés híve!
Az album emlékezetesen örökíti meg a rác-

kevei római katolikus templommegújulásának
történetét. Patay László a Mûvész reneszánsz
látásmódjával megörökítette itt a régmúlt és a
közelmúlt ráckevei személyiségeinek panteon-
ját is (44-47. lap). A krónikában követhetõ a
hajdani Zöldfa �maFeketeHolló néven ismert
vendéglõ megmenekülésének története. Ami-
kor a ház fennmaradásáért kellett verekednem,

én is kaptam olyan vádat a fejemre, hogy az
épület fenntartásának ötlete csak egy �torz agy
szüleménye�. De a közgondolkodás segítségé-
vel ígymenekült megRáckevemúltjának érté-
kes épülete!
Követendõ példa a szerzõ szeretetteljes

humora, amikor a rendõrség szép, eklektikus
homlokzatú épületét mutatja be. Kedves hu-
morával állítja elénk Steller-Rácz László anek-
dotáinak körét is (67. lap). Ilyen korhû a 38. la-
pon közölt adat is, a hajdani pártbizottság elé
tett kukáról: amikor azt mondták a munkásõr-
ségnek Ráckevén: �Ide dobjátok a fegyverei-
teket�.
Megjelennek a ráckevei képes krónikában a

mostani idõk építészei, ifj. Bodzán Antal és
Czerny Károly saját tervezésük számbavétele-
kor.A szerzõ �mint építész �megtalálta a kap-
csolatot az új épületek és a múlt, így Ráckeve
és Lõcse város épített világa között is. Jól tár-
sítja felismerését a Szent Ábrahám monostor
feltételezett kapubéllete és Bélapátfalva kapui-
nak összevetésekor. A ráckevei kapubélletben
állnak a szerzõ unokái, ez így kedves! (11. lap)
A hajdani Fekete Sas reneszánsz ablakát szel-
lemesen egy kis virágváza odahelyezésével
fényképpel mutatja be.
Eleven és egybenmai a Savoyai-kastély kör-

nyezetének és világának bemutatása is. Anka
Margit szoborportréi visszaidézik a múltat,
Savoyai Jenõt, Mária Krisztina fõhercegnõt.
HabsburgOttó õfelségét az egyik fotón a szerzõ
fia, Czerny Róbert fogadja. De megjelenik a
könyvben egy hajdan ismert személyiség �
Kádár János ráckevei látogatása is 1982-ben.Ez
is hozzátartozik a városmúltjához (160. lap).
Van aKépeskönyvnek egy-egy szívhez szó-

ló, szívet melengetõ személyes jellegû lapja is.
A könyv végén a Szerzõ sétál �õfelségével, az
unokával� (167. lap). Azt a nagyszerû érzést
magam is jól ismerem nagyapaként, amikor az
unoka kis kezét fogva biztonsággal sétálunk a

parkban, útban a játszótér felé. Így látjuk a
fényképen CzernyKárolyt, a városszépítõt is.
A szerzõ erdész, természetépítõ is. Ezt idézi

fel a krónika �Virágosberek� fejezete.A város-
szépítõ, a természetvédõ Czerny Károly élet-
mûvének szép összegzése ez a mindnyájunk-
hoz szóló, de az Õ személyes életmûvét is
összegzõ album a történeti évgyûrûk jegyében.
Ezért is idézhetjük a mûvelõdési ház régi
gondnoka, Rékasi Kati néni szavait mi is: �Az
Isten áldjameg!�.
Nekik kell majd mindazt továbbvinniük és

továbbépíteniük Ráckevén, amit az elõdeik
példásanmegmentettek.
Czerny Károly évgyûrûi a múlt védelmé-

nek, a jelen építésének és eredményeinek na-
ponként megújuló és folytatódó sorozata. Gra-
tulálunk a szerzõ eredményes múltidézéséhez
és a jelen szeretetteljes megörökítéséhez.
A szép albumát lapozva szórakozva tanulunk,
miközben városunk és környezete 800-900
esztendejét ismerjük meg. A �Ráckeve évgyû-
rûi képes krónikája� bemutatójára 2010 ja-
nuárjában került sor. A bemutató közönsége,
több százan ajándékba kapták a Szerzõtõl a vá-
ros történeti évgyûrûit bemutató kiadványt.
A Ráckeve múltját feltáró új munkák sora egy
értékes, hiteles, tanulságos és remekül fotózott
gyûjteménnyel gazdagodott. (A kötet Az er-
dõk közjóléti célú védelmi pályázat támogatá-
sával jelent meg.)

Kovács József László
magister emeritus

E könyvismertetést azért is örömmel adjuk
közre a Ráckevei Újság januári számában, hi-
szen dr. Czerny Károly decemberben a kará-
csonyi koncerten vehette át Ráckeve városá-
nak egyik legnagyobb és legmegtisztelõbb ki-
tüntetését, a városért tett szolgálatért adott
díjat: a Pro Urbe Díjat. A díjhoz ezúttal is
gratulálunk dr. Czerny Károlynak. � a szerk.

Ezzel a címmel hirdetettmûvészeti pályázatot
az Alkotómûvészek ésMûvészetbarátok Rácke-
vei Egyesülete a Csepel-sziget és a Kisduna-
mente 50 általános és mûvészeti iskolája számá-
ra. A pályázatra több mint 300 rajz és festmény,
mintegy 30 tûzzománc, néhány makett és szá-
mos vers és mese is érkezett. A gyerekek az al-
kotásokban olyan arcát mutattákmeg közös élõ-
helyünknek, a Duna-partnak, melyet még senki
sem láthatott. Azt a mesebeli világot, amit a
gyermeki képzelet teremtett ide elénk: beszélõ
halak, békák, tündérek, törpék, manók, szegény
halász és vízimolnár, aki megtalálja a szerencsé-
jét. Eközben észrevették a vízi világ apró szép-

ségeit, és azt is, hogy aDuna, aDuna-part védel-
münkre szorul. Szinte valamennyi képen és me-
sében tetten érhetõ a jövõféltés. Ha nem vigyá-
zunk élõhelyünkre, hamarosanmár beleképzelni
is nehéz lesz a nádi világ csodáit. Remélhetõleg
felnõttként sem felejtik el ezt a szeretetet, féltést,
amit kifejeztek alkotásaikon, és átadják majd
gyermekeiknek, hogy csakugyan örök és örökké
élhetõ legyen aDuna.
A szakmai zsûri harminc díjat osztott ki a kü-

lönbözõ alkotói kategóriákban. A szokásos
könyv- és rajzeszköz jutalmakon túl az Egyesü-
let alkotóimûalkotásaikat ajánlották fel a díjazott
tanulóknak. A nyerteseket hely hiányában nem

sorolom fel, csupán azt jegyzem meg, hogy kü-
lönösen eredményesek voltak a XXIII. kerületi
Török Flóris Általános Iskola, valamint a szi-
getcsépi KIMI tanulói. A ráckevei pályázók kö-
zül Süle Noémi (5. o.) és Radasin Szányá (6. o.)
Szent Imre Katolikus Iskola, Gulyás Gréta (2.
o.), Krausz Náda (6. o.), Piróth Georgina � Rán-
ki György Alapfokú Mûvészeti Iskola � kapott
díjat. A díjazott alkotások a Szent ImreKatolikus
Iskola aulájában voltak kiállítva december 21-ig.
Reményeink szerint jövõre egy hasonlóan

érdekes és motiváló hatású témával tudjuk foly-
tatni alkotói pályázataink sorát.

Mertl Attila

Duna-parti mesék



A Baptista Szeretetszolgálat az elmúlt évek-
ben megtapasztalta az emberek segíteni akará-
sát, ezen felbuzdulva újra meghirdette országos
szinten a Cipõsdoboz akcióját. Városunkban
Boda Attila és családja vállalta az akció lebo-
nyolítását, õk vállalták az ajándékok begyûjté-
sét, elrendezését, amelyet itt szeretnénk megkö-
szönni a Családnak.
E mozgalom alapgondolata szerint gyerme-

kek, családok, baráti társaságok, munkatársak
készítenek ajándékot rászoruló gyermekeknek. A
színes csomagolópapírba öltöztetett cipõsdobo-
zok ma már nem csak sok millió nehéz sorsú
gyermek örömét, hanem a szeretet és együttérzés
jelképét jelentik szerte a világon. 2004 óta mint-
egy 6 millió csomag kerül szétosztásra évente a
világ 95 országában, Magyarországon is lega-
lább 15.000 gyermekmegajándékozása a cél.
A cipõsdoboz akciómeghirdetésekor az volt a

fõ szempont, amit a gyerekeknek és szüleiknek a
szervezõk hangsúlyoztak, hogy: �Végy egy üres
cipõsdobozt, töltsdmeg sok apró csodával, ami-
nek gyermekként te is örülnél! Fûszerezd csi-
petnyi együttérzéssel, tégy bele jó sok vidámsá-
got, ötletet, kreativitást, s végül díszítsd fel szí-
ved minden melegével! Ne feledd: nem az szá-
mít mit teszel a dobozba, hanem hogy
milyen szívvel.�
Ráckevén a legtöbb dobozt a Szent

Imre Katolikus Általános Iskolában gyûj-
tötték össze, de érkeztek szép számmal do-
bozok az Árpád Fejedelem Általános Is-
kolából, az Ady Endre Gimnáziumból és
a SzivárványÓvodából is.
Összesen 175 doboz került december

20-án kiosztásra az Ács Károly Mûvelõ-
dési Központ nagytermében (köszönet ér-
te Budai Gábornak, a mûvelõdési ház
igazgatójának), ebbõl a speciális tagozat-
nak 20 db-ot szántak a szervezõk, akik
úgy döntöttek, hogy a helyi gyerekek szá-
mára egy kis ünnepség keretében adják át

ezeket a szeretettel összeállított ajándékdobozo-
kat, ezzel is emlékezetessé, még szebbé téve ezt a
napot. A mûsor résztvevõi: Boda Anna, Boda
Ádám, Boda Bence, Fási Bendegúz, Fási Luca,
Lindner Sára, Mertl Enikõ, a Szent Imre Kato-
likus Általános Iskola 1. osztályos tanulói. Kö-
szönet nekik a szép estéért, és a szervezõknek
azért az örömért, amelyet a gyermekeknek okoz-
tak. Elég volt a gyermeki mosolyokat látni,
amint boldogan nyújtották a színes, csillogó, ér-
tékes, apró és kedves ajándékokat rejtõ dobozok
felé kis karjaikat�

Szöveg, fotók: Jáki Réka
***

Köszönetet szeretnénk mondani mindazok-
nak, akik részt vettek a ráckevei cipõsdoboz ak-
cióban!
Novemberben hirdettük meg a Baptista Sze-

retetszolgálat kezdeményezésére és december
20-án zártuk egy kisebb rendezvény keretében a
hagyományos karácsonyi ajándékozást.
Idén ráckevei gyerekek csomagoltak ráckevei

óvodásoknak, a következõ intézmények részvé-
telével:
Szent ImreKatolikus Iskola 86
Árpád Fejedelem Iskola 31

Ady Endre Gimnázium 18
SzivárványÓvoda 18
Szigetszentmártoni Általános Iskola 9
Magánszemélyek 13

dobozt gyûjtöttek.
Összesen 175 doboz gyûlt össze, amibõl 21

dobozzal a speciális tagozat tanulói számára, a
többit óvodásoknak adtunk át.
Idén a Baptista Szeretetszolgálat Ákos de-

cemberi koncertjére 250 jegyet biztosított a ci-
põsdoboz akcióban résztvevõk számára.
Köszönjük mindenkinek a segítséget, akik

részt vettek ebben az akcióban, számítunk jövõ-
re is hasonló összefogásra, hogy még több kis-
gyermekhez juthassunk el a szeretet ünnepén.

Bodáné Tarnói Nóra,
BodaAttila

***

Köszönet
�A Baptista Szeretetszolgálat Alapítvány

több éve szervezi a karácsonyi adománygyûjtõ
cipõsdoboz akcióját a szegény sorsú magyar és
határontúli gyermekek számára. Ráckevén
BodaAttilának az adománygyûjtésben az óvoda
dolgozói is segítettek. Ezért lehettünk ott so-kan
a családtagjainkkal december 16-án a Budapest

Sportarénában, ahol Böjte Csaba testvér
átvehette az adományokat a köztársasági
elnök feleségétõl, Schmitt Pálné Makray
Katalintól. Ezután jött a másik meglepe-
tés, mivel Ákos egy koncerttel csatlako-
zott ehhez az akcióhoz.
Mi ráckevei óvodapedagógusok kö-

szönjük Boda Attilának, aki megszervez-
te és eljuttatta a jótékonysági koncert
meghívókat hozzánk, nagy meglepetést
és nagyobb örömet okozva. A koncert
után már a decemberi rohanós fáradságot
is elfelejtettük! Köszönjük!

SzivárványÓvoda
dolgozói és családtagjai
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Gazdára leltek a cipõsdobozok
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Idén másodjára került sor december 9-én a
Mûvelõdési, Oktatási és Sport Bizottság által
tavaly kezdeményezett ifjúsági Sport Díjak át-
adására. A kitüntetést olyan ráckevei ifjú spor-
tolók érdemlik ki, akik egész éves munkájuk
alapján bizonyítottak eredményeikkel és sport-
szerûmagatartásukkal. Az ünnepélyes díjkiosz-
tás elõtt Szadai József polgármester köszöntötte
a fiatalokat és edzõiket, hangsúlyozva, hogy
egy fiatal ember életében mennyire fontos sze-
repet tölthet be a sport, hiszen hozzájárul men-
tális, lelki-szellemi fejlõdésükhöz, ahhoz, hogy
érett felnõtt személyiségekké válhassanak. A
polgármester kiemelte, hogy köszönet illeti az
edzõket és a szülõket is, akik biztatják, engedik
és lehetõséget nyújtanak az ifjúság számára a
sportoláshoz.

A különbözõ sport szakágak díjazottjai 2010-
ben:

RáckeveVáros Amatõr Futball Club
TóthÁron, edzõ: Balczer Ambrus
Lindner Péter, edzõ: Kovács Zsolt, Szanyó

Tibor

PitonBokszKlub
Uzelmann József
LiptákGábor
Vajtári László
Edzõ: Kovács Attila

Kick-box Egyesület
Csikós Krisztina
Jakab Ferenc
Edzõ: Kovács Attila

Ráckeve Közhasznú Íjász Egyesület
(KEVESEREGE)
Pálfi Zalán, edzõ: KókaiMihály

Kajak-kenu Szakosztály
DrevenkaMarcell
Reviczky Zsombor
Koós Bence
Edzõ: Fodor Ferenc

Nõi Röplabda Szakosztály
Junior csapat
Farkas Tünde (1992) csapatkapitány
Mihalik Fruzsina (1991)
Mihalik Pálma (1991)
Budai Henrietta (1993)
Molnár Nikolett (1993)
Fekete Bettina (1993)
KárolyiMónika (1992)
Palásti Flóra (1991)
Süveges Bernadett (1991)
Szombati Dóra (1992)
Edzõ: Ujvárosi Levente

Fotók, szöveg: Jáki Réka

RáckeveVáros Ifjúsági Sport díjazottjai

A Magyar Távirati Iroda Sportszerkesztõségének felkérésére a hazai
szövetségek 1964 óta minden esztendõben eldöntik: kik sportágukban az
év legjobbjai. Az abszolút csúcstartó a voksolás történetében Portisch
Lajos sakknagymester, aki 23-szor lett elsõ 1964 és 1994 között.
Az idei gyõztesekközül kiemelkedik15. sikerével a sakkozóPolgár Judit,

valamint a sífutóTagscherer Zoltán, aki 13. alkalommal végzett az élen.
Gyenesei Leila harmadszor lett az elsõ a nõi öttusázók között, õ koráb-

ban aquatlonban és sífutásban is kiérdemelte az év legjobbja címet. Nem
sportágat, de szakágat váltott Risztov Éva, aki medencés sikerei és vissza-
térése után ezúttal hosszútávúszásban bizonyult a legjobbnak.
Nekünk ráckeveieknek nagy büszkeségünkre szolgál, hogy a Ráckevei

Újság augusztusi számában már bemutatott ráckevei Buzás Károlyt
(Ráckevei Íjász SE 1) választották az Íjászat szakágában az év sporto-
lójának.
Buzás Károly azóta is aratott az íjászatban újabb sikereket, amelyekrõl

hamarosan beszámolunk!
Addig is szívbõl és örömmel gratulálunk ehhez améltó elismeréshez!

Jáki Réka

Az év magyar sportolói között Buzás Károly íjász
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Akire büszkék lehetünk
Szenzációs magyar eredmények a zágrábi

fakitermelõ világbajnokságon, JJuuhháásszz IIssttvváánn negyedik lett

2010. szeptember 24-27. között Zágrábban rendezték meg a 29. Faki-
termelõ Világbajnokságot. 31 ország 122 indulója versenyzett a hagyo-
mányos öt versenyszámban (döntés, szerelés, kombinált darabolás, lánc-
kímélõ darabolás, gallyazás) egyéni és csapatszinten, profi és ifjúsági ka-
tegóriában.
A magyar csapat tagja volt Juhász István is, aki a Stihl színeiben

összetettben a 4. helyet szereztemeg a világ legjobbjai között, mindössze
egy ponttal lemaradva az õt megelõzõ bronzérmes osztrák versenyzõ
mögött.
Osztrák és német bajnokságon számos dobogós helyezést ért el. 2006

óta részt vesz a felkészülésekben, és azóta már három világbajnokságon
vett részt mint �állandó� csapattag, de a legsikeresebb éve a 2010-es esz-
tendõ volt.
Köszönjük, hogy Ráckeve hírnevét gazdagította, és örülünk, hogy

szakmai tudását az országhatáron kívül is elismerték.

BukrinéGyengési Erzsébet
Újhegyi Városrészi Önkormányzat tagja
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Gólkirálynõ és a legjobb

mezõnyjátékos
A nõi foci ráckevei kiválósága,

Dombai-Nagy Anett a 2010-es év-
ben is gazdagította városunk hírne-
vét.
Igaz, hogy Székesfehérváron él

családjával, de mindenki tudja,
hogy az Árpád Fejedelem Iskolából
indult sportszeretete. 2009-ben
megszületett kisfia, Dominik.
Rövid kihagyás után visszatért a

pályára. Idén nyáron már nem ke-
rülhette el a térdmûtétet, de ez sem
vetette vissza a játékban. Mint nõi
labdarúgó válogatott bejárta szinte
az összes európai országot. Meg-
mutatta tehetségét: Kínában, Brazí-
liában, Thaiföldön és Svédország-
ban három évig.
Most ragyogó formában futsalo-

zik. Fantasztikus szezont zártak a csapattal, hiszen amit csak lehetett, min-
dent megnyertek az idei évben. Elõbb márciusban a nõi futsalban elõször
kiírt Magyar Kupát, majd azt követõen a bajnokságot is. A Hat Nemzet
Kupáját augusztusban rendezték meg Székesfehérvárott. Itt második hely-
re kerültek a dobogón.
A hazai szövetségek 1964 óta minden esztendõben eldöntik, kik

sportágukban az év legjobbjai.

AMagyar Labdarúgó Szövetség az év legjobb játékosának
DOMBAI-NAGYANETTET,

a bajnokVeszta csapatkapitányát választotta.
AzMLSZ Gólkirálynõi címét kiérdemelte, majd a legjobb mezõnyjáté-

kosnak is megválasztották.
Eredményeihez szívbõl gratulálunk, jó egészséget, kitartást kívánunk a

2011-es esztendõben.

BukrinéGyengési Erzsébet
Mûvelõdési, Oktatási és Sport Bizottság tagja

INTERSPORTKUPA!
2010. 11. 27-én került megrendezésre a Buda-

örsi 1. számúÁltalános Iskola tornatermében!
Közel 150 versenyzõ szereplésével az ország-

ból számos csapat tette tiszteletét kezdõ és hala-
dó indulókkal. A megmérettetést Katona Bar-
nabás és Szûcs Zoltán 5 danos kick-box mes-
terek rendezésével, szabályok és kritériumok
egyeztetése után indították.
A Ráckevei Kick-box Sportegyesületet 7 ver-

senyzõ képviselte (semi és light contact kategó-
riában).
Csikós András 1. hely +94 kg light contact
Zölei Ádám 1. hely 63 kg light contact
Rozner Alex 2. hely 74 kg light contact
BonMáté 2. hely 55 kg stop semi contact
Bajnóczi István 3. hely 63 kg light contact
SzabóDániel 3. hely 57 kg stop semi contact
CsikósKrisztina4. hely55kgstop semicontact

Minden versenyzõ sikeresen helyt állt a ver-
sengésben.
Ezt a versenyt követte 1 hét múlva a Szege-

den megrendezett 12 éves hagyománnyal bíró
országos Mikulás Kupa, amin közel 200 ver-
senyzõ méri össze tudását semi, light és kick-
light kategóriában.
Csikós András 1. hely +94 kg light contact
Rozner Alex 3. hely 74 kg light contact
Zölei Ádám 3. hely 63 kg light contact
SzabóDániel 3. hely 57 kg stop semi contact
CsikósKrisztina3.hely55kgstopsemicontact
Minden súlycsoportban nagyon kemény küz-

delmek folytak, mert az ország minden részérõl
jó versenyzõk jöttek el. A késõ estig tartó küz-
delmek mindenkinek tanulságosak voltak a ver-
senyrutinmegszerzése érdekében.
Gratulálunk a fényes sikerekhez!

Kovács Attila, SEElnöke
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A címben foglaltak rövid sommázatát adják
az elmaradt, de november 27-én pótolt Rácke-
ve�Kiskunlacháza labdarúgó mérkõzésnek.
Tartottunk attól, hogy a november végi idõjárás
már nem nagyon kedvez a labdarúgásnak, és ez
be is következett. Elõzõ éjszaka megnyíltak az
égi csatornák, és Ráckevét is puha hódunna
fedte. A vezetés nem esett kétségbe, és az Ipari
ParkKft. segítségével, valamint saját kézi erõvel
nekilátott a hótakaró eltakarításához a vásártéri
pályán. A 13 órára kiírt mérkõzést így majd
1 órás késéssel el lehetett kezdeni, miután a já-
tékvezetõ játékra alkalmasnak találta a játék-
teret. Az már egy másik kérdés, hogy 15 perc
elteltével már valóságos sártengerben viaskod-
tak egymással a csapatok.

Ráckeve�Kiskunlacháza 3:1 (1:0)
Ráckeve: Bongó N., Németh F., Lerner B.,

Tóth M., Bonhardt, Feczesin Zs., Gyurcsányi,
Tóth J., Erdõs, VargaG., Cserna.

Csere: Gergõ J. (k), Horváth G., Pirisi D.,
Kocsis Z., Bajai. Góllövõk: VargaG. 2, Erdõs.
Edzõ: Pirisi Sándor.
Az irreális talajon esetleges játék alakult ki,

többnyire ahogy sikerült. Az 5. percben Erdõs
lövése akadt el a tömörülõ védõkben. A 12.
percben Varga G. ziccert rontott. A 20. percben
Feczesin Zs. nem passzolt, és odalett a lehetõ-
ség. A 22. percben Erdõs remek beadását Varga
G. befejelte (1:0). A 27. percben láthattuk
Bongó elsõ védését. A 35. percben Erdõs nem
jól adott középre, és elúszott a lehetõség. A 38.
percben Feczesin Zs. próbálkozása is jelezte,
hogy a Ráckeve további gólokra törekszik. A
39. percben Cserna kitörése sem hozott gólt. A
félidõ zárásaként Varga G., majd Gyurcsányi
sem tudott újabb találatot elérni.
A második félidõ vendéggóllal indult. A 46.

percben egy középre sikerült felszabadítást kö-
vetõen a vendégek egyenlítettek (1:1). Egy perc
elteltével Erdõs beadása elsuhant a belsõk orra

elõtt. Az 54. percben Varga G. újabb találatával
ismét vezettünk (2:1). Szikrázóvá vált a játék,
paprikás lett a hangulat. A 64. percben szöglet
után kis híján gólt szereztünk.Akét csapat, ha ez
egyáltalán lehetséges,még inkább belesüllyedt a
sártengerbe. A 76. percbenTóth J. távoli kísérle-
tét védte a vendég portás. A 80. percben Bongó
védésének tapsolhattunk. A 82. percben
Horváth G. szólója riogatta a lacházi védõket.
Tóth J., majd Feczesin Zs. rontása után a 89.
percben megadtuk a kegyelemdöfést. Feczesin
Zs. asszisztját Erdõs bevágta (3:1).
A Ráckeve, ha nem is könnyen, de érvényesí-

tette a papírformát, és bizonyította, hogy jobb
csapat ellenfelénél, még ilyen körülmények kö-
zepette is. A Ráckeve végül is a 6. helyen zárta
az õszt, de az élmezõny igen szoros. A Keve 3
pontra van a dobogótól, és 6 pontra a listaveze-
tõtõl. Igen kiélezett tavaszi szezon várható. Az
õszi részletes értékelésre a következõ számban
nyílik lehetõség.
Ezúton kívánok minden kedves ráckevei pol-

gárnak reményteli, boldog új esztendõt.
Losits János

2010. december 18-án egy váltóversenyen
vehettek részt iskolánk legügyesebb tanulói. A
verseny megrendezésére Százhalombattán ke-
rült sor, a városi sportcsarnokban. A mindenre
felkészült ráckevei csapat a nagy hóesés ellenére
sem hátrált meg, hanem nekivágott a verseny
megmérettetésének. A gyerekek 6 feladatban
mutathatták meg gyorsaságukat, ügyességüket,
tudásukat. Volt itt többek között padokon futás,
kötélmászás, mezcsere, floorball-os ütõvel való
labdavezetés különbözõ méretû labdákkal, her-
cegnõcipelés szõnyegen, és a �Nagy Vagy�-ból
már iskolánk számára jól ismert síelés (ez volt
gyerekeink számára a legélvezetesebb feladat).
Az eredeti felállás szerint 6 csapat versenyzett
volna, de számuk 4-re csökkent (valószínû, a
nagy hóesés miatt inkább otthon maradtak). A
versenyzõ csapatok a következõk voltak:
Budaörs, Martonvásár, Százhalombatta és Rác-
keve. Laci bácsi, a csapat kapitányamindig kitû-
nõ instrukciókkal látta el a versenyzõket. Gabi
néni és én segítettük a munkáját, irányítottuk a
gyerekeket. Közben a legnépesebb szurkolótá-
bor és a legszebb molinó is a ráckevei csapaté
volt. Meg is jegyezték, látszik, hogy nagyon fel-
készült csapat a mi iskolánk. A szurkolókat
Mariann néni, Kati néni és Magdika néni koor-
dinálta. Végül egy-két pontos eltérések mellett
bosszantottuk egymást a százhalombattai csa-
pattal, de a leggyorsabb tornacsuka mégis a

ráckevei Árpád Fejedelem Általános Iskola
versenyzõié lett.
A verseny során többször is hangsúlyozták a

testnevelõ kollegák munkáját, akik nélkül ez a
verseny nem jöhetett volna létre. Megköszönték
hogy felkészítettük a gyerekeket, idõt nem saj-
nálva elvittük õket a versenyre. Mi pedig kö-
szönjük Solti János igazgató úrnak a támoga-
tását, hogy részt vehettünk ezen a sportos
délutánon.
A versenyen részt vevõ gyerekek: Sárdi

Nikolett, Viski Vivien, Virág Ivett Dorina, Sági
Bettina, Borbély Barnabás, Uzelmann Gábor,
Moharos Erzsébet, Bobek Ádám, Kovács
Dávid, Schneider Rebeka, Szabó Katalin,
Göllény Noémi, Lipták Gábor, Verebélyi
Valentina, Fésû Anna, Lukács Dániel, Szabó
Richárd, Scwarczenberger Gyula, Farkas
Roland, Uzelmann József.
Felkészítõ tanárok: Schneider Gabriella,

Papp László, Gudra Zsuzsanna
Szurkolótábort koordináló pedagógusok:

Fegyóné Mányi Szabó Marianna, Fésûné
FarkasMagdolna, Kovács Katalin
Averseny végeredménye:
I. Ráckeve
II. Százhalombatta
III.Martonvásár
IV. Budaörs

GudraZsuzsanna
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Hóban, sárban, gyõzelemben!

Az Árpád Fejedelem Általános Iskoláé
a leggyorsabb tornacsuka

Meghívó!
Szeretnénk a város lakosait egy kis

mozgásra buzdítani a tömegsport keretein
belül.
RáckevevárosMûvelõdési,Oktatási, Sport

és Ifjúsági Bizottsága felnõtt férfi kispályás
teremfoci labdarúgótornát rendez.
Idõpont: 2011. február 5. (szombat),

9:00
Helyszín: Árpád Fejedelem Általános

Iskola (zöld) tornaterme
Cím: 2300 Ráckeve, Kölcsey F. u. 7.
Csapatlétszám: 10 fõ (4+1)
Szabályai: Futsal rendszer szerint
Nevezés: 06-30-43-50-680
Nevezésdíj: 3000 Ft

Dr.KomoróczyKárolyné
testnevelõ

Településõrök felajánlása
Az elmúlt számban már röviden tájékoz-

tattuk az olvasókat arról, hogy egy 3 részes
fatálat bocsátottunk licitre, amelynek a bevé-
telével a Szivárvány Óvoda Vörösmarty úti
tagintézményét kívántuk támogatni. A tálat
és vágódeszkát 1 hetes licitálás után
Csömöri Csaba János vihette haza 3500 Ft-
ért. A pénzen a Vörösmarty úti óvodások
számára játékokat vásároltunk.

Ráckevei Településõrök
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Amogyoródi szabadtéri pályára látogattunk a
következõ fordulóban, és mérsékelten remény-
kedtünk a sikeresebb folytatásban.

Mogyoród�Ráckeve 23:26
Ráckeve: Sáfrányos A., Tippel Gy., Kovács

I., Jónás P. 7, Borbély I. 6, Balogh J. 4, Béczi J.
4, Láng T. 2, Sztázics R., Molnár D. 1, Cser J.,
Borbély J.
Edzõ: Sándor Ferenc
A Keve már az elsõ játékrészben is tetemes

elõnyt szerzett. Amásodik félidõben eztmég fo-
kozni is tudta, volt olyan idõszak, amikor már 9
góllal is vezettünk. Az utolsó 10 percben szû-
kebbé vált az elõnyünk, de azért három gól a vé-
gére megmaradt. A Keve csapata ezzel a gyõze-
lemmel 6 pontossá lépett elõ.
Tökölre látogattunk, ahol a Taksony csapatá-

val mérkõztünk.

Taksony�Ráckeve 23:25
Ráckeve: Sáfrányos A., Tippel Gy., Kovács

I., Borbély I. 10, Jónás P. 7, Béczi J. 2, Borbély
J. 1, Burján A. 1, Balogh J. 1, Láng T., Marton
Cs., Kovács A.,Molnár D.
Edzõ: Sándor Ferenc
Igen küzdelmes, változatos mérkõzést vívott

egymással a két csapat. A Kevét láthatóan fû-
tötte az elsõ fordulóban Ráckevén elszenvedett
vereség utáni visszavágás vágya. Ez sikerült is,
hiszen a sok fordulóponttal tarkított mérkõzésen
ezúttal a végjátékban nem remegett meg a kéz,
és a szív is a helyén volt.
Százhalombattára szólította a sorsolás csapa-

tunkat a következõ fordulóban, és a hazai mér-
kõzés alapján nem sok jóra számíthattunk, s ez
be is következett.

Százhalombatta�Ráckeve 33:13 (19:5)
Ráckeve: Sáfrányos A., Tippel Gy., Kovács

I., Balogh J., Borbély I. 4, Jónás P. 2, KovácsA.,
Láng T., Béczi J., Struckmüller, Spiczmüller,
BurjánA. 3,Marton Cs. 3, Borbély J.
Edzõ: Sándor Ferenc

A várakozásnak megfelelõen annyi esélyünk
volt ezen amérkõzésen, mint Szálasinak a fõtár-
gyaláson.
Tápiószentmártonban zártuk a 2010-es esz-

tendõt.

Tápiószentmárton�Ráckeve 32:23 (15:11)
Ráckeve: Sáfrányos A., Tippel Gy., Kovács

I., Balogh J. 3, Borbély I. 6, Jónás P. 8, Láng T.
1, Béczi J. 3, Struckmüller, Spiczmüller, Bor-
bély J., BurjánA. 1, Cser J. 1.
Edzõ: Sándor Ferenc
A Tápiószentmárton csapata visszavágott a

Dömsödön elszenvedett vereségért. A Ráckeve,
ahogyan az a címbõl is kiderül, a 7. helyen zárta
a 2010-es esztendõt. A tabellát figyelve azonban
kiderül, hogy a hátralevõ sorsolást és a várható
körbeveréseket figyelembe véve nem elképzel-
hetetlen a felsõházi rájátszás ismételt elérése.
Ehhez azonban sokmindennek egyezni kellene.

Losits János

Akörülmények ismeretében a 7. hely elfogadható teljesítmény
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Megjött a tél, a vizet szeretõ ember vágyik
télen is a vizek partjaira, a befagyott vizek jegé-
re. ADunai Vízirendészet információi szerint a
Duna lassúbb folyású mellékvizein megjelent
az egybefüggõ, de még vékony jégtakaró. A
gyorsabb mellékvizeken és a fõmederben egy-
re nagyobbmértékben zajlik a jég.
Ahogy a nyári fürdési idénynek megvannak

az áldozatai, sajnos az elõírások nem ismereté-
bõl vagy be nem tartásából eredõen a jeges vi-
zek is szedik áldozataikat.
A Vízirendészeti Szolgálat szeretné, ha eb-

ben az évben csökkennének a balesetek, ezért
indokoltnak tartja kellõ idõben felhívni a lakos-
ság figyelmét a jégen való tartózkodás és
közlekedés legalapvetõbb rendelkezéseire.
A 46/2001. (XII. 27.) BM. számú rendelet ide
vonatkozó rendelkezései sajnos kevés ember
elõtt ismertek.
Indokolt felidézni saját jól felfogott érde-

künkben a legfontosabbakat.
A szabad vizek jegén tartózkodni csak akkor

szabad, ha a jég kellõ szilárdságú, nem olvad,
illetve nemmozog.
A gyakorlati tapasztalatok alapján az ál-

lóvizek jege akkor tekinthetõ kellõ szilárdsá-
gúnak, ha vastagsága eléri vagymeghaladja
a 10 cm-t.
TILOS a szabad vizek jegén tartózkodni:
â éjszaka és korlátozott látási viszonyok

között,
â jármûvel, a biztonságos munkavégzés ki-

vételével,
âkikötõk és veszteglõhelyek területén,
â folyóvizeken.

Teherbírást csökkentõ tényezõk:
â fenékrõl elõtörõ kisebb-nagyobb források
â csatornabekötések
â áradás, apadás által kialakított jégmozgás
â a felmelegedés a jégréteget elvékonyítja,

ami a jégen tartózkodók számára veszélyes le-
het.
Folyóvizeken jellemzõ a befagyás folyama-

tában, hogy a már beállt jégmezõre újabb és
újabb táblák torlódnak, rakódnak, ezek nem
biztonságosak, a rajtuk való közlekedés életve-
szélyes és tilos!
A folyóvizek jég alatti vízszintváltozásai

jégmozgást idéznek elõ, apadás következtében
a látszólag még szilárd jég állapota megválto-
zik, beroppanása várható. Több napos mele-
gebb idõ hatására a felület mosódik, a jég vas-
tagsága csökken, szilárdsága romlik, ezért a raj-
ta való közlekedés, sportolás, tartózkodás ve-
szélyes. Nagyobb jégfelületen különös veszé-
lyeket rejthet a friss havazás, mert a jég tényle-
ges állapotát nem lehet idõben felismerni.

Ezeken a területeken az éjszakai tartózkodás
különösen veszélyes.
Felhívjuk azon gazdálkodó egységek, hor-

gászegyesületek, horgászok és magánszemé-
lyek figyelmét, akik valamely vízterület tulaj-
donosai, kezelõi, hogy amennyiben a jégen lé-
ket vágnak, jégkitermelést folytatnak, kötele-
sek a jégmentessé vált területet távolról felis-
merhetõ módon, egy méter magasságban elhe-
lyezett, legalább 10-10 cm széles piros-fehér
csíkozású korláttal megjelölni, körülhatárolni!
Jégkitermelés, vagy más � jégen történõ �

munkavégzés esetén a munkáltató köteles fi-
gyelõszolgálatot szervezni és mentõeszközt
biztosítani.
Ajánljuk még, hogy azokon a területeken,

ahol felnõttek vagy gyermekek tömeges meg-
jelenése várható, pl.: szabadstrandok jegén, át-
kelési helyeknél, a jégbõl való mentéshez fel-
úszó, nagyfelületû tárgyakat, pl.: falétrát, pallót
és megfelelõ erõsségû és karbantartott kötélze-
tet tartsanak készenlétben.
Fontos tanács, hogy a jeges vízbõl a jégbõl

mentett embert azonnal ne vigyük túlfûtött,
meleg helyre, dörzsöléssel próbáljuk a vérke-
ringését beindítani, természetesen elõzõleg a
jeges ruházatátólmeg kell szabadítani.Az ilyen
személytminden esetben orvosi elsõsegélyben,
orvosi ellátásban kell részesíteni.
Részletesebb tájékoztatást a Dunai, Tiszai és

Balatoni Vízirendészeti Szolgálatnál, az élet-
mentéssel foglalkozó karitatív egyesületeknél
kérhetnek.
Avízirendészet felhívja a figyelmet, hogy té-

len is hatályban vannak a szabad vízen való tar-
tózkodás alapvetõ szabályai!
A folyóvizekben, állóvizekben, vízi létesít-

mények (pl. csatornák) vizében fürödni téli idõ-
szakban is veszélyes, sõt ilyenkor a legveszé-
lyesebb.
Mindenki számára belátható, hogy az ala-

csony hõmérsékletû víz milyen veszéllyel jár,
milyen veszélyt jelent az emberi szervezetre, az
egészségre a hideg víz hatása.
Óva int mindenkit a vízirendészet, hogy kö-

vesse a legendás hírû Schirilla György, vala-
mint az ifj. Schirilla példáját, és megpróbálja
átúszni a Dunát vagy bármelyik vízfolyásun-
kat, állóvizünket!
Ezeknek a közismert embereknek a szabad

vizekben történõ fürdõzése, úszása vízi ren-
dezvénynek minõsül, melyet a vízirendészeti
szervek engedélyeznek szigorú feltételek elõ-
írásával.
Minden esetben az emberi élet, az egészség

elsõdlegessége a szempont, és ezeket figyelem-
be véve kerülnekmeghatározásra azok a szigo-
rú feltételek, amelyek betartása mellett engedé-

lyezik a vízirendészeti szervek ezeket a még
sportembereknek is igen nagy fizikai és egész-
ségi terhet jelentõ fürdõzéseket.
Ahhoz, hogy a már említett sportemberek

ezeket a téli úszásokat végre tudják hajtani, ko-
moly, intenzív, speciális felkészülés szükséges,
melyet szigorú orvosi felügyelet mellett hajta-
nak végre.
Jól példázza a fentiekben leírtakat az ez év

elejénMohácson történt tragédia, ahol is felké-
születlenül, megfelelõ kondíció hiányában pró-
bált egy személy aDunában úszni.
A Belügyminiszter 46/2001. (XII. 27.) BM

rendelete alapján a jégen tartózkodás szabá-
lyait a jégbeszakadások miatt bekövetkezett
balesetek megelõzése érdekében a vízirendé-
szet fokozottan ellenõrizni fogja!
Felhívásunk betartása, az állampolgárok tör-

vénytisztelete megelõzheti a tragikus balesetek
bekövetkezését.
Tisztelettel:

ADunai Vízirendészeti Rendõrkapitányság
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A Dunai Vízirendészeti Rendõrkapitányság felhívása

Tisztelt Állampolgárok!
A Ráckevei Rendõrkapitányság nevében

ezúton szeretném megköszönni az Önök
által 2010-ben nyújtott segítséget, mellyel
hozzájárultak eredményesmunkánkhoz.
Kapitányságunk a jövõben is várja beje-

lentéseiket, információikat a 06-24-518-
680-as, 06-24-518-690-es, illetve a 112-es,
a 107-es és a Telefontanú 06-80-555-111-
es telefonszámokon, illetve személyesen
bármelyik körzeti megbízott irodában,
továbbá kapitányságunk ügyeletén.
A Telefontanú Program lényege, hogy

egy ingyenesen hívható telefonszámon a
bejelentõ anonimitását biztosítva, felké-
szült, sok éves bûnügyi-rendõri tapasztalat-
tal rendelkezõmunkatársak fogadják a beje-
lentéseket, amelyek tervezett, vagy már
megtörtént bûncselekmények körülményei-
re, jogsértõ cselekményekkel kapcsolatba
hozható személyekre vonatkoznak. Ez lehe-
tõséget nyit mindazoknak, akik tenni kíván-
nak a kriminalitás megfékezésére, de vala-
milyen ok, körülménymiatt nem akarják ki-
létüket felfedni.
A Telefontanú Programon kívül a tanú

védelmében a Büntetõeljárási törvény lehe-
tõséget kínál a hatóságnak az ügyben tanú-
ként szereplõ személy adatainak zártan
történõ kezelésére illetve bizonyos esetek-
ben arra is van lehetõség, hogy a tanú teljes
kiléte titokbanmaradjon.
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Probléma van a hallásával?
Honnan jöhet rá arra, hogy hallása már nem

a régi?

Az alábbi kérdésekre adott õszinte vála-
szokkal közelebb juthat a valósághoz.
� Elõfordul, hogy olyanmindennapi hangokat

(mint például a madárcsicsergés) nem hall meg,
amit a környezetében élõkmeghallanak?
�Gyakran kérimeg beszélgetõpartnerét, hogy

ismételje meg, amit mondott?
� Elõfordul, hogy hangosabban hallgatja a te-

levíziót vagy a rádiót, mint ahogyan azt a kör-
nyezetében élõk teszik?
� Elõfordul, hogy úgy érzi, az emberek általá-

banmotyognak vagy elharapják a szavakat?
� Szokott csengeni a füle?
� Ha egy gyûlésen vagy megbeszélésen vesz

részt, elõfordul, hogy utána meg kell kérnie má-
sokat, hogy mondják el a megbeszélés részle-
teit?
� Elõfordul, hogy nem hallja rendesen a tele-

fonon való beszélgetés részleteit?
� Nehézséget okoz követni a beszélgetés me-

netét zsúfolt szobában vagy étteremben?
� Volt a munkája során hosszabb idõn keresz-

tül nagyobb zajnak kitéve?

� Elõfordul, hogy nem hallja az ajtócsengõ
vagy a telefon csöngését?
� Könnyebben érthetõbbnek találja a férfiak

beszédét, mint a nõkét?

Amennyiben akár egyetlen kérdésre is igen-
nel válaszolt, elõfordulhat, hogy valamilyen fo-
kú halláskárosodása van. Hogy megbizonyo-
sodjék hallása valós állapotáról, át kell essen
egy-egy teljeskörû fül-orr-gégészeti és audioló-
giai vizsgálaton.

Miért ésmitõl romolhat a hallás?

A halláskárosodások 90%-a idegi halláskáro-
sodás. A belsõ fülben lévõ sensoros sejtek pusz-
tulását jelenti, ezek hiányában a hanghullámok
nem jutnak el az idegpályákon az agymegfelelõ
részébe, és nem tudjuk felismerni, vagy csak
részben, a felénk áramló információt. Ennek oka
az élet során elszenvedett különbözõ ártalmak,
nagyfokú zajártalom, fejsérülés, korábbi fertõ-
zések,magas vérnyomás betegség, érelmeszese-
dés, cukorbetegség, rheumatikus betegségek, de
akár öröklõdés következménye is lehet. A kö-
vetkezmények szinte mindig hasonlóak, nehéz-
zé válik a beszéd megkülönböztetése egyéb za-

joktól. Bizonyos magas hangok, mint például a
madárének teljesen eltûnnek, és mások beszéde
motyogásnak tûnik.
Halljuk, de nem értjük! Ezért gyakran meg

kell ismételtetni az elhangzottakat.
A problémát az okozza, hogy az agyba nem

jut el az összes hang és frekvencia, ami ahhoz
lenne szükséges, hogy a beszéd érthetõ legyen.
Ez egy kicsit ahhoz hasonlatos, mintha kiven-
nénk az összesmagas hang billentyûjét a zongo-
rából, majd arra kérnénk valakit, hogy így játsz-
szon el egy jól ismert dallamot. A dallam nehe-
zen felismerhetõvé válna, és egyáltalán nem
szólna jól.
Ha egyszer a szõrsejtek a belsõ fülben káro-

sodtak, azt gyógykezeléssel helyrehozni nem le-
het. Az egészséges életmód, a betegségek rend-
szeres kezelése segít abban, hogy ameglévõ hal-
lásromlás ne fokozódjon, vagy a romlás üteme
csökkenjen.
Viszont a hallókészülékek képesek javítani a

betegek hallóképességén, és életminõségük ja-
vulását eredményezik.

Dr.Marisch Ilona
fül-orr-gégész és audiológus szakorvos

Kedves Véradók, potenciális Véradók,
kedves Olvasók!

Elõször is engedjék meg, hogy a Ma-
gyar Vöröskereszt önkéntes ráckevei vér-
adás szervezõi nevében Békés, Sikerekben
GazdagÚj Esztendõt kívánjak.

A 2010-es évet december 9-én, az Ács
Károly Mûvelõdési Központban megren-
dezett véradással zártuk itt Ráckevén.
A zord hideg szél ellenére 62 fõ jelentmeg,
57-en adhattak vért, ebbõl 2 fõnek sajnos
nem telt meg a megadott 10 percen belül a
4,5 dl-es kis tasakja. A vér eltárolásához
ugyanis ezekben a tasakokban különbözõ
alvadásgátló és egyéb, a tároláshoz szüksé-
ges szerek vannak, melyeket az elõírásnak
megfelelõ vérmennyiséghez készítenek
elõ. Ezért határozzák meg, hogy a 4,5 dl
vérnek maximum 10 perc alatt a tasakba
kell folynia. Ha valami oknál fogva (ha va-
laki kevés folyadékot iszik, ezért sûrû a vé-
re és lassan jön le, vagy a vér visszaáramlá-
sát gátló billentyûnél szúrják meg�) nem
sikerül betartani az elõírásokat, ezek a vér-
egységek sem vesznek kárba, közvetlen
életmentésre ugyan nem alkalmasak, de to-

vábbi tesztelésre, gyógymódfejlesztésre
igen.

Nagyon szépen köszönjük Mindenki-
nek, aki aktívan részt vett egész évben az
idei 4 véradások egyikén, vagy többön is.
Szeretnék köszönetet mondani az Ács
KárolyMûvelõdési Központ vezetõjének a
lehetõségért, hogy termet biztosított a vér-
adások helyszínének; a kiskereskedõknek,
a Munkaügyi Központ vezetõjének, a Pol-
gármesteri Hivatalnak, hogy idén is kite-
hettük véradás-értesítõ plakátjainkat helyi-
ségeikben, és reméljük, jövõre is kapunk
erre lehetõséget.

2011-ben is szervezünk Ráckevén vér-
adást, valószínûleg 4 alkalommal, melyek-
bõl az elsõ márciusban lesz (a pontos dátu-
mot csak késõbb tudjunkmegadni).
Jövõre is sok szeretettel, kellemes han-

gulatban, egy aprócska ajándékkal várunk
minden lelkes és bátor véradót! Kérem se-
gítsen, hogy közösenmenthessünk életet!!!

SzõllõsyNikoletta
helyi önkéntes véradásszervezõ

A Ráckevei Polgárõrség
tudósítása

2010. december 16-án este 7 óra tájban a Ráckevei
Rendõrkapitányságra érkezett egy bejelentés, hogy
Ráckevén az Almafa utcából eltûnt egy 62 éves hölgy.
Dömsödi, makádi, kiskunlacházi és ráckevei rendõrök
és polgárõrök mutattak szép példát az összefogásból,
hogy ha baj van, akkor egymás segítségére sietünk, hi-
szen közösen kezdtük el keresni az idõs hölgyet. A ke-
resést az is nehezítette, hogy nagyon hideg volt, -9 fok,
így gyorsan meg kellett találnunk, hiszen a keresõ cso-
portok nem tudtákmilyen ruházatban van szegény, erõ-
sen fennállt a kihûlés veszélye.
Végül a Ráckevei Polgárõr Egyesület felderítõ mun-

kájának köszönhetõen, hiszen az õ vezetésük alapján a
keresõ csoportok megfelelõ irányban indultak el, a mi
egyik kollegánk találta meg a nyomokat, hogy merre
indult el a hölgy, aki a bejelentéstõl számítva 3 órán
belül meglett, s épségben visszaadtuk a családjának.
Jó érzés volt, hogy tudtunk segíteni, és hogy kará-

csony elõtt nem történt ebben a családban sem tragédia,
így reméljük, hogy az ünnepek is békében és szeretet-
ben teltek el ebben és minden ráckevei családban is.
A tanulság az, hogy beteg, idõs családtagjainkramindig
nagyon gondosan figyeljünk oda, õk nagyobb törõdést,
fokozottabb odafordulást igényelnek.

KozmánéCseh Fruzsina

Köszönjük a 2010. év aktív részvételét

Amadarakmár nem énekelnek?
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�Friss legyen az egészségünk, mint a hal a
vízben!
Irigyünknek,gyûlölõnknekne jussonegycseppse.
Ezért friss, jó egészséget, bort, búzát és
békességet
Mindenkinek bõven, azÚJESZTENDÕBEN�!

Hétvégi menü

Sonkás-sajtos dobos
Hozzávalók (személyenként): 5 szelet sajt,

4 szelet sonka, pici vaj.
Elkészítése: 1 szelet sajtot nagyon vékonyan

megkenünk vajjal, ráhelyezünk 1 szelet son-
kát, majd a rétegezést addig folytatjuk, míg el-
fogy a hozzávaló. Esetleg kis piros aranyat is
lophatunk bele. Végül 8 kis háromszögre vág-
juk az elkészült �dobosunkat�, paradicsom-
mal, paprikával, retekkel tálalva.

Tejfölös húsgombócleves
Hozzávalók: 3 db sárgarépa, 1 db petrezse-

lyem, 1 db zellergumó, 1 fej hagyma, 50 dkg
darált hús, só, bors, 3 cikk fokhagyma, 1 dl tej-
föl, 1 tojás, petrezselyemzöld, ecet vagy cit-
romlé.
Elkészítése: A zöldségeket kockára vágjuk,

kevés zsiradékonmegdinszteljük.Megsózzuk,
felöntjük vízzel, és puhára fõzzük. A darált
húst elkeverjük a fokhagymával, befûszerez-
zük, apró gombócokat formálunk, s beletesz-
szük a lassan fövõ levesbe. Kb. 10 percet fõz-
zükmég .
Az edényt levesszük a tûzrõl, a tojássárgáját

elkeverjük a tejföllel, beleöntjük a forró leves-
be, állandóan kevergetve. Megszórjuk petre-
zselyem zöldjével, ízlés szerint savanyítjuk.

Sóágyon sült pontyfilé mexikói körettel
Hozzávalók (személyenként): 2 szelet

pontyfilé (vagy bármilyen más hal), bors, 1 kg
durva só, 45 dkg zöldségkeverék, 5 dkg vaj,
citrom.
A sót tepsibe szórjuk, betesszük a sütõbe,

hogy jól átforrósodjon. A halat megszórjuk
borssal, ráhelyezzük a forró sóra, és oldalan-
ként 3-5 percet sütjük, a hal vastagságától füg-
gõen. A vajat felolvasztjuk, rádobjuk a fagyos
zöldségeket, ízlés szerint fûszerezzük, 10-15
perc alatt roppanósra pároljuk. Tálaláskor cit-
romot adunkmellé.

Sütõtökös-mákos pite
Hozzávalók (tészta): 25 dkg liszt, 1 tojás,

10 dkg zsír, 2-3 ek. cukor, csipet só, fél liter tej,
2 dkg élesztõ.
Töltelékhez: 25 dkgõröltmák, 10dkg cukor,

1 vanília, citromhéj, 1 dl tej, 15 dkg sült tök.

A tejben felfuttatjuk az élesztõt, majd a tész-
ta hozzávalóival gyors mozdulatokkal össze-
gyúrjuk. Két részre osztjuk, kisebb tepsi mére-
tûre nyújtjuk.
A töltelékhez valókat összekeverjük, majd

ráöntjük a forró tejet. A sült tököt pürésítjük és
amákhoz keverjük.
Az egyik tésztalapot a tepsibe helyezzük, vil-

lával megszurkáljuk, rákenjük a tölteléket,
majd beborítjuk amásik lappal. Ezt ismegszur-
káljuk, majd 180 fokos sütõben 30 perc alatt
készre sütjük. Porcukorralmegszórva tálaljuk.

Szász Veronika

Falatkák, elõételek�
nemcsak szilveszterre

Sokszor elõfordul, hogy ha társaság vagy
valami összejövetel van, falatkával megold-
ható az elõétel, vagy pl. szilveszterkor van mit
tenni az asztalra, és rá lehet járni éjszaka.
Számtalan variáció van ebben az esetben is.

Hideg vagymeleg legyen?Azt hiszem, a hide-
gebb változat a nyerõ szilveszterkor is. Most
nem konkrétan szendvicses variációt ajánlok,
hanem inkább csak olyan �bekapósat�.

Baconos, zsályás csirkemájfalatok
salátalevélbe csomagolva

Hozzávalók: csirkemáj, bacon, zsályalevél,
fûszerkeverék, kanálnyi vaj, fodros saláta.
A májat megtisztítom � egy pillanatra forró

vízbe dobom � így nem csúszkál a kézben. A
májat fûszerezem, sózom, borsozom, vegyes
keverékkel megszórom, és tekeréskor egy fél
zsályalevelet is becsempészek a szalonna alá.
Kivajazott tepsibe egymás mellé teszem, kisü-
töm.Hagyomkihûlni. Amikor tálalásra kerül a
sor � megtisztítom a salátalevelet, száraz le-
gyen � kis tölcsért formázok a levélbõl, és a ba-
conos májat beleteszem. A májnak ki kell lóg-
nia a tölcsérbõl. Egymás mellé helyezem és
máris lehet enni, kenyér sem kell mellé.

Paprikába töltött juhtúró,
baconba göngyölve

Hozzávalók: kápia paprika, juhtúró, bazsali-
komlevél, fekete olajbogyó karikák, só, durva-
bors, 1-2 db aszalt paradicsom.
A paprikákat kettévágom, kicsumázom. A

túrót, ha kell, sózom, borsozom, egy kanálnyi
olajbogyókarikát, összevagdalt aszalt paradi-
csomot adok hozzá, összedolgozom.
A fél paprikákat megtöltöm a juhtúróval,

körbetekerem a baconnal, tepsibe teszem,
megsütöm. Látni lehet mikor van készen.
Hagyom kihûlni, és akkor tépkedem rá a
bazsalikomot, salátával bélelt tálra rendezem.

Sárgadinnye fekete-erdei sonkában,
rózsaborssal

Hozzávalók: sárgadinnye, fekete-erdei son-
ka, rózsabors.
A dinnyét vékonyabb szeletekre vágom, be-

tekerem a sonkába, tálaláskor borsozom.
Ilyenkor elmaradhatatlanok a krémek pirí-

tóssal.
Pl. padlizsánkrém, cukkinikrém, sajtkré-

mek, halkrémek, avokádókrém.

Avokádókrém
Eztmég nem írtam le.
Hozzávalók: kb. 2-3 avokádó (puha legyen),

só, bors, 2-3 gerezd fokhagyma, 2-3 aszalt pa-
radicsom, 2-3 kanál tejföl, citromlé, snidling.
Az avokádó húsát kikaparom,meglocsolom

pár csepp citromlével, sózom, borsozom, hoz-
záadom a tejfölt, fokhagymát, turmixolom. Az
apróra kockázott aszalt paradicsomot is bele-
keverem. Tetejére snidlinget vágok. Pirítóssal
tálalom.

Kecskesajtos, mascarponés golyók
Hozzávalók: 250 g kecskesajt, 100 g mas-

carpone, só, durvabors, oregano, pirospaprika,
metélõhagyma, darált dió, ruccola.
A kecskesajtot lereszelem, hozzáadom a

mascarponét, fûszereket összedolgozom.Apró
gombócokat formázok, és megforgatom egyi-
ket dióba, másikat metélõbe, a harmadikat pi-
rospaprikába, maradhat fehér is, így a színes
golyókat fehér tálra teszem és körbedíszítem
ruccolával. Ilyen színes golyócskákat pulisz-
kával is szoktam készíteni. Ez a változat is na-
gyon finom ésmutatós.
Variálható úgy is, hogy a vékonyra nyújtott

leveles tésztából a kisméretû pogácsaszaggató-
val kis köröket vágok ki, sütõben pár perc alatt
megsütöm. Ha kihûlt, a golyókat ráültetem a
korongokra, és körbetekerem egy szál ruccolá-
val. Ezmár egy komplett falatka.

Egyéb ötletek:
A fasírtgolyók is ebbe a kategóriába tartoz-

nak, és fel lehet dobni ezeket is. Pl. a golyókra
egy kis camambert sajt és pirospaprika kocka
kerül fogvájóval átszúrva. Vagy rövidebb hur-
kapálcára felfûzve a fasírt, mozzarella, koktél-
paradicsom, ügyelve arra, hogy egyforma mé-
retûek legyenek. E közé is lehet tenni ruccolát.
Elmaradhatatlan a baconba vagy leveles

tésztába göngyölt virsli, husik, kolbászok stb.
A leírtakból egy hatalmas tálra téve csodála-

tos, színes falatkakavalkádot lehet készíteni.
Kívánok mindnyájuknak boldog új évet és

jó egészséget! Vigyázzunk egymásra!

FejérdyGyõzõné/Mari

Sütô-fôzô sarok
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�PRÁNA� IRODA: Ingatlanközvetí-
tés, értékbecslés. �Keres-kínál� hirde-
tés felvétele. Ozirisz fûtéstechnika.
Cím: Ráckeve, Móricz Zs. u. 13.

(Földhivatallal szemben az ügyvédi
irodában). Tel.: 06/24-517-335 v.
06-20-933-7966. Nyitva: H-P: 8.00-

16.00 óráig. Szombat: 8.00-12.00 óráig.
***

KÁRPITOS! MODERN- és stílbú-
torok javítása, felújítása. Cím: 2300
Ráckeve, Gorkij u. 64. Telefon: 06-
24-422-124 Mobil: 06-30-328-7793

***
AKCIÓS KÚTFÚRÁS /O110-es

CSATORNACSÕVEL 3.000 Ft/fm.
Stégkészítés és felújítás! Telefon:

06-30-9640-485
***

Eladó Ráckevén lévõ feldarabolt
akácfa, 20 q mennyiségben, mely 8 éve
tárolt, csontszáraz. Ugyanitt jó minõsé-
gû és állapotú vaskályha, valamint egy
antik kétajtós szekrény is. Az árakban
megegyezünk. Tel.: 06-20-779-6949

***
A DOORNyelviskola új helyszínen

várja a jelentkezõket: Ráckeve, Kos-
suth L. u.78. sz. (a gimnázium mellett).
Januári beiratkozás: jan.12.17.00 óra, a
nyelviskolában. Tel.: 20/3141-111.

APRÓHIRDETÉSEK
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LAPZÁRTA!
ARáckevei Újság
2011. FEBRUÁRI

SZÁMÁNAK lapzártája:

2011. január 27., 12.00 óra.

Kérem a lapzárta pontos
betartását!

A kéziratok elfogadása nem
jelenti azok feltétlenmegjelen-

tetését!
A hirdetések valódiságáért

felelôsséget
nem vállalunk!

E-MAILCÍM
VÁLTOZÁS!
E-mail elérhetõségek:
jreka@invitel.hu

rackeve@rackeve.hu
rujsag@invitel.hu

Kérjük írásaikat, cikkeiket,
információikat, hirdetéseiket
ezekre a címekre küldjék.

Az újság ára és a hirdetési tar-
ifák nem változtak a 2010-es

évhez képest!
Köszönettel: Jáki Réka,

szerkesztõ

KKÖÖRR--TTVV AADDÁÁSSRREENNDDJJEE
AzUHF 50-es csatornán saját mûsorral
Hétfôn 10:00 órakor
Szerdán 18:00 órakor
Pénteken 18:00 órakor
Szombaton 15:00 órakor jelentkezik.

AHálózatosTelevíziómûsoramindennap
17.00�23.00 óráig látható ugyanitt.

GGóóllyyaahhíírr
22001100.. ddeecceemmbbeerr 1166--áánn sszzüülleetteetttt 
KKiissss LLaacciikkaa �� 33220000 gg,, 5522 ccmm,, ééss 
KKiissss MMááttéé  �� 33660000 gg,, 5522 ccmm..

GGrraattuulláálluunnkk DDrr.. KKiissss LLáásszzllóó jjeeggyyzzõõnneekk,, 
aa bbüüsszzkkee ééddeessaappáánnaakk ééss aazz iikkeerr kkiissffiiúúkk

ééddeessaannyyjjáánnaakk!!

Köszönetnyilvánítás
Köszönetünket fejezzük ki mindazoknak,

akik szeretett Férjem, Édesapánk,Nagyapánk
HORVÁTHATTILA

(élt 78 évet)
búcsúztatóján megjelentek, fájdalmunkban,
gyászunkban velünk együtt osztoztak.

Agyászoló család
***

Köszönetet szeretnénk mondani a Szivár-
vány Óvoda vezetõjének és dolgozóinak, a
Savoyai-kastély Étterem vezetõjének, a ked-
ves rokonoknak, barátoknak, ismerõsöknek
ésmindazoknak akik

KERESZTES SÁNDORT
utolsó útjára elkísérték, sírjára koszorút, virá-
got helyeztek el és fájdalmunkban osztoztak.

Agyászoló család

Magánállatorvosi ügyelet

2011. január 8-9.
Dr. Guba Sándor

Szigetszentmárton, Bercsényi u. 8.
Tel.: 06-30-265-2515

2011. január 15-16.
Ifj. Dr. FábiánMiklós

Kiskunlacháza, Báthory u. 8.
Tel.: 06-30-951-0507

2011. január 22-23.
Dr. NagyZoltán

Dömsöd, Kossuth L. u. 95.
Tel.: 06-20-934-7625

2011. január 29-30.
Dr. VonaViktor

Ráckeve, Kossuth L. u. 85.
Tel.: 06-20-926-4293

2011. február 5-6.
Dr. Bécsi László

Ráckeve, Ady E. u. 48.
Tel.: 06-20-924-2367

A többmint 20 éve az élelmiszeripari
gépgyártásban tevékenykedõ

KORAXGÉPGYÁRKFT. ráckevei
telephelyére keres termékmenedzsert:

Feladatok:
�Üzletszerzés, új ügyfelek felkutatása, kapcsolattartás régiekkel
� Szerzõdéskötés elõkészítése, lebonyolítása
� Projektek elõkészítése, helyszíni felmérés, projekt-terv készítés,

alvállalkozói szerzõdéskötés, a projekt nyomon követése és utógondo-
zása
Elvárások:
�mûszaki és/vagy kereskedelmi felsõfokú végzettség
� tárgyalóképes angol és/vagy német nyelvtudás
� �B� kategóriás jogosítvány
�mobilitás, rugalmasság, alkalmasság egyéni és csapatmunkára
�magas teljesítõképesség és eredményorientáltság
Pályakezdõk jelentkezését is várjuk!!!

Jelentkezések elbírálásánál elõnyt jelent:
�második nyelv társalgási szintû ismerete (akár orosz, román, német)
� projektvezetõi ismeretek
� húsipari/élelmiszertechnológiai ismeretek
Amit kínálunk:
� eredménytõl függõmagas jövedelem
� kellemesmunkakörnyezet
� részvétel egy kreatív és fiatalos csapat munkájában

Bérezés megegyezés szerint, a betanulási idõ után alapbérrel kom-
binált jutalékos rendszerben.

Jelentkezni lehet szakmai önéletrajzzal ésmotivációs levéllel.
SzõllõsyNikoletta, szollosyn@korax.hu, 06-24-485-402
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ÓVODÁSKATEGÓRIA:
Fiú:
1. Vas Barnabás
2. Jankovics Dániel
3. Veszeli Bence

Lány:
1. Novák Réka
2. Balázs Boglárka
3. Mály Zsuzsanna

1-2. OSZTÁLYOSOK:
Fiú:
1. Novák Botond
2. Novák Levente
3. Pomázi Fülöp

Lány:
1. Süle Nóra
2. Veszeli Réka
3. Illés Lilla

3-4. OSZTÁLYOSOK:
Fiú:
1. Sutorski Csanád
2. Ács András
3. Novák Zsombor

Lány:
1. NovákKatalin
2. Vass Blanka
3. Kaszai Lili

5-6. OSZTÁLYOSOK:
Fiú:
1. KalapácsMátyás
2. NovákGábor
3. Kaszai Zoltán

Lány:
1. Csáki Szabrina
2. Gyeszát Emese
3. Németh Emese

7-8. OSZTÁLYOSOK:
Fiúk:
1. Göllény Zsombor
2. Uzelmann József
3. Hídvégi Tamás

9-10. OSZTÁLYOSOK:
Fiú:
1. Judik Richard
2. SzabóMáté
3. Juhász Gergõ

Lány:
1. SzabóEvelin (7. évf.)
2. LunkaAlexandra
3. Kalmár Irén

11-12. OSZTÁLYOSOK:
Fiú:
1. Kovács Imre
2. Katona Tamás

Lány:
1. SzabóDiána
2. Kalmár Franciska

FELNÕTTKATEGÓRIA:
Nõi:
1. KelemenÁgnes �

Gencsi Anita
2. Ácsné Jaksa Szilvia

Férfi:
1. Gedeon Zsolt
2. Jassó Csaba
3. dr. Palásti Sándor

A Mikulás-futás eredményei 2010.
Köszönet

Városunkban immár hagyománnyá és népszerûvé vált a családi futó- és gyaloglónap.
Az idei évben ötödik alkalommal rajtolhattak a sportolni vágyók a MIKULÁS-futáson.
Ismét futott a város apraja-nagyja. A hideg ellenére is mindenki számára kellemes dél-
utánt varázsoltak a szervezõk. A jó hangulat és tartalmas idõtöltés nem jöhetett volna lét-
re, ha a városban lakó lokálpatrióták és a sportot szeretõ polgárok nem segítették volna a
rendezvénymegszervezését.
KÖSZÖNÖM: Fórizs Sándor és Fórizs Sándorné zoknikötõ vállalkozóknak, Petre

Bélának, Szamosvári Istvánnénak, a Generál com Kft. ügyvezetõ izgatójának, a Door
Nyelviskolának, a Ferma Bt. Tacsi Kutyabolt tulajdonosának, Szász Péternének
Fehérnemû üzlet tulajdonosának, Tesco ráckevei üzletvezetõjének, DM-213-as ráckevei
üzletvezetõjének, Boda Attilának, Jassó Csabának, Dvorák Mariannának, Rácz Erzsé-
betnek, Karczagi Csabának az Oázis Fitnesz Club ügyvezetõjének, Karczagi Sándornak
a ráckevei Aqualand tulajdonosának, Ráckeve Érték Egyesületnek, Novák Miklósnak,
Fodor Ferencnek, Abelovszki Adriennek, Szadainé Lerner Mónikának, Fodor Piroská-
nak, Péterhegyi Margitnak, Simsik Györgynének, Feith Jánosnak, Tápai Zoltánnak, a
Ráckevei Polgárõr Egyesületnek és a Szent Imre Katolikus Általános Iskola igazgatójá-
nak: Levendovszky Tihamérnének, valamint minden testnevelõnek, és pedagógusnak,
aki elhozta tanítványait a rendezvényre.

Simsik Zsuzsanna
Fotó: Jáki Réka

Minden versenyzõnek gratulálunk, és további sok sikert
kívánunk: szervezõk

Köszönet
A kisgyermekeiket otthon nevelõ édesanyák nevében

szeretném megköszönni aVédõnõi Szolgálatnak, elsõ-
sorban Csécsné Huszár Erikának, hogy tavaly újra
megnyitotta kapuit a Baba-klub. Köszönet Erikának,
hogy lehetõséget biztosít a találkozásokra és tanácsaival,
biztatással, jó szóval segít egyre jobb és ügyesebb
anyává válnunk! Ezúton kívánunk további munkájához
sok sikert és kitartást az új esztendõre is!

ÖregnéKovács Bernadett

Ady-bál
Szeretettel meghívjuk a ráckevei Ady Endre Gimnázium jótékonysági báljára,

melyet 2011. január 29-én (szombaton) 18 órai kezdettel rendezünk
a gimnázium tornatermében.

A zenét a Hangulat Duó szolgáltatja.
A bál fõvédnöke: Szadai József Ráckeve Város polgármestere.

Jegyek a gimnáziumban
dr. Balogh Lászlóné tel.: 06-70-9389-775 és

Kiss Erika tel.: 06-20-3950-880 tanárnõknél kaphatók.
Helyjegy: 1.000 Ft/fõ
Sétálójegy: 700 Ft/fõ

Támogatójegy: 500 Ft/fõ



Iskolánk hagyományos karácsonyi mûso-
rát 2010. december 16-án tartotta a Savoyai-
kastélyban.A hangversenyre ismét összefogott
iskolánk hangszeres és néptánc tagozata, és idén
is meghívtuk az óvodásokat, valamint a Dínom-
dánomNépzenei Együttest.
A Szivárvány Óvoda Dömsödi úti tagintéz-

ményének Méhecske csoportja kedves karácso-
nyi énekeket és jelenetet mutatott be. Felkészítõ
óvodapedagógusok: Bozóki Zoltánné és Szeke-
resné Bruszt Antónia.
December folyamán a zeneiskolában minden

hangszeres tanszak rendezett közös órát, amin
valamennyi növendékünk muzsikált. Az itt ját-
szottakból a legkiemelkedõbbeket hallhatta a
kastély közönsége.
Nagy várakozással tekintettünk az októberben

alakultnövendék-zenekar elsõ fellépése elé.
Tanáraink mindig fontos feladatuknak tekin-

tették, hogy a gyerekek együtt muzsikáljanak,
hiszen ez fejleszti leginkább figyelmüket, türel-
müket, toleranciájukat. Régóta vágyunk, hogy
létrejöjjön egy nagyobb létszámú együttes, s

most Szentesi István kollegánk vállalta a zene-
kar vezetését. Természetesen feladata nem csak
a próbák, koncertek lebonyolítása, hanem a ze-
nekari anyag hangszerelése a különbözõ korosz-
tályú és különbözõ tudásszintû zenészpalánták
számára. A koncerten nagy sikert, vastapsot
arattakmûsorukkal, a Gyertyafény keringõvel, a
Lexington indulóval és az �Ó jertek, hívek��
kezdetû karácsonyi dallal.
Néptánc tagozatunk Bokréta és ifjú Kéve

csoportja az �Ó, én szerelmes Jézusom�� címû
moldvai táncok koreográfiát mutatta be, mely-
ben énekével közremûködött Lerner Júlia.
A Dínom-dánom Népzenei Együttes hagyo-

mányosan karácsonyi énekeket mutatott be.
A mûsor a Nagy Bokréta Tyukodi betleheme-

sével, aKéveNagyecsedi csárdásés friss táncával,
majd látványos záróképpel fejezõdött be.
A táncos produkciókat a Bara zenekar kísérte.
Minden közremûködõnek köszönet a színvo-

nalas produkcióért!
A Ránki György Mûvészeti Iskola tanári

zenekaráról

Egy zeneiskola feladata a növendékek zeneta-
nítása, zeneszeretetre nevelése, koncertekre fel-
készítése mellett a város zenei igényeinek kielé-
gítése. A különbözõ koncertek mûsorát kezdet-
ben szóló produkciók alkották. Egymás próbáit
hallva a kollegáknak kedve kerekedett bekap-
csolódni a muzsikálásba saját hangszerükkel,
egy-egy ötlettel, hangszínnel gazdagítva a zene-
mûveket, így egyre többet játszottak hármas, né-
gyes felállásban. A közös zenélés öröme hozta
létre és tartja össze ezt az együttest, melynek
összeállítása teljesen szokatlan, hiszen kizárólag
a tantestület tagjaiból áll.
A tanári zenekar meghívást kapott december

17-én Ráckeresztúrra, a katolikus templomba,
és közremûködött december 18-án a Ráckevei
Városi Karácsonyi Koncerten.
Amûsoron karácsonyi korálok, Bach-mûvek,

Mozart-nyitány, és a már újévi hangulatot idézõ
Suppé: Könnyû lovasság-nyitány, valamint a
�Pétervári szánkázás� szerepelt.

Jencsik Zsuzsanna
Fotók: DarabontMária
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A Ránki György Alapfokú
Mûvészeti Iskola Karácsonya


